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Премиера Решения Футбол

Стр. 24

Камен Донев свири сбор
с нов моноспектакъл

Стр. 4

Отложиха концесията
на минералната баня в Банкя

Стр. 31

България се смъква с 5 места
след 4 спечелени точки

Стр. 2
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Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Хвалба

Иранец изобретил
машина на времето

Стр. 9

До тавана

И лекарства без рецепта
поскъпнаха тройно

Стр. 5
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Кристалина Георгиева отказва
да декларира доходите си

ЕВРОПЕЙСКИТЕ ПАРИ ЗА НАУКА
И ОБРАЗОВАНИЕ - И ТЕ „ВИСЯЩИ”

Стр. 11

Изтегляне на представите-
лите си в избирателните ко-
мисии обмисля БСП, стана
ясно вчера. Социалистите не
желаят да легитимират опи-
тите на ГЕРБ да фалшифици-
рат изборите, категорична бе
Мая Манолова, която е водач
на листата на социалистите в

БСП обмисля отказ от
участие в изборните комисии
Членове на СИК упражнявали
подписи на “мъртви души”

Кукли с лицата на бившите управляващи от ГЕРБ обикаляха вчера в подлеза
на Софийския университет и “просеха” пари, за да си купят нови апартаменти. Зад политическия
театър стоят младежи, които иронизираха по забавен начин представителите на ГЕРБ

Кюстендил.
До БСП са достигнали сиг-

нали, че членове на комисии
се “упражняват” с подписите
на “мъртви души”. Манолова
отново подчерта, че ГЕРБ ще
се коалира с МВР в опит да
си осигури манипулирана из-
борна победа.

Социалистите предлагат
да организират “граждански
избирателни комисии”. Нова-
та структура ще преброи пуб-
лично протоколите с избор-
ни резултати. От левицата по-
каниха всички партии и не-
правителствени организации
да се включат в инициатива- Стр. 3

Няколко
ÄÓÌÈ

Георги
ГЕОРГИЕВ

Машината на ГЕРБ за
правене на избори извършва
вече фината настройка за
фалшификацията на вота,
алармираха за пореден път
вчера от БСП и заплашиха,
че може в знак на протест
да напуснат ЦИК и вероят-
но районните избирателни
комисии. Демаршът на со-
циалистите може да има
ефект в едно действител-
но демократично общест-
во, членовете на което из-
питват истински страх, че
волята им може да бъде
опорочена с манипулации на
вота. Дали обаче българско-
то общество е такова?

От седмици насам раз-
ни “експерти” ни облъчват
с послания, че социалисти-
те говорят за фалшифи-
кации, защото знаели, че
ще загубят изборите. “Не
ги слушайте тия, те си
търсят оправдания за не-
избежното поражение”, е
посланието, което отпра-
вят към вас хора като
Михаил Костантинов, Мира
Радева, Иван Кръстев и
други особи, които имат
привилегията да играят
ролята на “акушерки” и “ба-
вачки” на ГЕРБ. Послания-
та им са нищо, ако няма и
медии, които да ги транс-
лират към вашите уши и
очи. Същите медии, които
градяха образа на Бащица-
та, бършеха образа Му,
възторгваха се от глупос-
тите му и биваха възна-
градени за това. Тази ко-
терия в комбина с парите,
които винаги следват по-
бедителите, е в състояние
да обезсмисли правенето
на избори, да обезвери хо-
рата. Тя е изключително
силна, цинична, жестока и
нейното име е капитал.

Как човек разумен, не
задължително ляв, може
да се бори с капитала. На
първо място трябва да
се признае, честно и от-
крито, че в България
отново има класово об-
щество - бедни и богати.
После... После се отва-
рят старите книги, там
пише всичко.

Предпоставеност
и класовост

Стр. 21
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та. БСП ще поеме ангажи-
мент резултатите в граждан-
ската ЦИК да са достъпни за
всички, а преброяването най-
вероятно ще изпревари и
официалните резултати на
Централната избирателна ко-
мисия.

Снимка Мариета ТОМОВА

ПРЕДИЗБОРНА
ПЛАТФОРМА НА БСП
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България

З
 Зам. градският прокурор на София

Роман Василев ме е подвел с искането
си за разрешаване на специални разуз-
навателни средства по делото срещу
Николай Цонев, призна вчера главният
прокурор Сотир Цацаров. ДУМА припом-
ня, че именно Цацаров като председа-
тел на Окръжния съд в Пловдив през
2010 г. разреши на Василев подслушва-
не на един от свидетелите по делото
Тенчо Попов. Тогава зам. градският про-
курор го увери, че Попов ще има среща
във връзка с корупционната схема имен-
но в Пловдив. Подобна среща действи-
телно имаше, но тя се проведе в София.

“Законът е заобиколен, но Роман
Василев е подвел мен. Няма да поискам
лично проверка на зам. градския проку-
рор. Ако тръгна да правя, ще излезе, че
го правя, защото той е подвел мен”,

мам обосновано подозрение,
че някой се стреми целенасо-
чено да фалира мините, да ги
разпарчетоса и да ги залепи
към частните производители
на електроенергия. Това заяви
вчера в Стара Загора Сергей
Станишев. Председателят на
БСП подчерта, че ще защита-
ва държавните производители
и хората, които работят в
българската енергетика. Той
отбеляза, че е изключително
важно България да има силна
икономика.

Станишев изрази опасени-
ята си, че се правят опити да
се фалира държавната ТЕЦ
“Марица изток 2”, защото тя
дава втората най-ниска цена
на тока. Той припомни, че стра-
ната винаги е изнасяла ток, а
сега се е превърнала в тран-
зитна държава за тока на Румъ-
ния и Унгария. Оказахме се
неконкурентоспособни заради
тотално сбъркана политика,
която обслужва нечии иконо-
мически интереси, коментира
лидерът на БСП. Той напомни,
че многократно е настоявал да
се оповести списъкът на всич-

Станишев заподозря опити за умишлен фалит на мините

И
ки, които са собственици и
финансиращи ВЕИ. “Да разбе-
рем чии интереси са обслуж-
вали ДКЕВР и правителството
на Борисов, разрешавайки та-
кова безконтролно пускане в
експлоатация на ВЕИ, които се
изкупуват приоритетно”, настоя
Станишев.

Председателят на БСП бе
категоричен, че партията ще
води кампания, основана на
истината, почтена, позитивна
и с ясни ангажименти към хо-
рата, кампания лице в лице.
“За разлика от други партии
ние имаме не празни обеща-
ния, а много конкретни анга-
жименти, които ще изпълним
в рамките на мандата, ако
получим доверието на хората.
На основата на ефективна
икономическа политика ще
постигнем 250 000 нови работ-
ни места. Това е жизненоваж-
но за България. Виждате, че
хората са докарани до про-
сешка тояга”, изтъкна Стани-
шев. Един от първите проекто-
закони, които ще внесе Коа-
лиция за България, ще бъде
за младежката заетост.Станишев изрази опасенията си, че се правят опити да се фалира и държавната ТЕЦ “Марица изток 2”

Цацаров призна, че Роман Василев
го е подвел с искане за СРС
Главният прокурор настоява ВСС да уволни
Малена Филипова, която прикри далаверите
на Мирослав Найденов

заяви Цацаров. Проверката за използ-
ването на СРС-та от МВР се извършва
от 10 прокурори, припомни главният
прокурор. “Казах им, че имат пълна сво-
бода и че каквото и да констатират, аз
стоя зад гърба им. Не си мислете, че
проверката е в ръцете на Роман Васи-
лев. Всяка сутрин и всяка вечер резулта-
тите се докладват на мен”, подчерта
Цацаров. Щом стигнахме дотам да иззе-
мем транспортно средство от двора на
МВР с техника, едва ли е защото искаме
да го скрием от дъжда в гаража, под-
черта той. “Вие казвате, че щом човек
със спорна биография води разследва-
нето за подслушването, то ще е компро-
метирано. Но на кого да ги дам? Той е
зам. градски прокурор. Аз не съм го
назначил на тази длъжност”, оправда се
Цацаров. Така той коментира факта, че

Василев е в екипа от обвинители, които
проверяват сигнала на лидера на БСП
Сергей Станишев за подслушване в
МВР. Цацаров призова да се изчакат
резултатите от ревизията, която трябва
да приключи днес, а резултатите да
бъдат обявени в понеделник. “Всеки
съдия работи с едно искане за използ-
ване на СРС, в което има фактическа
обстановка, в която е описано какво и
къде ще се случи. Съдиите нямат право
по закон да изискат оперативното дело
или досъдебното производство. Съдии-
те работят на доверие и това доверие е
самото искане за използване на СРС”,
обясни главният прокурор.

Заобикалянето на подсъдността оче-
видно е възможно и се прави, констати-
ра Цацаров. Според него проблем е
упоритото нежелание законът да бъде
променен, така че да се създаде ре-
гистър на  действащите СРС - та и да се
посочат ясни правила за подсъдност,
коментира той.

Безспорно е, че да разпитваш жур-
налист кой му е източникът, означава

да опорочиш самата професия, комен-
тира Цацаров действията на прокурату-
рата спрямо журналиста Борис Митов.
Не е предмет на проверка самият жур-
налист, нито статията му, а приложени-
ята към нея, уточни той.

Цацаров иска Висшият съдебен съвет
да наложи дисциплинарно уволнение за
бившия началник на Инспектората към
Върховната касационна прокуратура Ма-
лена Филипова, която в момента работи
като инспектор. По думите на Цацаров
ревизия е установила множество наруше-
ния на случайното разпределение на
делата. Филипова пряко е налагала
извършването на проверки на съдии, но-
тариуси и частни съдебни изпълнители,
което не е от компетентността на Инспек-
тората. Тя е разпределяла на ГДБОП и
ДАНС да проверяват работата на магис-
трати, въпреки че двете служби нямат
право да разследват това, добави той.
ДУМА припомня, че Филипова е спъвала
три години и половина разследването
срещу бившия министър на земеделието
Мирослав Найденов.

Общински съветници, включени в
листата на ДПС като кандидати за
народни представители, са привика-
ни в полицията в сряда, оплака се
вчера лидерът на ДПС Лютви Мес-
тан. Бранимир Иванов и Антон Ка-
рагьозов, действащи съветници, и
Еньо Петров, бивш съветник и пред-
седател на ДПС в Пловдив, били
накарани да подпишат предупреди-
телни протоколи по чл. 56 от Закона
за МВР, според който “полицейските
органи предупреждават устно или
писмено лицето, за което има до-
статъчно данни и се предполага, че
ще извърши престъпление или нару-
шение на обществения ред”. Местан
уточни, че и тримата са активисти на
пратията от кв. “Столипиново”.

Еврокомисар Кристали-
на Георгиева няма да дек-
ларира имуществото си
пред българската Сметна
палата, съобщи вчера глав-
ният секретар на ЕК Кат-
рин Дей в писмо, изпрате-
но до постоянния предста-
вител на България към ЕС
Димитър Цанчев.  Това
задължение, вменено й с
поправки в Закона за пуб-
личност на имуществото на
лица, заемащи висши
държавни, обществени и
други длъжности в публич-
ния и частния сектор, про-
карани от Яне Янев, е в
разрез с Договора за Ев-
ропейския съюз и Догово-
ра за функционирането на
Европейския съюз, катего-
рични са от ЕК.

523 са постъпилите от
новозадължени лица
встъпителни декларации,
съобщиха от Сметната па-
лата. Сред тях са предсе-
дателят на Съвета на ди-
ректорите на БЕХ Вален-
тин Николов, който е дек-
ларирал 2 апартамента в
София, вила в с. Горна Ма-
лина, 2 леки коли “Тойота”,
банкови влогове от 50 000
лв. в страната. Крум Анас-
тасов, изпълнителен дирек-

КРИСТАЛИНА ГЕОРГИЕВА
ОТКАЗВА ДА ДЕКЛАРИРА
ДОХОДИТЕ СИ

тор на НЕК, е декларирал
2 апартамента в София,
офис за 136 908 лв., два
леки автомобила и банко-
ви влогове от по 62 000,
1000 лева и 5000 лева.
Лидерът на КТ “Подкрепа”
Константин Тренчев е дек-
ларирал апартамент, га-
раж и ателие в София, две
леки коли. Президентът на
КНСБ Пламен Димитров е
декларирал апартамент в
София, паркомясто и мага-
зин във Варна.

Огнян Донев, председа-
тел на УС на КРИБ, е дек-
ларирал 6 апартамента.
Като налични пари той е
обявил 50 000 лв. за него и
20 000 лв. за съпругата си.
Кредитите му са в размер 1
989 510 лв., 61 856 лв., 38
000 лв., 12 180 000 лв. с
договор за цесия, както и
дялове във фирми. Веселин
Марешки е декларирал
дворни места във Варна,
имот в Орешак, къща във
Волгоградска област в Ру-
сия, право на строеж за
апартамент във Варна. Като
налични пари той е обявил
15 000 лв. Декларирал е
банкови влогове за 86 537
лв., 340 949 лв., 216 749 лв.
и дялове на фирми.

ДПС се оплака от дирекцията на МВР в Пловдив
От полицията обяснили, че това е

“рутинна акция, разпоредена от на-
чалниците им”. Местан потърсил ми-
нистърката Петя Първанова за обяс-
нение, но разговор не се състоял. Той
поиска да знае има ли политическа
и етническа причина за действията
на ОД на МВР в Пловдив и заяви, че
ще сигнализира наблюдателите на
ОССЕ и ПАСЕ.

Проверка на ДУМА показа, че об-
щинските съветници на ДПС в Плов-
див гласуват анблок с ГЕРБ всички
предложения на управляващите,
дори често по тази причина са има-
ли конфликти с централното ръко-
водство на партията. Еньо Петров
престоя месеци в ареста заедно с
дъщеря си заради участие в контра-
банден канал за цигари. За фонда-
цията на Антон Караьозов пък е из-

вестно, че е взела близо 1 млн. лв. по
общински проекти за интеграция на
ромското население, а по времето
на кмета Славчо Атанасов беше
зам.-директор в общинско предприя-
тие. За втория в листата на ДПС от
Пловдив пък се знае, че “изненада”
кмета Иван Тотев със специален
подарък за именния ден, за което
медиите писаха. “За една година той
направи толкова, колкото никой от
досегашните кметове не е правил за
цял мандат. Вярвам, че Пловдив ще
върне блясъка си на водещ град в
България”, заяви тогава Иванов.

Лютви Местан посъветва полици-
ята да извика за предварителен про-
токол скандално известния със запи-
са на инструктаж за гласуване имен-
но в квартал “Столипиново” кмет на
Пловдив Иван Тотев.

Веселка ВЕНКОВА

Като част от чалгата на прехода определи служебният пре-
миер разправията с досието на зам.-министъра в МИЕТ Божан
Стоянов. Марин Райков посочи, че той е проверяван през 2008
г. и има документ, че данни за съпричастност няма. “От 2008 г.
досега нищо не се е променило в миналото на г-н Стоянов”, каза
Райков. Стоянов бил назначен въз основата на издадения преди
5 г. документ.  Той запази правото си да промени становището
си. По-рано председателят на Комисията по досиетата Евтим
Костадинов заяви, че през 2008 г. в МВР не е имало данни, че
Божан Стоянов е бил агент, но сега има нова информация. Преди
5 години комисията не е разполагала с целия архив на МВР.

Премиерът: Досиетата са
част от чалгата на прехода 29 млн. лева от държавната субсидия е спа-

стрила партия ГЕРБ, с която тръгва в изборна-
та надпревара. Парите се пазят в банка и щели
да бъдат използвани разумно. Бившите управ-
ляващи се кълнат, че няма да харчат повече от
4 млн. лв. Според експерти само лихвите по
влога докарват на ГЕРБ по около 500 хил. лв.
месечно. През 2009 г. ГЕРБ официално обяви-
ха, че ще се финансират от заеми, които са
взели Бойко Борисов и Цветан Цветанов. “Два-
мата заложиха апартаментите си. После се
върнаха заемите, които те бяха взели, че и
останаха”, заяви Димитър Главчев от ГЕРБ.

ГЕРБ СКЪТАЛИ
29 МЛН. ЛВ.
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ПРОВЕРЯВА БЪЛГАРСКИЯ “УОТЪРГЕЙТ”

Отзоваване на представите-
лите на БСП в избирателните
комисии обмислят социалистите,
обяви вчера Мая Манолова. Ако
ЦИК и РИК не преразгледат сво-
ите решения за ръководства на
СИК, и ако ЦИК не преразгледа

БСП обмисля отказ от участие
в избирателните комисии

Паралелно публично преброяване
и гражданска ЦИК е отговорът
на социалистите на “коалицията
между ГЕРБ и МВР”

БСП предлага паралелно публично преброяване с участието на всички партии и
неправителствени организации, за да се гарантира прозрачността на вота

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Павлета Давидова своето решение за отказ до
достъп на кода на програмата
на “Информационно обслужва-
не”, БСП обмисля като крайна
стъпка да отзове своите предста-
вители в избирателните комисии,
обясни водачката на листата на
БСП в Кюстендил. Манолова бе
категорична, че социалистите

няма да легитимират опитите на
ГЕРБ за фалшификации.

Манолова се възмути, че по-
ходът на ГЕРБ за партийно ов-
ладяване на изборната админи-
страция продължава. Тя припом-
ни, че 30 от 31 председателски
места на РИК са за бившите
управляващи, същото се повтаря

и в ръководствата на СИК. ГЕРБ
със сила, ултимативно и на инат
налагат свои председатели в
мнозинството от СИК, преобла-
дават със свои членове, аларми-
ра бившата депутатка.

Манолова заяви, че до БСП
са подадени сигнали за “кали-
графски упражнения” на пред-
ставители на ГЕРБ, които се
учели да имитират подписите на
т. нар. мъртви души. Готви се ди-
ректно подмяна на чувалите с
бюлетини и на избирателните
книжа от РИК до СИК, а в този
процес са готови да участват и
представители на МВР по мес-
та, добави Манолова. Според
нея това е едно от обясненията
защо на практика няма да има
ротация на полицаи, както по-
иска премиерът.

ГЕРБ няма да бъдат сами на
предстоящите избори, а ще са в
коалиция с МВР, заяви Маноло-
ва. Според нея министерството
се превръща в инструмент за
фалшификации на бившите уп-
равляващи. Тя коментира, че
изборният борд към Министер-
ския съвет “е украшение, финти-
флюшка на служебния кабинет”,

която бе бойкотирана от ЦИК.
Според Манолова създаването
на борда е закъсняло и той е
гола декларация, че служебното
правителство ще направи нещо
за честността на изборите.

БСП предлага създаването
на “гражданска избирателна ко-
мисия”, която да организира пуб-
лично паралелно преброяване на
резултатите от предстоящия вот.
Социалистите поканиха всички
партии и неправителствени орга-
низации да се присъединят и
обещаха достъпът до комисията
да бъде гарантиран за всички
граждани и медии. Според леви-
цата преброяването ще е много
по-бързо от това в ЦИК. БСП
продължава да настоява ЦИК и
“Информационно обслужване” да
отворят кода на софтуера за пре-
брояване на резултатите. Мано-
лова припомни, че вчера изтече
срокът за подаване на заявления
от хора с увреждания, но според
нея информационна кампания за
тях на практика не се е състояла.
Тя посочи, че има сериозен про-
блем и с гражданите в чужбина,
което може да обезкуражи хора-
та да гласуват.

От 11 ч. на 13 април 2013 г. Коалиция за
България ще открие предизборната си кампа-
ния под наслов “Да върнем България на хора-
та”. Проявата ще е на поляната срещу бул.
“Гоце Делчев” (бившата Лятна сцена) в Южния
парк в столицата. Гражданите и гостите на
София ще имат възможност да се срещнат със
своите кандидати за народни представители в
31 шатри, символизиращи многомандатните
избирателни райони на България. Със свои
щандове ще се представят много издателства.
От 12,30 ч. лидерът на БСП Сергей Станишев
ще представи водачите на листите на Коали-
ция за България за всички многомандатни
избирателни райони, както и гостите от чужби-
на. Сред тях ще е лидерката на ПЕС жени и
депутат в ЕП Зита Гурмай.

Твърденията, че НЕК е
ощетена с 36 млн. лв. за-
ради необоснована риско-
ва финансова сделка с
БНП Париба за АЕЦ “Бе-
лене”, бяха определени
като груба инсинуация от
Явор Куюмджиев. Бившият
зам.-министър на енерге-
тиката бе категоричен, че
разкритията, които напра-
ви Агенцията за държав-
на финансова инспекция,
са груба инсинуация и
представляват подхвърля-
не на лъжи в обществено-
то пространство.

Бъдещето е пред нас, ексхуми-
раме една надежда. Това заяви при
представянето на част от кандида-
тите на СДС водачът на пловдив-
ската листа ортопедът д-р Георги
Кръстев. Лидерката на Обединени
земеделци Петя Ставрева оглавява
17 МИР с убеждението, че ще во-
дят “свежа кампания с ясни посла-
ния” към привържениците на дес-

Ако институциите си
вършат работата, няма да
има нужда от никакви ху-
дожествени самодейности,
какъвто е Изборният борд.
На народен език това се
казва прах в очите. Още
повече, че в него влезе
човекът, който заяви, че
няма да допусне друга по-
литическа партия, освен
избраната от него, да спе-
чели. Става дума за Миха-
ил Константинов. При това
положение този Изборен
борд е една художествена
самодейност, която само
може да създаде пробив в
системата. Може би тя има
за цел да обслужи управ-
ляващите, за да излязат с
доклад, че нещата са точ-
ни и чисти, но това няма
да допринесе реално за
честността на изборите.

Знаете, че председате-

Едно към едно

ИЗБОРНИЯТ БОРД -
ПРАХ В ОЧИТЕ

Минчо Спасов:

С ХЕПЪНИНГ В ЮЖНИЯ ПАРК
КОАЛИЦИЯ ЗА БЪЛГАРИЯ
ОТКРИВА КАМПАНИЯТА

лите на комисиите са 99%
от ГЕРБ. А както знаете
новата практика, въведена
от ГЕРБ на предходните
избори, беше да се купу-
ват не само избирателите,
но и ръководещите тройки
на изборните комисии.
Страхуваме се, че именно
това може да се повтори и
дори да се влоши.

Напълно възможно е
ЦИК да излезе със стано-
вище, с което да направи
това тълкуване на закона,
което между другото е точ-
ното тълкуване на закона.
Необходимо е ЦИК да
вземе чисто организаци-
онни мерки за прекратя-
ване и намаляване на
възможностите за подоб-
ни нарушения, които бяха
констатирани при провер-
ката на ОССЕ на минали-
те избори.

Ексхумираме една надежда, бъдещето е пред нас
Водачът на СДС в Пловдив:

Съветът за електронни медии забрани участието
на кандидатите за народни представители в развле-
кателни предавания, филми и сериали. Медийните
регулатори са категорични, че това носи риск от
предизборна агитация, неравнопоставеност между
кандидатите и до скрити предизборни внушения, осо-
бено ако “героят” буди симпатии в аудиторията. По
този начин публиката се затруднява да разграничи
дали става дума за индиректна политическа агита-

Веселка ВЕНКОВА ницата, защото е време “да
превърнем България в едно по-до-
бро място за живеене”.

Коалицията СДС открива кампа-
нията си за предсрочните избори на
14 април. Председателят на предиз-
борния щаб Борис Марков увери, че
надпреварата щяла да им струва под
1 млн. лв., финансирана изцяло от
“Раковски” 134. “В нашите листи няма
да видите нито една стара муцуна
или агент на ДС”, зарече се Марков.

В ЦИК под името “Коалиция СДС”
са записани за изборите на 12 май
СДС, Обединени земеделци, Ради-
калдемократическата и Българската
социалдемократическа партия,
“Гергьовден”. С тях, но извън регист-
рацията, е и Българският демократи-
чен съюз “Радикали” на Евгений
Бакърджиев, който подписа с Емил
Кабаиванов споразумение за “общи
принципи и виждания на десните
партии за политиката на България”.

СЕМ гони кандидат-депутати от телевизиите
ция, политическо позициониране или за обосновано
драматургично участие, пише в съобщението на СЕМ.
Законът за радиото и телевизията и Изборният ко-
декс не ограничават подобно участие на кандидати-
те, но от регулатора отбелязват, че устойчива евро-
пейска практика и професионален стандарт в полити-
ческото съревнование между участниците в изборите
е да не се използват развлекателните жанрове и
форми в полза на когото и да е от кандидатите.

Явор Куюмджиев:

АДФИ е придворна агенцийка
на бившите управляващи

Наглостта на бившите
управляващи и на при-
дворната им агенцийка за
държавна финансова ин-
спекция просто нямат
край, възмути се социа-
листът. Той подчерта, че до
май 2009 г. са платени 500
000 евро, а останалото -
след 18 ноември 2009 г.,
когато на власт са ГЕРБ.
Експертът недоумява защо
прокуратурата ще прове-
рява договорите по АЕЦ
“Белене” само в периода
между 2005 г. и 2009 г., а
не и след това. “Ние при-
зоваваме въпросната про-
курорска проверка да се

запознае с документите и
да изнесе данни кой е
плащал тези пари и защо
ги е плащал. “Защо проку-
ратурата заяви, че ще раз-
следва договорите за “Ма-
рица Изток 1” от 2001 до
2009 г.? Нека да се върнем
малко назад, 1997-1998 г.
са подписани неизгодните
рамкови споразумения за
100% изкупуване на енер-
гията от американския
ТЕЦ”, призова Куюмджиев.

Явор Куюмджиев алар-
мира, че фирма “Булгарт-
рансгаз”, която е спечели-
ла търга за ремонт на ма-
гистралните компресорни

станции за 135 млн. лв.,
няма компетентност в об-
ластта на енергетиката, из-
граждането на газопренос-
на мрежа и реконструкция
на компресорни станции.
Как така фирма, която няма
абсолютно никакъв опит,
получи такъв договор за
нещо, което е от стратеги-
ческа важност за българ-
ската енергийна система,
попита той. Според Куюм-
джиев служебният кабинет
е “Б отбор” на ГЕРБ, чрез
който бившите управлява-
щи продължават да нана-
сят вреди на енергетиката
и на България.

Павлета ГЕОРГИЕВА
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Отложиха концесията
на минералната баня
в Банкя
Общинските
съветници от БСП
поискаха оставката
на кмета на
район „Витоша”
Стойко Дуков

ООООО
Шаржове на

Фандъкова и
бившия

кмет на
София Бойко

Борисов
бяха част

от пла-
катите,

които про-
тестиращи-

те носеха

СОС няма да заседава по време на предизборната
кампания. Общинските съветници от БСП видяха в ре-
шението опит за неефективност на съвета и губене на
време за приемане на важни решения. ГЕРБ се оправ-
даха, че не искали да превръщат залата на общинския
съвет в трибуна за предизборна агитация. Председате-
лят на СОС Елен Герджиков обяви, че излиза в отпуск,
тъй като е част от предизборния щаб на ГЕРБ. Съветът
ще се ръководи от друг представител на партията му
-зам.-председателя на съвета Николай Стойнев.

тдаването на конце-
сия на минералната
баня в Банкя бе отло-
жено на вчерашното

БЕЗ ЗАСЕДАНИЯ
НА СОС ДО ИЗБОРИТЕ

заседание на Столичния об-
щински съвет. Както ДУМА
вече писа, общинските съвет-
ници от БСП поискаха отла-
гането, за да може всички
да се запознаят подробно с
доклада и предварителната
оценка, а темата да бъде
обсъдена с местните жите-
ли. Кметът Йорданка Фандъ-
кова прие, че решението за
строителството на СПА ком-
плекс в Банкя трябва да бъде
съобразено с мнението на
всички граждани.

Около 30 протестиращи
посрещнаха Фандъкова
пред общината преди засе-
данието. Хората се обявиха
срещу практиката да се от-
дават под наем общински
имоти на занижени цени,
както и срещу прибързаното
отдаване на концесия на
банята в Банкя. Протестира-
щите настояваха за решение
на проблема с бездомните
кучета и завършване на
строежа на завод за отпадъ-
ци. “Г-жо Фандъкова, върве-
те си заедно с вашите мишо-
ци” пишеше на един от из-
дигнатите лозунги. Фандъко-
ва обаче определи инициа-
тивата като политическа и

омаловажи недоволството
на събралите се хора.

На заседанието от СОС
общинските съветници от
БСП настояха кметът на рай-
он “Витоша” Стойко Дуков
незабавно да бъде отстра-
нен заради сигналите за
злоупотреби в администра-
цията, както и за нарушения
при провеждането на обще-
ствени поръчки. Надяваме се
наложената от вас проверка
да установи кой и как е до-
пуснал това да продължи
толкова време и години на-
ред за общинското имущест-
во на този район да не се
провеждат конкурсни проце-
дури, заяви Жельо Бойчев.
Фандъкова се оправда, че
вече била наредила Дуков
да излезе в отпуска, докато
приключи проверката срещу
него. Георги Кадиев отново
припомни сигналите за “ко-

кошкарски” истории в район
“Витоша” и злоупотреби на
администрацията. Той проче-
те откъс от писмо на човек,
назначен за поддръжка в
района: “В края на 2012 г. ми
бе наредено от кмета да
демонтирам 2 алуминиеви
прегради и врати в коридо-
рите, да ги преместя в чита-
лището на квартал “Княже-

во”, където се прави частен
клуб, в който се събира гру-
пата на кмета. Мястото на
извадената дограма от сгра-
дата на общината сега пред-
ставлява разкъртено и гроз-
но място пред гишето на
служба ГРАО”. Думата на
общинския съветник бе отне-
та, а той дори бе заплашен
с гонене от залата.

яма да има промени във фор-
матите на държавните зрелост-
ни изпити, както и на изпитите
по български език и математи-
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НЯМА ДА ИМА ПРОМЯНА В МАТУРИТЕ
И ОЦЕНЯВАНЕТО СЛЕД 7 КЛАС

ка след седми клас. Това стана ясно
след среща в МОМН вчера между ми-
нистъра на образованието, младеж-
та и науката Николай Милошев и
представители на всички регионал-
ни инспекции от страната.

Изпитите по български език и ма-
тематика за седмокласниците ще
бъдат съответно на 21 и 23 май, а

допълнителните зрелостни изпити ще
бъдат проведени на 27, 28 и 29 май.
Матурите ще бъдат оценявани от 766
университетски преподаватели,
предложени от ректорите на съответ-
ните ВУЗ-ове.

От МОМН увериха, че няма недо-
стиг на места за учениците след 7
клас, но очакват конкуренцията за
местата да бъде по-голяма.

На първия държавен зрелостен
изпит по български език се явяват 62
012 зрелостници, на изпита за 4-ти

клас се явяват 60 433 деца, а на из-
питите след 7-ми клас - 62 508 уче-
ници, съобщи зам.-министърът на об-
разованието Мариана Банчева.

“Вторият държавен зрелостен из-
пит обхваща 63 843 ученици, сред
тях на първо място най-желан като
учебен предмет е география и ико-
номика, на който ще се явят 20 259
ученици, на второ място е биология
и здравно образование с 13 649, на
трето място е английски език с 11
925”, разясни Банчева.

ПЛЕВНЕЛИЕВ: ДЪРЖАВАТА И ОБЩЕСТВОТО
СА В ДЪЛГ КЪМ ЗАПАСНОТО ВОЙНСТВО

Държавата и обществото са в дълг към запас-
ното войнство, заяви вчера президентът Росен
Плевнелиев в приветствието си към Осмия кон-
грес на Съюза на офицерите и сержантите от
запаса и резерва. Държавният глава призна, че
при проточилите се с години реформи голяма част

съкратените в армията военнослужещи са били
“оставени на произвола на съдбата - без работа,
без държавна грижа”. Надявам се още тази годи-
на да се приемат пакети от закони, които са свърза-
ни със сигурността на страната и дейността на
специалните служби, подчерта Плевнелиев.

За да поздравят
30-хилядната органи-
зация в Централния
военен клуб дойдоха
министърът на отбра-
ната Тодор Тагарев,
началникът на отбра-
ната генерал Симеон
Симеонов, бившият
министър на отбрана-
та Николай Цонев,
както и депутатът от
Коалиция за България
Ангел Найденов.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Осмият конгрес
на Съюза на
офицерите и
сержантите от
запаса и резерва
бе уважен от
много гости

Кметът от ДПС на община Исперих Бейсим Басри Шукри бе
арестуван по обвинение в опит за убийство, съобщиха от
Окръжната прокуратура в Разград. Обвинението е заради стрел-
ба срещу горски стражари в резервата “Воден” в края на февру-
ари. От дърво в охраняваната гора бракониер стреля тогава с
автомат “Калашников” по горската стража. Нападателят бил хва-
нат от лесничеите, а като разбрал, че е разкрит, започнал да
гърми и докато бягал, повторил стрелбата по тримата пазачи.

Първоначалното разследване бе насочено срещу шофьора
на градоначалника Шенол Бакир. По време на престоя си в аре-
ста той признал, че автоматът е собственост на Басри, но твърдял,
че сам го е взел от ловната хижа на общината, в която шефът му
държал пушките си. По-късно шофьорът бе освободен срещу
парична гаранция, а прокуратурата заподозря за стрелбата испе-
рихския кмет. В сряда кметът бе привикан за обяснения в проку-
ратурата, където му бе повдигнато обвинение. Стана ясно, че
кметът издал заповед през следващите 4 месеца длъжността му
да се изпълнява от заместничката му Невин Скендер.

ДПС ще постави своята политическа оценка за обвинението
за убийство, повдигнато срещу Бейсим Басри, след окончателна-
та проверка на прокуратурата, заяви в София лидерът на парти-
ята Лютви Местан, помолен за коментар. Той заяви, че гласува
доверие на главния прокурор Сотир Цацаров по проверката на
случая, защото Цацаров е дал достатъчно силни знаци, че ще
прилага стриктно закона.

АРЕСТУВАХА КМЕТА
НА ИСПЕРИХ ЗА ОПИТ
ЗА УБИЙСТВО

Шефът на ДАНС
стана участник
в катастрофа

Шефът на Държавната аген-
ция за национална сигурност
Константин Казаков стана
участник в катастрофа в рай-
она на НДК вчера сутринта.
Казаков, който е пътувал в слу-
жебния си автомобил, както и
шофьорът му не са пострадали.
По неофициална информация
верижната катастрофа е била
умишлено предизвикана от
шофьора на джип “Рейндж
Ровър”, който ударил колата, в
която пътувал директорът на
ДАНС. След удара пътуващите
в джипа се прехвърлили в след-
ваща ги отзад кола и изчезнали
в неизвестна посока. При на-
правената проверка се уста-
новило, че джипът е бил от-
краднат непосредствено преди
катастрофата. Часове след
инцидента президентът Росен
Плевнелиев коментира, че слу-
чилото се с Казаков било
съвсем обикновено пътно-
транспортно произшествие и
нямал никакви притеснения за
нещо повече.

Поискаха 2 млн.
евро откуп
за дъщерята
на Брендо

В събота около 21,50 ч. на
спешния телефон 112 мъж от
Сливен се е обадил, за да поиска
откуп за отвлечената дъщеря
на Евелин Банев-Брендо, съоб-
щи местен телевизионен канал.
Според източници мъжът, поис-
кал 2 млн. евро откуп за Лара
Банева, е около 50-годишен и се
е обадил от телефонна кабина
в близост до Трета поликлини-
ка. Говорителят на МВР-Сливен
заяви, че в събота действител-
но е регистрирано подобно
обаждане, като допълни, че слу-
чаят се разглежда от Районна-
та прокуратура в града. ДУМА
припомня, че 10-годишната
Лара Банева беше отвлечена на
5 март пред дома си в столич-
ния квартал “Бояна” от трима
маскирани и въоръжени с авто-
мати мъже, докато отиваше на
училище. При отвличането по-
страда шофьорът на детето,
който бе прострелян. До момен-
та няма официална информация
за детето и то продължава да
е в неизвестност.
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аричните обезщетения за отглеждане на малко дете за
март ще бъдат преведени по банковите сметки на пра-
воимащите лица на 12 април, съобщиха от Национал-
ния осигурителен институт. Срокът за плащане е съоб-
разен с нормативните срокове за деклариране на про-
мяна в обстоятелствата, свързани с изплащането на
парични обезщетения, който осигурените лица и осигу-
рителите са длъжни да спазват. Изплащането на парич-
ното обезщетение за отглеждане на малко дете до 2 г.
се извършва текущо след изтичане на месеца, за който
се отнася обезщетението. НОИ превежда сумите на
всички майки в първите дни на следващия месец, за
които са постъпили данни по декларация 1. За майки, за
които данни в НАП се подават до 25-о число на след-
ващия месец, превеждането на сумите се извършва съо-
бразно сроковете за деклариране на промяна в обсто-
ятелствата за отглеждане на детето (настаняване на
детето в детско заведение, прекратяване на трудовия
договор, прехвърляне на отпуска за отглеждане на дете
от друг член от семейството, прекратяване на отпуска
поради връщане на работа и др.).

В бъдеще обезщетенията ще бъдат изплащани до 10
число на следващия месец. ДУМА припомня, че ден пре-
ди НОИ да излезе с позиция за обезщетенията, иници-
ативен комитет на майки призова институциите да из-
плащат средствата преди десето число.

Ученици от столичното 2 СОУ засадиха вчера цветя в двора на училището си.
Растенията са дарение от родител, а децата се включиха с удоволствие

в реализацията на проекта по залесяване

ППППП

ените на лекарства
без рецепта са се
увеличили до 300%
за година, стана ясно
по време на заседа-

Обезщетенията за
отглеждане на дете ще
бъдат изплатени на 12 април

Лекарства без рецепта
поскъпнали с 300%

Ц

Мерките на Десислава Атанасова
за поевтиняване  натовариха пациентите

нието на Обществения съвет по
здравеопазване. Скокът се
дължи на опитите на фарма-
цевтични фирми да компенси-
рат намалените цени на лекар-
ствата, плащани от НЗОК. На
заседанието бе разгледан про-
ект на Наредба за условията,
правилата и реда за регулира-

не и регистриране на цените
на лекарствените продукти.

С взетите досега мерки ня-
кои лекарства по каса може
да са поевтинели малко за
НЗОК, но това, което паци-
ентът доплаща, се увеличава,
коментира д-р Димитър Пет-
ров, бивш директор на НЗОК,
а в момента експерт в БЛС.
Ако тази тенденция продължи,
скоро може да купуваме най-
евтиното лекарство за двуци-
френа сума, прогнозира зам.-

председателят на Българския
зъболекарски съюз д-р Нико-
лай Шарков.

Несъстоятелна е цялата
досегашна лекарствена поли-
тика, категоричен е Мирослав
Ненчев, председател на
Българския фармацевтичен
съюз. По думите му от една
страна НЗОК плаща малко по-
малко, но пациентите плащат
доста повече. От друга страна,
намаляването на надценките
при търговец на едро и при

търговец на дребно също не
доведе до поевтиняване на
лекарствата за пациентите.
Това показва цялата несъстоя-
телност на лекарствената по-
литика, която се водеше до
момента, смятат от БФС. Спо-
ред фармацевтите единствени-
ят начин да се намалят цените
за пациентите е чрез намале-
ние на ставката на ДДС. След
3 години бездействие комисия-
та, която следи цените на съот-
ветните референтни държави,
да започне да си върши рабо-
тата, настоя Ненчев.

Пациентски и съсловни ор-
ганизации изказаха недоволст-

вото си, че техни представите-
ли не могат да участват в На-
ционалния съвет по цени и
реимбурсиране на лекарстве-
ните продукти, който трябва да
заработи, след като МЗ при-
еме новата наредба.

Обмисля се изваждането на
Гърция от държавите, на база-
та на които се определя рефе-
рентната цена на лекарствата,
плащани от касата.

Обсъждането на наредбата
ще продължи до изчистване на
неяснотите в нея, заяви Лилия
Нейчева, зам.-министър на
здравеопазването по  лекарст-
вената политика.

24-часовият телефон на доверието в Русе трябва да
се възстанови във връзка с предотвратяването на само-
убийствата, решиха членовете на областната комисия по
здравеопазване вчера. Те подкрепиха и идеята за създа-
ване на областен информационен център за превенция
по проблемите на психичното здраве и суицидното по-
ведение. Само за миналата година в областния център
за психично здраве са постъпили 100 човека, направили
опити да посегнат на живота си, съобщи управителят д-
р Теменужка Матева. Шестима русенци са се самоубили.
От началото на тази година трима души са заявили на-
мерение да се самозапалят, като един от тях е бил до-
каран в психодиспансера от полицията, а останалите
двама от близките им. В момента те са в добро психиче-
ско здраве, поясни д-р Матева.

Председателят на БЧК в града д-р Руденко Йорданов
припомни, че Русе е първият град в България, в който
през 1982 г. е въведен 24-часовият телефон на довери-
ето. Специалистите, които са работили на него, реално
са успели да предотвратят ефективно няколко опита за
самоубийство. Д-р Йорданов уточни, че сегашната ситу-
ация е доста различна, тъй като по принцип да посегнеш
на живота си, е личен акт, който няма протестен харак-
тер, докато в момента част от самоубийствата са свърза-
ни по-скоро с желанието да се накаже обществото.

Областната комисия ще потърси начин телефонът,
който ще заработи отново, да бъде безплатен, за да
могат хората спокойно да излагат проблемите си.

80% от българите в
Германия са квалифици-
рани и добре интегрира-
ни на пазара на труда
според официални дан-
ни на германското Феде-
рално министерство на
труда и социалните
въпроси. Това заяви ви-
цепремиерът и министър
на труда и социалната
политика Деяна Костади-
нова след среща с гер-
манска делегация, ръко-
водена от председател-
ката на партия “Съюз 90/
Зелените” Клаудия Рот,

Равнището на безрабо-
тица през март е 11.8% - с
0.2 процентни пункта по-
ниско от февруари. В бюра-
та по труда са регистрира-
ни 388 523 безработни - с
4225 по-малко от предход-
ния месец. Търсенето на
работна сила на първичния
пазар на труда през март
се активизира под влияни-
ето на сезонния фактор, ко-
ментират от Агенцията по
заетостта. Новорегистрира-
ните безработни в бюрата
по труда са 35 621. Частни-
ят сектор е освободил
44.7% от тях (15 914 души).
На работа през март са
постъпили 20 933 безра-
ботни. На първичния пазар
през месеца са започнали
работа 16 399 души, а по
схеми на оперативната про-
грама “Развитие на човеш-
ките ресурси” и програми
за заетост 4291 души.

БУРГАСКИ БОЛНИЦИ
ОСЪДИХА КАСАТА

ВЪЗСТАНОВЯВАТ
ТЕЛЕФОНА НА
ДОВЕРИЕТО В РУСЕ

УВЕЛИЧАВАТ
СЕ НАЕТИТЕ
НА СЕЗОННА
РАБОТА

80% ОТ БЪЛГАРИТЕ В ГЕРМАНИЯ
СА КВАЛИФИЦИРАНИ СПЕЦИАЛИСТИ

съобщиха от МТСП. Гру-
пата е на двудневно по-
сещение в България, за
да се запознае с мерки-
те на държавата за инте-
грация на ромите в об-
ществото.

България предприема
редица мерки в рамките
на Националната страте-
гия за интеграция на ро-
мите, каза министър Ко-
стадинова. Тя се позова
на данни на НСИ от по-
следното преброяване
на населението през
2011 г., според които

4,9% от гражданите са от
ромския етнос (малко
над 325 000 души).

Клаудия Рот напомни,
че свободното движение
на хора е основно право,
гарантирано на гражда-
ните на ЕС. Тя поясни, че
“голяма част от българи-
те в Германия са студен-
ти, висококвалифицирани
и специализирани кадри.
Твърденията за тълпа от
емигранти, които ще за-
леят Германия, не отго-
варя на действителност-
та”, категорична е Рот.

Сдружението на бургаските болни-
ци спечели дело за неизплатени сред-
ства, заведено срещу РЗОК Бургас.

Искът е заради отказ на районната
здравна каса да плати за извършена
дейност на многопрофилна болница
“Дева Мария” - Бургас. Става въпрос
за определена процедура по клинич-
на пътека в съдовата хирургия, при
която се използва иновативен метод
за лечение. Приложението му е съоб-
разено изцяло с изискванията на

медицинския стандарт за качество на
дейността.

През май 2012 г. със заповед на
директора на РЗОК-Бургас е напра-
вена проверка. За периода, в който е
извършена, са отчетени 36 случая по
тази клинична пътека.

Болницата е претърпяла загуби от
пропуснати ползи, тъй като от август
2012 г. спира  изпълнението на дей-
ностите по тази клинична пътека,
допълват от сдружението.

В сградата
на област-
ната управа
в Плевен бе
открито
двудневно
изложение за
ученици “Къде
да се учим”,
което
представя
актуалните
специалности
и програми
на 17
общообразо-
вателни
училища и
професионални
гимназии

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Снимка Мариета ТОМОВА
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Икономика

ìÀ¿¬≈Õ¿î ¿ƒ Ì‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î.
92‡ «œœ÷  Û‚Â‰ÓÏˇ‚‡ ËÌ‚ÂÒÚËÚÓ-
ËÚÂ ÓÚÌÓÒÌÓ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ ÔÛ·ÎË˜-
ÌÓ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ Ì‡ 66,667 Ó·ËÍÌÓ-
‚ÂÌË ÔÓËÏÂÌÌË ·ÂÁÌ‡ÎË˜ÌË ‡ÍˆËË
Ò Ô‡‚Ó Ì‡ 1 „Î‡Ò ‚ÒˇÍ‡, Ò ÌÓÏË-
Ì‡ÎÌ‡ ÒÚÓÈÌÓÒÚ 1 Î‚. ‚ÒˇÍ‡, ÔË
Ó·˘ ‡ÁÏÂ Ì‡ ÂÏËÒËˇÚ‡
2,666,680.00 Î‚., Ò˙„Î‡ÒÌÓ ÔËÂÚË-
ÚÂ Ì‡ 17.12.2012 „. Ë 28.01.2013 „.
Â¯ÂÌËˇ Ì‡ Ò˙‚ÂÚ‡ Ì‡ ‰ËÂÍÚÓËÚÂ
Á‡ Û‚ÂÎË˜‡‚‡ÌÂ Ì‡ Í‡ÔËÚ‡Î‡ ÓÚ
200,000 Î‚. Ì‡ ‰Ó 266,667 Î‚. Ë
Ò˙„Î‡ÒÌÓ ÔÓÒÔÂÍÚ Á‡ ÔÛ·ÎË˜ÌÓ
ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ-
‚ÓÚÓ, ÔÓÚ‚˙‰ÂÌ ÓÚ  ÓÏËÒËˇÚ‡ Á‡
ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ Ì‡‰ÁÓ Ò –Â¯ÂÌËÂ π
218-≈ ÓÚ 28.03.2013 „. Õ‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡
ÔÛ·ÎË˜ÌÓÚÓ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ e ÔÓ-Í˙ÒÌ‡-
Ú‡ ‰‡Ú‡ ÓÚ ÔÛ·ÎËÍ‡ˆËËÚÂ ÔÓ Â‰‡ Ì‡
˜Î.92‡, ‡Î.2 ÓÚ «œœ÷  ‚ Ú˙„Ó‚ÒÍËˇ
Â„ËÒÚ˙, ‚ ‰‚‡ ˆÂÌÚ‡ÎÌË ‚ÒÂÍË-
‰ÌÂ‚ÌËÍ‡ (‚. ìƒÛÏ‡î Ë ‚. ì ‡ÔËÚ‡Î
Dailyî), Í‡ÍÚÓ Ë Ì‡ ËÌÚÂÌÂÚ ÒÚ‡ÌË-
ˆËÚÂ Ì‡ ìÀ‡‚ÂÌ‡î ¿ƒ Ë »œ ì¡ÂÌ˜-
Ã‡Í ‘ËÌ‡ÌÒî ¿ƒ. ¿ÍˆËÓÌÂËÚÂ Ì‡
ìÀ‡‚ÂÌ‡î ¿ƒ, ËÏ‡˘Ë Ô‡‚Ó ‰‡
Á‡ÔË¯‡Ú ‡ÍˆËË ÓÚ Ú‡ÁË ÂÏËÒËˇ,
ÏÓ„‡Ú ‰‡ Á‡ÔË¯‡Ú ·ÓÈ ‡ÍˆËË,
Ò˙‡ÁÏÂÌË Ì‡ Û˜‡ÒÚËÂÚÓ ËÏ ‚
Í‡ÔËÚ‡Î‡ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ ÔÂ‰Ë Û‚Â-
ÎË˜ÂÌËÂÚÓ. «‡ ‰‡ ÒÂ ÓÒË„ÛË Ô‡-
‚ÓÚÓ Ì‡ ‡ÍˆËÓÌÂËÚÂ ÔÓ ÔÂ‰ıÓ‰-
ÌÓÚÓ ËÁÂ˜ÂÌËÂ, ÒÂ ËÁ‰‡‚‡Ú Ô‡‚‡.
œ‡‚‡Ú‡ ÒÂ ËÁ‰‡‚‡Ú ‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡ ‡Í-
ˆËÓÌÂËÚÂ, ÔË‰Ó·ËÎË ‡ÍˆËË Ì‡È-
Í˙ÒÌÓ 7 ‰ÌË ÒÎÂ‰ ‰‡Ú‡Ú‡ Ì‡ Ó·Ì‡-
Ó‰‚‡ÌÂ Ì‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËÂÚÓ ÔÓ Â‰‡
Ì‡ ˜Î. 92‡, ‡Î. 1 ÓÚ «œœ÷  ‚˙Á
ÓÒÌÓ‚‡ Ì‡ ‰‡ÌÌËÚÂ ÓÚ ÍÌË„‡Ú‡ Ì‡
‡ÍˆËÓÌÂËÚÂ Í˙Ï Ú‡ÁË ‰‡Ú‡. Õ‡
ÒÎÂ‰‚‡˘Ëˇ ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ì÷ÂÌÚ‡-
ÎÂÌ ‰ÂÔÓÁËÚ‡î ¿ƒ, ÓÚÍË‚‡ ÒÏÂÚÍË
Á‡ Ô‡‚‡ Ì‡ ÚÂÁË ÎËˆ‡, Í‡ÚÓ ÒÂ˘Û
‚ÒˇÍ‡ ‡ÍˆËˇ ÒÂ ËÁ‰‡‚‡ 1 Ô‡‚Ó.
¬ÒˇÍÓ ÎËˆÂ ÏÓÊÂ ‰‡ Á‡ÔË¯Â Ì‡È-
Ï‡ÎÍÓ Â‰Ì‡ Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌ‡ ‡ÍˆËˇ Ë
Ì‡È-ÏÌÓ„Ó Ú‡Í˙‚ ·ÓÈ ‡ÍˆËË, ÍÓÈÚÓ
Â ‡‚ÂÌ Ì‡ ·Óˇ ÔË‰Ó·ËÚË Ô‡‚‡,
‡Á‰ÂÎÂÌ Ì‡ 2.999985, Í‡ÚÓ ‚ ÒÎÛ-
˜‡È ˜Â ÂÁÛÎÚ‡Ú˙Ú ÌÂ Â Í˙„ÎÓ ˜ËÒ-
ÎÓ, ÒÂ Á‡Í˙„Îˇ‚‡ Í˙Ï ÔÓ ÌËÒÍÓÚÓ
ˆˇÎÓ ˜ËÒÎÓ. ≈ÏËÒËÓÌÌ‡Ú‡ ÒÚÓÈÌÓÒÚ,
ÔÓ ÍÓˇÚÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â Á‡ÔËÒ‡Ì‡
Â‰Ì‡ ÌÓ‚‡ ‡ÍˆËˇ Â 40,00 Î‚. ¬ÒˇÍÓ
ÎËˆÂ, ÍÓÂÚÓ ÌÂ Â ‡ÍˆËÓÌÂ Ë ÊÂÎ‡Â
‰‡ Á‡ÔË¯Â ‡ÍˆËË, ÏÓÊÂ ‰‡ ÔË‰Ó-
·ËÂ Ô‡‚‡ ‚ ÒÓÍ‡ Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ
Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ ËÎË ÔË ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡
ˇ‚ÌËˇ ‡ÛÍˆËÓÌ. Õ‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ ‰‡Ú‡, ÓÚ
ÍÓˇÚÓ Á‡ÔÓ˜‚‡ ‰‡ ÚÂ˜Â ÒÓÍ˙Ú Á‡
ÔÂı‚˙ÎˇÌÂÚÓ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ Ë Á‡ÔË-
Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËËÚÂ ÓÚ Û‚ÂÎË˜ÂÌËÂÚÓ
Ì‡ Í‡ÔËÚ‡Î‡, Â ‚ÚÓËˇÚ ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ,
ÒÎÂ‰‚‡˘ ËÁÚË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡ 7 Í‡ÎÂÌ-
‰‡ÌË ‰ÌË ÓÚ Ì‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ ‰‡Ú‡ Ì‡
ÔÛ·ÎË˜ÌÓÚÓ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ.  ‡ÈÌËˇÚ
ÒÓÍ Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ Â
15 ‰ÌË, Ò˜ËÚ‡ÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇ, ÔÂ‰ÒÚ‡‚-
Îˇ‚‡˘ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ ÒÓÍ‡ Á‡
ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡. ¬ ÒÎÛ˜‡È
˜Â Í‡ÈÌËˇÚ ÒÓÍ Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ
Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ Â ÌÂ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ, ÚÓ Á‡
Í‡ÈÌ‡ ‰‡Ú‡ Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡-
‚‡Ú‡ ‰‡ ÒÂ Ò˜ËÚ‡ Ô˙‚ËˇÚ ÒÎÂ‰‚‡˘
‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ. –Â‰ Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ
Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡: ÔÂı‚˙ÎˇÌÂÚÓ Ì‡ Ô‡-
‚‡Ú‡ ÒÂ ËÁ‚˙¯‚‡ Ì‡ ì—Â„ÏÂÌÚ
œ‡‚‡î Ì‡ ì¡˙Î„‡ÒÍ‡ ÙÓÌ‰Ó‚‡
·ÓÒ‡ - —ÓÙËˇî ¿ƒ, Ò˙„Î‡ÒÌÓ ·Ó-
ÒÓ‚Ëˇ Ô‡‚ËÎÌËÍ, «œœ÷  Ë ÓÒÚ‡Ì‡-
ÎËÚÂ ÔËÎÓÊËÏË Ô‡‚ÌË ÌÓÏË.
ÀËˆ‡Ú‡, ÊÂÎ‡Â˘Ë ‰‡ ÔÓ‰‡‰‡Ú ÔË-
ÚÂÊ‡‚‡ÌË ÓÚ Úˇı Ô‡‚‡, ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡
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ÔÓ‰‡‰‡Ú ÔÓ˙˜Í‡ Á‡ ÔÓ‰‡Ê·‡ ‰Ó
ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÌËˇ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ, ÔË
ÍÓÈÚÓ Ò‡ ÓÚÍËÚË ÒÏÂÚÍËÚÂ ËÏ Á‡
Ô‡‚‡. ÀËˆ‡Ú‡, ÊÂÎ‡Â˘Ë ‰‡ Á‡ÍÛ-
ÔˇÚ Ô‡‚‡, ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡ ÔÓ‰‡‰‡Ú
ÔÓ˙˜Í‡ Á‡ ÔÓÍÛÔÍ‡ ‰Ó ËÌ‚ÂÒÚËˆË-
ÓÌÂÌ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ, ˜ÎÂÌ Ì‡ ì¡˙Î„‡-
ÒÍ‡ ÙÓÌ‰Ó‚‡ ·ÓÒ‡ - —ÓÙËˇî ¿ƒ. «‡
ÔË‰Ó·Ë‚‡ÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡ ˜ÂÁ ‰Û„Ë
ÒÔÓÒÓ·Ë (Ì‡ÔËÏÂ Á‡ÏˇÌ‡ ËÎË ‰‡-
ÂÌËÂ) ÒÂ ÔËÎ‡„‡Ú ‡ÁÔÓÂ‰·ËÚÂ
Ì‡ Ô‡‚ËÎÌËÍ‡ Ì‡ ÷ÂÌÚ‡ÎÌËˇ ‰Â-
ÔÓÁËÚ‡. ÷ˇÎ‡Ú‡ ÂÏËÒËˇ Ô‡‚‡ ÒÂ
Ó·ÒÎÛÊ‚‡ ÓÚ ËÁ·‡ÌËˇ ‰‡ Ó·ÒÎÛÊ‚‡
Û‚ÂÎË˜ÂÌËÂÚÓ Ì‡ Í‡ÔËÚ‡Î‡ ËÌ‚ÂÒ-
ÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ ì¡ÂÌ˜Ã‡Í
‘ËÌ‡ÌÒî ¿ƒ. ìÀ‡‚ÂÌ‡î ¿ƒ ˘Â ‡Á-
ÔÂ‰ÂÎË ÒÛÏ‡Ú‡, ÔÓÎÛ˜ÂÌ‡ ÓÚ ÔÓ-
‰‡Ê·‡Ú‡ Ì‡ ÌÂÛÔ‡ÊÌÂÌËÚÂ Ô‡‚‡,
Ì‡Ï‡ÎÂÌ‡ Ò ‡ÁıÓ‰ËÚÂ ÔÓ ÔÓ‰‡Ê-
·‡Ú‡, Ò˙‡ÁÏÂÌÓ ÏÂÊ‰Û ÚÂıÌËÚÂ
ÔËÚÂÊ‡ÚÂÎË. Õ‡ ÔÂÚËˇ ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ
ÒÎÂ‰ ËÁÚË˜‡ÌÂ Ì‡ ÒÓÍ‡ Á‡
ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ ìÀ‡‚ÂÌ‡î
¿ƒ ÔÂ‰Î‡„‡ Ì‡ ì¡˙Î„‡ÒÍ‡ ÙÓÌ‰Ó-
‚‡ ·ÓÒ‡ - —ÓÙËˇî ¿ƒ ÌÂÛÔ‡ÊÌÂ-
ÌËÚÂ Ô‡‚‡ Á‡ ÔÓ‰‡Ê·‡ ˜ÂÁ
ÛÔ˙ÎÌÓÏÓ˘ÂÌËˇ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓ-
ÒÂ‰ÌËÍ ì¡ÂÌ˜Ã‡Í ‘ËÌ‡ÌÒî ¿ƒ
ÔË ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Ì‡ ˇ‚ÂÌ ‡ÛÍˆËÓÌ.
ÀËˆ‡Ú‡, Á‡ÍÛÔËÎË Ô‡‚‡ Ì‡ Ó„‡ÌË-
ÁË‡ÌËˇ ÓÚ ì¡˙Î„‡ÒÍ‡ ÙÓÌ‰Ó‚‡
·ÓÒ‡ - —ÓÙËˇî ¿ƒ ˇ‚ÂÌ ‡ÛÍˆËÓÌ,
ÏÓ„‡Ú ‰‡ Á‡ÔË¯‡Ú ‡ÍˆËË ‰Ó ËÁÚË˜‡-
ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÓÍ‡ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡Í-
ˆËË. Õ‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ ‰‡Ú‡ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ
Ì‡ ‡ÍˆËË Ò˙‚Ô‡‰‡ Ò ‰‡Ú‡Ú‡, ÓÚ ÍÓˇÚÓ
Á‡ÔÓ˜‚‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂÚÓ Ì‡ Ô‡‚‡-
Ú‡.  ‡ÈÌËˇÚ ÒÓÍ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡
‡ÍˆËË Â ‰ÂÌˇÚ, ÒÎÂ‰‚‡˘ ËÁÚË˜‡ÌÂÚÓ
Ì‡ 15 ‡·ÓÚÌË ‰ÌË, Ò˜ËÚ‡ÌÓ ÓÚ Í‡È-
Ì‡Ú‡ ‰‡Ú‡ Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡-
‚‡. ¬ ÒÎÛ˜‡È ˜Â Í‡ÈÌËˇÚ ÒÓÍ Á‡
Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË Â ÌÂ‡·ÓÚÂÌ
‰ÂÌ, ÚÓ Á‡ Í‡ÈÌ‡ ‰‡Ú‡ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡-
ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË ÒÂ Ò˜ËÚ‡ Ô˙‚ËˇÚ ÒÎÂ‰-
‚‡˘ ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ. ÕÂ ÒÂ ‰ÓÔÛÒÍ‡
Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË ÔÂ‰Ë Ì‡˜‡Î-
ÌËˇ Ë ÒÎÂ‰ Í‡ÈÌËˇ ÒÓÍ Á‡ Á‡ÔË-
Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË. –Â‰ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ
Ì‡ ‡ÍˆËË: «‡ÔËÒ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‡ÍˆËË ÒÂ
ËÁ‚˙¯‚‡, Í‡ÚÓ Á‡ ˆÂÎÚ‡ ÔËÚÂÊ‡-
ÚÂÎËÚÂ Ì‡ Ô‡‚‡ ÔÓ‰‡‚‡Ú Á‡ˇ‚ÍË ÔÓ
Ó·‡ÁÂˆ ÔË »œ ì¡ÂÌ˜Ã‡Í ‘Ë-
Ì‡ÌÒî ¿ƒ ‰ËÂÍÚÌÓ ËÎË ˜ÂÁ ‚ÒÂÍË
ÎËˆÂÌÁË‡Ì ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓÒÂ‰-
ÌËÍ, ÔË ÍÓÈÚÓ ÒÂ ‚Ó‰ˇÚ ÍÎËÂÌÚÒÍË-
ÚÂ ÒÏÂÚÍË Á‡ ÔËÚÂÊ‡‚‡ÌËÚÂ ÓÚ Úˇı
Ô‡‚‡. »Ì‚ÂÒÚËˆËÓÌÌËÚÂ ÔÓÒÂ‰ÌË-
ˆË, ÔÓÎÛ˜ËÎË Á‡ˇ‚ÍË, Ò‡ ‰Î˙ÊÌË ÌÂ-
Á‡·‡‚ÌÓ ‰‡ Û‚Â‰ÓÏˇÚ »œ ì¡ÂÌ˜Ã‡Í
‘ËÌ‡ÌÒî ¿ƒ, Á‡ ÔÓÒÚ˙ÔËÎËÚÂ Á‡ˇ‚ÍË
ÔÓ Â‰‡ Ë ÔË ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡, ÔÂ‰‚Ë‰Â-
ÌË ‚ Ô‡‚ËÎÌËÍ‡ Ì‡ ÷ÂÌÚ‡ÎÌËˇ ‰Â-
ÔÓÁËÚ‡. »Ì‚ÂÒÚËÚÓËÚÂ, ÔÓÎÛ˜ËÎË
Ô‡‚‡ ÔÓ ÚÂıÌË ÎË˜ÌË ÒÏÂÚÍË ‚ ÷ÂÌ-
Ú‡ÎÌËˇ ‰ÂÔÓÁËÚ‡, ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡ Á‡-
ˇ‚ˇÚ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂÚÓ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ ÔÂ-
‰Ë ÛÔ‡ÊÌˇ‚‡ÌÂÚÓ ËÏ ÔÓ Ò‚ÓË ÔÓ‰-
ÒÏÂÚÍË ÔË »œ ì¡ÂÌ˜Ã‡Í ‘ËÌ‡ÌÒî
¿ƒ ËÎË ÔË ‰Û„ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓ-
ÒÂ‰ÌËÍ. «‡ÔËÒ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‡ÍˆËËÚÂ
ÒÂ Ò˜ËÚ‡ Á‡ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓ Ò‡ÏÓ ‡ÍÓ
Â Ì‡Ô‡‚ÂÌÓ ÓÚ ÎËˆÂ, ‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡
ÍÓÂÚÓ Ò‡ ËÁ‰‡‰ÂÌË Ô‡‚‡ ËÎË ÍÓÂÚÓ
Â ÔË‰Ó·ËÎÓ Ô‡‚‡ ‚ ÒÓÍ‡ Á‡
ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡ ËÎË ÔÓ ‚Â-
ÏÂ Ì‡ ˇ‚ÌËˇ ‡ÛÍˆËÓÌ, ‰Ó Ï‡ÍÒË-
Ï‡ÎÌËˇ ‚˙ÁÏÓÊÂÌ ·ÓÈ ‡ÍˆËË
Ò˙„Î‡ÒÌÓ ÔÓÒÓ˜ÂÌÓÚÓ ÔÓ-„ÓÂ Ò˙ÓÚ-
ÌÓ¯ÂÌËÂ Ì‡ Ô‡‚‡ Ë ‡ÍˆËË Ë ‡ÍÓ Â
‚ÌÂÒÂÌ‡ ˆˇÎ‡Ú‡ ÂÏËÒËÓÌÌ‡ ÒÚÓÈ-
ÌÓÒÚ Ì‡ Á‡ÔËÒ‡ÌËÚÂ ‡ÍˆËË ‚ ÒÓÍ‡
Ë ÔË ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡, ÔÓÒÓ˜ÂÌË ÔÓ-‰ÓÎÛ.

»Ì‚ÂÒÚËˆËÓÌÌËˇÚ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ ËÁËÒÍ-
‚‡ ÓÚ ÎËˆÂÚÓ, ÍÓÂÚÓ ÔÓ‰‡‚‡ Á‡ˇ‚Í‡-
Ú‡, ‰‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚Ë ‰ÓÍ‡Á‡ÚÂÎÒÚ‚‡, ˜Â
Â Á‡ÔÎ‡ÚÂÌ‡ ÂÏËÒËÓÌÌ‡Ú‡ ÒÚÓÈÌÓÒÚ
Ì‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌËÚÂ ‡ÍˆËË. ¬Ì‡ÒˇÌÂÚÓ
Ì‡ ÂÏËÒËÓÌÌ‡Ú‡ ÒÚÓÈÌÓÒÚ Ì‡ Á‡ÔË-
Ò‡ÌËÚÂ ‡ÍˆËË ÒÂ ËÁ‚˙¯‚‡ ÔÓ Ì‡·Ë-
‡ÚÂÎÌ‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ò IBAN BG 19 UBBS
8002 5095 6002 30 BIC: UBBS BGSF,
ÓÚÍËÚ‡ Ì‡ ËÏÂÚÓ Ì‡ ìÀ‡‚ÂÌ‡î ¿ƒ
‚ ·‡ÌÍ‡ ìŒ¡¡î ¿ƒ - ÍÎÓÌ  ÿÛÏÂÌ.
—ÏÂÚÍ‡Ú‡ Úˇ·‚‡ ‰‡ ·˙‰Â Á‡‚ÂÂÌ‡
Ò˙Ò Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌ‡Ú‡ ÒÛÏ‡ Ì‡È-Í˙ÒÌÓ ‰Ó
Í‡ÈÌ‡Ú‡ ‰‡Ú‡ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡Í-
ˆËË. œÎ‡ÚÂÊÌÓÚÓ Ì‡ÂÊ‰‡ÌÂ ËÎË
‚ÌÓÒÌ‡Ú‡ ·ÂÎÂÊÍ‡ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔÓ-
ÒÓ˜‚‡Ú ËÏÂÚÓ/Ì‡ËÏÂÌÓ‚‡ÌËÂÚÓ Ì‡
ÎËˆÂÚÓ, Á‡ÔËÒ‚‡˘Ó ‡ÍˆËË, ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ
≈√Õ/≈»  (Á‡ ·˙Î„‡ÒÍË ÎËˆ‡) Ë ·Óˇ
Ì‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌËÚÂ ‡ÍˆËË. œË ˜‡ÒÚË˜-
ÌÓ Á‡ÔÎ‡˘‡ÌÂ Ì‡ ÂÏËÒËÓÌÌ‡Ú‡ ÒÚÓÈ-
ÌÓÒÚ ÒÂ Ò˜ËÚ‡Ú Á‡ÔËÒ‡ÌË Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌË-
ˇÚ ·ÓÈ ‡ÍˆËË, ˜ËˇÚÓ ÂÏËÒËÓÌÌ‡
ÒÚÓÈÌÓÒÚ Â ËÁÔÎ‡ÚÂÌ‡ ËÁˆˇÎÓ. œË-
ÚÂÊ‡ÚÂÎËÚÂ Ì‡ Ô‡‚‡ ÔÓ‰‡‚‡Ú Á‡ˇ‚-
ÍË Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË Ì‡ ‡‰ÂÒ‡
Ì‡ ÛÔ˙ÎÌÓÏÓ˘ÂÌËˇ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ
ÔÓÒÂ‰ÌËÍ ì¡ÂÌ˜Ã‡Í ‘ËÌ‡ÌÒî - ¿ƒ:
—ÓÙËˇ, ÛÎ. ì¬ËÒÍˇ ÔÎ‡ÌËÌ‡î 19, ÂÚ.
2, ÚÂÎ. 029625396, Ù‡ÍÒ 029625388
Â-mail: backoffice@benchmark.bg,
ÎËˆÂ Á‡ ÍÓÌÚ‡ÍÚË: Ã‡ËÌÂÎ‡ œÂ¯‡-
Ó‚‡, ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÓÚ 9 ‰Ó
16,45 ˜., Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌÓ Ì‡ ‡‰ÂÒËÚÂ Ì‡
‰Û„ËÚÂ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÌË ÔÓÒÂ‰ÌËˆË,
ÔË ÍÓËÚÓ ÒÂ ‚Ó‰ˇÚ ÍÎËÂÌÚÒÍËÚÂ
ÒÏÂÚÍË Á‡ ÔËÚÂÊ‡‚‡ÌËÚÂ ÓÚ Úˇı Ô‡-
‚‡. «‡ˇ‚ÍËÚÂ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË
ÒÂ ÔÓ‰‡‚‡Ú ÔË ÒÔ‡Á‚‡ÌÂ Ì‡ ËÁËÒÍ-
‚‡ÌËˇÚ‡ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Ì‡ÂÊ‰‡-
ÌËˇ Á‡ Ò‰ÂÎÍË Ò ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë ËÌÒÚÛ-
ÏÂÌÚË, ÛÒÚ‡ÌÓ‚ÂÌË ‚ Õ‡Â‰·‡ π 38
ÓÚ 2007 „. Ì‡  ‘Õ Á‡ ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇÚ‡
Í˙Ï ‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÌËÚÂ
ÔÓÒÂ‰ÌËˆË. ¬ÒË˜ÍË Á‡ˇ‚ÍË ÒÂ ÚÂ-
ÚË‡Ú ‡‚ÌÓÔÓÒÚ‡‚ÂÌÓ, ÌÂÁ‡‚ËÒËÏÓ
‰Ó ÍÓÈ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ Ò‡
ÔÓ‰‡‰ÂÌË. «‡ˇ‚Í‡Ú‡ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ
Úˇ·‚‡ ‰‡ Ò˙‰˙Ê‡ ËÏÂÌ‡Ú‡ (Ì‡Ë-
ÏÂÌÓ‚‡ÌËÂÚÓ) Ë ÛÌËÍ‡ÎÌËˇ ÍÎËÂÌÚ-
ÒÍË ÌÓÏÂ Ì‡ ÎËˆÂÚÓ Ë Ì‡ ÌÂ„Ó‚Ëˇ
Ô˙ÎÌÓÏÓ˘ÌËÍ, ÔËÒ‚ÓÂÌ ÓÚ ËÌ‚ÂÒ-
ÚËˆËÓÌÌËˇ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ, ‡ ‡ÍÓ Ú‡ÍË‚‡
ÌÓÏÂ‡ ÌÂ Ò‡ ÔËÒ‚ÓÂÌË - Á‡ ÙË-
ÁË˜ÂÒÍË ÎËˆ‡: ÚËÚÂ ËÏÂÌ‡, ≈√Õ,
ÔÓÒÚÓˇÌÂÌ ‡‰ÂÒ; Á‡ ˛Ë‰Ë˜ÂÒÍË
ÎËˆ‡: ÙËÏ‡, ≈» , ‰‡ÌÌË Á‡ ÔÂ‰-
ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘ÓÚÓ ÎËˆÂ, ÒÂ‰‡ÎË˘Â Ë
‡‰ÂÒ Ì‡ ÍÎËÂÌÚ‡; Á‡ ˜ÛÊ‰ÂÒÚ‡ÌÌË
ÎËˆ‡ - ‡Ì‡ÎÓ„Ë˜ÌË Ë‰ÂÌÚËÙËÍ‡ˆË-
ÓÌÌË ‰‡ÌÌË, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÎË˜ÂÌ/
ÓÒË„ÛËÚÂÎÂÌ ÌÓÏÂ Á‡ ÙËÁË˜ÂÒÍÓ
ÎËˆÂ Ë ÌÓÏÂ Ì‡ ‚ÔËÒ‚‡ÌÂ ËÎË ‰Û„
‡Ì‡ÎÓ„Ë˜ÂÌ ÌÓÏÂ Ì‡ ˛Ë‰Ë˜ÂÒÍÓ
ÎËˆÂ; ÂÏËÚÂÌÚ; ISIN ÍÓ‰ Ì‡ ÂÏËÒË-
ˇÚ‡ Ë ·ÓÈ Ì‡ ‡ÍˆËËÚÂ, Á‡ ÍÓËÚÓ ÒÂ
ÓÚÌ‡Òˇ Á‡ˇ‚Í‡Ú‡; ‰‡Ú‡, ˜‡Ò Ë ÏˇÒÚÓ
Ì‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚Í‡Ú‡; ‰Û„Ë
ËÌÒÚÛÍˆËË Ì‡ ÍÎËÂÌÚ‡, ‡ÍÓ ËÏ‡
Ú‡ÍË‚‡; ÔÓ‰ÔËÒ Ì‡ ÎËˆÂÚÓ, ÍÓÂÚÓ
ÔÓ‰‡‚‡ Á‡ˇ‚Í‡Ú‡, ËÎË Ì‡ ÌÂ„Ó‚Ëˇ
Á‡ÍÓÌÂÌ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎ ËÎË Ô˙ÎÌÓ-
ÏÓ˘ÌËÍ. »Ì‚ÂÒÚËˆËÓÌÌËˇÚ ÔÓÒÂ‰-
ÌËÍ, ÍÓÈÚÓ ÔËÂÏ‡ Á‡ˇ‚ÍËÚÂ, ËÏ‡
Ô‡‚Ó ‰‡ ËÁ„ÓÚ‚ˇ Ë ËÁËÒÍ‚‡
ÔÓÔ˙Î‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌË ÓÚ ÌÂ„Ó
ÙÓÏË Ì‡ Á‡ˇ‚ÍË. ¬ Á‡ˇ‚Í‡Ú‡ ÒÂ
ÔÓÒÓ˜‚‡ ·‡ÌÍÓ‚‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ ÎËˆÂ-
ÚÓ, ÔÓ ÍÓˇÚÓ ‰‡ ·˙‰‡Ú ‚˙˘‡ÌË ‚ÌÂ-
ÒÂÌË ÒÛÏË, ‚ ÒÎÛ˜‡È ˜Â ÔÓ‰ÔËÒÍ‡Ú‡
·˙‰Â ÔÂÍ‡ÚÂÌ‡ ËÎË ÔËÍÎ˛˜Ë ÌÂ-
ÛÒÔÂ¯ÌÓ. fiË‰Ë˜ÂÒÍËÚÂ ÎËˆ‡ ÔÓ-
‰‡‚‡Ú Á‡ˇ‚Í‡Ú‡ ˜ÂÁ Á‡ÍÓÌÌËÚÂ ÒË
ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË ËÎË ˜ÂÁ ÛÔ˙ÎÌÓÏÓ-

˘ÂÌÓ ÓÚ Úˇı ÎËˆÂ. ◊ÛÊ‰ÂÒÚ‡ÌÌËÚÂ
˛Ë‰Ë˜ÂÒÍË ÎËˆ‡ ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡ ÔÂ‰-
ÒÚ‡‚ˇÚ ÍÓÔËÂ ÓÚ Â„ËÒÚ‡ˆËÓÌÌËˇ
‡ÍÚ  (ËÎË ‰Û„ Ë‰ÂÌÚË˜ÂÌ Û‰ÓÒÚÓ‚Â-
ËÚÂÎÂÌ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ, ‰ÓÍ‡Á‚‡˘ Ò˙˘Â-
ÒÚ‚Û‚‡ÌÂÚÓ/Û˜Â‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÎËˆÂ-
ÚÓ) Ì‡ Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌËˇ ˜ÛÊ‰ ÂÁËÍ,
Ò˙‰˙Ê‡˘ Ô˙ÎÌÓÚÓ Ì‡ËÏÂÌÓ‚‡ÌËÂ
Ì‡ ÎËˆÂÚÓ, ‰‡Ú‡ Ì‡ ËÁ‰‡‚‡ÌÂ Ë ‡‰-
ÂÒ, ËÏÂÌ‡ Ì‡ ÎËˆ‡Ú‡, Ó‚Î‡ÒÚÂÌË
‰‡ „Ó ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡Ú, ÔË‰ÛÊÂÌË Ò
ÔÂ‚Ó‰ Ì‡ ÚÂÁË ‰ÓÍÛÏÂÌÚË Ì‡
·˙Î„‡ÒÍË ËÎË ‡Ì„ÎËÈÒÍË ÂÁËÍ Ë
‡ÔÓÒÚËÎ (ÎÂ„‡ÎËÁ‡ˆËˇ). «‡ ·˙Î„‡-
ÒÍË ÙËÁË˜ÂÒÍË ÎËˆ‡ - Á‡‚ÂÂÌÓ ÓÚ
Úˇı ÍÓÔËÂ ÓÚ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ ËÏ Á‡ Ò‡-
ÏÓÎË˜ÌÓÒÚ, Á‡ ˜ÛÊ‰ÂÒÚ‡ÌÌË ÙËÁË-
˜ÂÒÍË ÎËˆ‡ - ÍÓÔËÂ ÓÚ Ô‡ÒÔÓÚ‡,
Ò˙‰˙Ê‡˘ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ Ô˙ÎÌÓÚÓ
ËÏÂ, ÌÓÏÂ Ì‡ Ô‡ÒÔÓÚ‡, ‰‡Ú‡ Ì‡
ËÁ‰‡‚‡ÌÂ Ë ‰‡Ú‡ Ì‡ ËÁÚË˜‡ÌÂ, ‡ÍÓ
ËÏ‡ Ú‡ÍË‚‡, Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌÓÒÚ, ‡‰ÂÒ,
‡ÍÓ ËÏ‡ Ú‡Í˙‚, Ë ÍÓÔËÂ Ì‡ ÒÚ‡ÌË-
ˆËÚÂ Ì‡ Ô‡ÒÔÓÚ‡, Ò˙‰˙Ê‡˘Ë ‰Û-
„‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Ë ÒÌËÏÍ‡ Ì‡ ÎËˆÂ-
ÚÓ, Í‡ÍÚÓ Ë ÔÂ‚Ó‰ Ì‡ ÚÂÁË ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚË Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍË ËÎË ‡Ì„ÎËÈÒÍË
ÂÁËÍ. ÀËˆ‡Ú‡, ÍÓËÚÓ ÔÓ‰‡‚‡Ú Á‡ˇ‚-
Í‡Ú‡ ˜ÂÁ Ô˙ÎÌÓÏÓ˘ÌËÍ, ÔËÎ‡„‡Ú
Ë ÓË„ËÌ‡Î Ì‡ ÌÓÚ‡Ë‡ÎÌÓ Á‡‚ÂÂ-
ÌÓ ËÁË˜ÌÓ Ô˙ÎÌÓÏÓ˘ÌÓ Á‡Â‰ÌÓ Ò˙Ò
Á‡‚ÂÂÌÓ ÍÓÔËÂ Ì‡ ÎË˜Ì‡Ú‡ Í‡Ú‡
Ì‡ ÛÔ˙ÎÌÓÏÓ˘ÂÌÓÚÓ ÎËˆÂ Ò „ËÙ
ì¬ˇÌÓ Ò ÓË„ËÌ‡Î‡î, ËÁÔËÒ‡ÌÓ ÒÓ·-
ÒÚ‚ÂÌÓ˙˜ÌÓ Ë Ò ÔÓ‰ÔËÒ Ì‡ ÎËˆÂÚÓ,
Í‡ÍÚÓ Ë ‰Û„Ë ‰ÓÍÛÏÂÌÚË ÓÚ ÒÚ‡Ì‡
Ì‡ Á‡ˇ‚ËÚÂÎˇ Ò˙„Î‡ÒÌÓ ÓÔËÒ‡Ì‡Ú‡
ÔÓˆÂ‰Û‡ ‚ ÔÓÒÔÂÍÚ‡. ¬ ÒÎÛ˜‡È
˜Â ‰Ó Í‡ÈÌËˇ ÒÓÍ Ì‡ ÔÓ‰ÔËÒÍ‡Ú‡
Ò‡ Á‡ÔËÒ‡ÌË Ë Á‡ÔÎ‡ÚÂÌË ÏËÌËÏÛÏ
33,325 ·. ÌÓ‚Ë ‡ÍˆËË, ÔÓ‰ÔËÒÍ‡Ú‡
ÒÂ Ò˜ËÚ‡ Á‡ ÛÒÔÂ¯ÌÓ ÔËÍÎ˛˜ËÎ‡ Ë
Í‡ÔËÚ‡Î˙Ú Ì‡ ìÀ‡‚ÂÌ‡î ¿ƒ ˘Â ÒÂ
Û‚ÂÎË˜Ë Ò‡ÏÓ Ò˙Ò Á‡ÔËÒ‡ÌËÚÂ
(‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Á‡ÔÎ‡ÚÂÌË) ‡ÍˆËË. ¬
ÒÎÛ˜‡È, ˜Â ‰Ó Í‡ÈÌËˇ ÒÓÍ Ì‡ ÔÓ‰-
ÔËÒÍ‡Ú‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú Á‡ÔËÒ‡ÌË Ë Á‡-
ÔÎ‡ÚÂÌË ÏËÌËÏÛÏ 33,325 ·. ÌÓ‚Ë
‡ÍˆËË, Û‚ÂÎË˜‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Í‡ÔËÚ‡Î‡
ÒÂ Ò˜ËÚ‡ Á‡ ÌÂÛÒÔÂ¯ÌÓ. ìÀ‡‚ÂÌ‡î
¿ƒ, Û‚Â‰ÓÏˇ‚‡  ÓÏËÒËˇÚ‡ Á‡ ÙË-
Ì‡ÌÒÓ‚ Ì‡‰ÁÓ ‚ ÒÓÍ 3 ‡·ÓÚÌË
‰ÌË ÓÚ ÔËÍÎ˛˜‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÓ‰ÔËÒÍ‡Ú‡
Á‡ ÌÂÈÌÓÚÓ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ë ÂÁÛÎÚ‡-
ÚËÚÂ ÓÚ ÌÂˇ, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Á‡ Á‡-
ÚÛ‰ÌÂÌËˇ, ÒÔÓÓ‚Â Ë ‰Û„Ë ÔÓ‰Ó·-
ÌË ÔË Ú˙„Û‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ Ë
Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËËÚÂ. ”‚Â‰ÓÏÎÂ-
ÌËÂÚÓ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ Ò˙‰˙Ê‡ ÌÂ‚ÂÌË
ËÎË ÌÂÔ˙ÎÌË Ò˙˘ÂÒÚ‚ÂÌË ‰‡ÌÌË.
ìÀ‡‚ÂÌ‡î ¿ƒ, ‚ÔËÒ‚‡ ‚ Ú˙„Ó‚ÒÍËˇ
Â„ËÒÚ˙ ËÁ‚˙¯ÂÌÓÚÓ Û‚ÂÎË˜‡‚‡-
ÌÂ Ì‡ Í‡ÔËÚ‡Î‡. »Ì‚ÂÒÚËÚÓËÚÂ ÏÓ-
„‡Ú ‰‡ ÒÂ Á‡ÔÓÁÌ‡ˇÚ Ò ÔÓÒÔÂÍÚ‡ Á‡
ÔÛ·ÎË˜ÌÓ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË Ì‡
ìÀ‡‚ÂÌ‡î ¿ƒ Ë ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÍÓÔËÂ
Ì‡ ı‡ÚËÂÌ ÌÓÒËÚÂÎ ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ
‰ÂÌ ÏÂÊ‰Û 9 Ë 16,45 ˜. Ì‡ ‡‰ÂÒ‡
Ì‡ ìÀ‡‚ÂÌ‡î ¿ƒ, „. ÿÛÏÂÌ 9700,
Ê.Í.»Ì‰ÛÒÚË‡ÎÂÌ, »Ì‰ÛÒÚË‡ÎÌ‡
ÁÓÌ‡, Ô.Í. 114, ÚÂÎ. +359 54
850144, e-mail: office@lavena.bg Ë
Ì‡ ‡‰ÂÒ‡ Ì‡ »œ ì¡ÂÌ˜Ã‡Í ‘Ë-
Ì‡ÌÒî ¿ƒ: „. —ÓÙËˇ, ÛÎ. ì¬ËÒÍˇ
ÔÎ‡ÌËÌ‡î 19, ÂÚ. 2 (‚ıÓ‰ ÓÚÍ˙Ï
·ÛÎ. ì◊ÂÌË ‚˙ıî 32¿), ÚÂÎ. +359
2 9625396, ÎËˆÂ Á‡ ÍÓÌÚ‡ÍÚË: Ã‡-
ËÌÂÎ‡ œÂ¯‡Ó‚‡. œÓÒÔÂÍÚ˙Ú Á‡
ÔÛ·ÎË˜ÌÓ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË Ì‡
ìÀ‡‚ÂÌ‡î ¿ƒ Â ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡Ì ‚ ÂÎÂ-
ÍÚÓÌÌ‡ ÙÓÏ‡ Ì‡ ËÌÚÂÌÂÚ ÒÚ‡-
ÌËˆËÚÂ Ì‡ ìÀ‡‚ÂÌ‡î ¿ƒ
www.lavena.bg Ë »œ ì¡ÂÌ˜Ã‡Í
‘ËÌ‡ÌÒî ¿ƒ www.benchmark.bg.
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пътнически вагона на
БДЖ ще бъдат пуснати в
експлоатация най-веро-
ятно от 1 май. Ми-
нистърът на транспорта,
информационните техно-
логии и съобщенията в
служебния кабинет Кри-
стиян Кръстев инспекти-
ра процедурата по
въвеждане в експлоата-
ция на първите 4 нови
вагона и направи проб-
но пътуване до Вакарел
заедно с ръководството
на железниците.

25 от вагоните са за
“нормални хора”, както
се изрази министър
Кръстев, а в пет от тях
ще има купета за трудно
подвижни лица. Всеки от
вагоните е с по 10 купе-
та с по три легла.

В купетата има място
за багаж над вратата,
както и малък санитарен
възел и малка кухня с
микровълнова печка,
кафемашина. В единия
край на вагона е разпо-
ложена и баня. Предви-
дено е индивидуално
събуждане на всеки от
пътниците. Климатична-

Новите спални вагони
тръгват от 1 май
Всяко купе е със санитарен възел и кухня с микровълнова печка и кафемашина

Новите спални вагони ще обслужват линиите
София - Варна - София (през Горна Оряховица),
София - Варна - София (през Карлово), София -
Добрич - София (през Горна Оряховица), София
- Силистра - София (през Горна Оряховица и
Русе), София - Бургас - София (през Пловдив) и
Пловдив - Варна - Пловдив (през Карнобат).

Служебният министър Кристиан Кръстев (вдясно) и
цялото ръководство на железниците пътуваха в един

от новите луксозни вагони до Вакарел

Снимка БГНЕС

ПО КОИ ЛИНИИ
ЩЕ СЕ ДВИЖАТ

та инсталация на ваго-
ните пък позволява ин-
дивидуално регулиране
на температурата във
всяка кабина. В горещи-
те месеци тя може да
бъде снижена до 18
градуса. Според дирек-
тора на Изпълнителна
агенция “Железопътна
администрация” Веселин
Василев в България до-
сега не е имало толкова
добре технически снаб-
дени вагони.

Вагоните са на обща
стойност над 32 млн.
евро без ДДС. Имат га-
ранция от 2 години след
въвеждането им в ек-
сплоатация. Вагоните
могат да се движат с до
160 км/ч., затова на този
етап те не могат да
бъдат включвани в меж-
дународни композиции.
Причината е, че по ев-
ропейските стандарти
железниците се движат
с до 200 км/ч.

Не се очаква поскъпва-
не на билетите за БДЖ
след въвеждането в ек-
сплоатация на новите ва-
гони, каза още министър
Кристиан Кръстев.

окумент предизвика съмнения дали прокурори не са при-
кривали злоупотреби в енергодружествата в продълже-
ние на почти три години, предаде бТВ. Телевизията съоб-
щи, че разполага с копие на документ от юли 2010 г.,
подписан от бившия председател на ДКЕВР Ангел Се-
мерджиев и изпратен до бившия главен прокурор Борис
Велчев. Документът е резюме на първия регулаторен одит,
който комисията е направила в трите компании - ЧЕЗ,
ЕВН и ЕОН (сега ЕНЕРГО ПРО) за периода 2005-2009 г.

Семерджиев е сигнализирал Велчев за разкрити от
ДКЕВР нарушения и в трите компании. В този сигнал за
първи път се разкрива с факти и документи как енергод-
ружествата, без знанието и санкцията на държавата, са
прехвърлили почти всички свои дейности на свързани
фирми и така са надули разходите си. В документа се
описва подробно как енергодружествата заобикалят За-
кона за обществените поръчки и чрез външни услуги точат
печалби към фирмите майки. Цитират се и суми - десетки
милиони. Разкрива се дори схема как ЧЕЗ е работила
като банка. Отпускала на свързани фирми кредити при
лихви по-ниски от пазарните.

Борис Велчев предава сигнала от ДКЕВР на Върхов-
ната касационна прокуратура, а тя го възлага на проку-
рор от Софийската градска прокуратура. Обвинител Сне-
жана Копчева, която сега е в болнични, започва провер-
ка, но отказва да образува досъдебно производство.

Българската агенция по безопасност на хра-
ните (БАБХ) вече е извършила около 1200 извъ-
нредни проверки на хранителните продукти в
търговската мрежа във връзка с предстоящите
празници Великден и Гергьовден, съобщи вче-
ра Любомир Кулински от в БАБХ. Той посочи,
че едно от най-често срещаните нарушения е
незаконното добиване и продажба на агнешко
месо и допълни, че за решаването на този про-
блем вече е потърсено съдействие от икономи-
ческа полиция.

Проектът за газопровода
“Южен поток” отново се сблъска
с проблеми в България, служеб-
ното правителство на страната
възнамерява да преразгледа
инвестицията в българския
участък на тръбата, като смята,
че предишното правителство се
е съгласило на строеж при неиз-
годни условия, пише вестник
“Коммерсант”.

В “Газпром” наричат ситуаци-
ята в страната “лека неразбо-
рия”, при която новите власти
искат да се възползват от
допълнителна търговия с руски-
те монополи. Според газовата
компания среща между нейни

Дефицит на кадри с руски
език, както и на достатъчно
подготвени кандидати за вся-
какви позиции в туризма - това
изразиха като притеснение
представители на туристичес-
кия бранш на Осмата борса за
набиране на работна ръка в
сферата на туризма, която се
организира от Бюрото по тру-
да в Добрич и Агенцията по
заетостта. В момента хотелие-
ри и ресторантьори по цялото
Черноморие търсят всичко -

Германската икономика предлага отлични условия за
български инвестиции в Германия. Това каза управителят
на Германската държавна агенция за инвестиции и търго-
вия д-р Бено Бунзе на конференцията “Германия - страна
на иновации” в Модерния театър в столицата вчера, преда-
де “Фокус”. “Трябва да се замислим за български инвести-
ции в Германия, защото там условията са много благопри-
ятни. Немската икономика предлага отлични условия за
български инвестиции в Германия, както и обратният слу-
чай. Общият търговски обем възлиза на 5 милиарда евро.
Германия е най-големият потребител на български стоки.
Износът се разви много добре в последните години. Очак-
ваме тази положителна тенденция да се запази в следва-
щите години”, посочи д-р Бунзе.
“Средните предприятия са основното място, което генерира
работни места. Немските средни предприятия се характери-
зират с това, че развиват дейност в областта на преработва-
щата промишленост и много партньори в чужбина имат
интерес към инвестиции”, заяви д-р Бено Бунзе.

ОЩЕ ПРЕДИ 3 ГОДИНИ

Ангел Семерджиев пратил
сигнал срещу ЕРП-та
до главния прокурор

Дефицит на кадри с руски език в туризма
Дана РУСЕВА камериерки, администратори,

готвачи, помощник-готвачи,
миячи, портиери, продавачи,
градинари, спасители, ме-
ниджъри и т.н.

Признават, че правят и ком-
промиси с квалификацията.
Търсещите работа пък се ори-
ентираха основно към фирми-
те, предлагащи най-високи за-
плати. Според браншовици уве-
личението на заплатите за
този сезон ще е около 10%. Те
отправят апел към българските
туристи да планират почивката
си в страната, защото щели да

ги изненадат приятно.
Паралелно с борсата чрез

мрежата “Юрес” се предлага-
ше работа в хотелиерството и
ресторантьорството в Герма-
ния. Попълваха се заявления
на немски език за работа като
готвачи, помощник-готвачи,
сервитьори, камериерки и др.
Никой обаче не беше наясно,
след като си попълни заявле-
нието, къде ще отиде на рабо-
та, а служителите на Агенция-
та по заетостта казаха на жур-
налистите, че не можели да
дават информация.

И полицаи в хайки за незаконна
продажба на агнешко

“Вече сме провели разговори с Главна дирек-
ция “Национална полиция” в София и сме пуснали
писмо до нашите областни директори да търсят
съдействие от униформени полицаи за извършва-
не на проверки на нерегламентирани места”, каза
експертът и допълни, че сътрудничеството с МВР
е добра практика, която се осъществява от някол-
ко години. Любомир Кулински заяви, че няма
основателна причина да се очаква спекулативно
покачване на цените на някои от традиционните
продукти за Великден и Гергьовден.

Германската икономика
чакала български инвестиции

„КОММЕРСАНТ”:

„Южен поток” се сблъска със
служебното правителство

представители и български офи-
циални лица може да се осъще-
стви в близките дни.

Проблеми с България са
възниквали и преди - страната
се отказа от АЕЦ “Белене” и за-
мрази проекта “Бургас-Алексан-
друполис”. Всяко ново българско
правителство усложнява съвме-
стните проекти в енергетиката с
Русия. Сега е ясно, че строител-
ството няма да започне в угово-
рените срокове, пише вестникът.

Междувременно ИТАР-ТАСС
съобщи, че “Газпром” може да
започне строежа на “Южен по-
ток” на територията на Сърбия в
края на 2013 г., а не както беше

планирано по-рано, в началото
на 2014 г. Това става ясно от
думите на управителя на друже-
ството Алексей Милер, когото
цитира агенцията.

Освен това Милер заяви, че
компанията “Газпром” е готова
да обезпечи финансирането на
строителството на сръбския
участък от “Южен поток” в
пълния му размер за сметка на
бъдещите транзитни такси за
транспортиране на суровината.
Финансирането е в размер на
1,7 млрд. евро.

На 21 февруари т. г. Сърбия
утвърди “Южен поток” със статут
на национален проект.

Д
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Президентът на Русия Владимир Путин посети в Република Бурятия Иволгинския дацан, който е един от най-важните
будистки религиозни центрове на руска територия. Там се намира резиденцията на ръководителя на руската традиционна

будистка Сангха Пандито Хамбо-лама Дамба Аюшеев. Дацанът представлява манастирски комплекс и е исторически и
архитектурен паметник

Решението на САЩ да се отка-
жат от четвъртия етап на ЕвроПРО
не носи окончателен характер.
Москва продължава да настоява
за юридически обвързващи гаран-
ции, за да се обезпечи, че няма да
бъде насочена системата срещу
Русия. Това заяви руският външен
министър Сергей Лавров в интер-
вю за RTVI , цитиран от Интерфакс.

Лавров изрази изненада от
американските изявления да се
откажат от четвъртия етап, тъй като
Конгресът на САЩ забрани да се
правят промени в плана за ПРО,
без да има консултации със зако-
нодателите. По думите на руския
дипломат “дори ако сега се вземе
под внимание фактът, че четвърта-

Европейската комисия предупреди, че мак-
роикономическите дисбаланси на Испания може
да доведат до това рецесията в страната да
продължи и през следващата година, пише в.
“Ел Паис”. Правителството на премиера Рахой
очаква икономиката да започне да се възста-
новява през втората половина на 2013 г. Спо-
ред доклад, представен от еврокомисаря по
икономическите въпроси Оли Рен, основният
проблем на Испания е в затрудненията на ча-
стния сектор, особено на домакинствата, които
не успяват да намалят своите задължения.

Палестинският премиер Салям Файяд подал
оставка. Съответна молба той изпратил на името
на президента Махмуд Абас, който е на посеще-
ние в Йордания. Причина за решението на Фай-
яд станали разногласията между него и Абас по
основни направления на държавната политика.

„Фукушима” пак
протече

Поредното изтичане на ра-
диоактивна вода е регистрира-
но в авариралата атомна елект-
роцентрала “Фукушима-1” в Се-
вероизточна Япония. Посочва се,
че в почвата са проникнали око-
ло 22 литра радиоактивна вода.
Причината за изтичането е
дефект на коляно за тръби, през
които работниците в компания-
та са извършвали източване на
течностите от подземните ре-
зервоари.

Застреляха мъж,
взел пожарникари
за заложници

Полицейски спецчасти от
Атланта, САЩ, застреляха мъж,
взел за заложници четирима по-
жарникари. Драмата се разигра-
ла в дома на застреляния, който
подал сигнал за пожар. След при-
стигането на огнеборците оба-
че той поискал да му бъде пус-
нат токът. Пожарникарите от-
казали и тогава той ги взел за
заложници. Според регистрите
домът на нападателя бил в про-
цедура за изземване, а токът
бил спрян защото не е бил пла-
тен.

Във Флорида
екзекутираха
убиец на дете

Американецът Лари Ман, на
59 години, бе екзекутиран във
Флорида за отвличането и убий-
ството преди 32 г. на момиченце
на 10 години. Ман е бил умъртвен
с инжекция.

Торнадо в Мисури
и Арканзас

Силни бури и появилите се в
резултат най-малко две торнада
разрушиха много домове в аме-
риканските щати Мисури и Ар-
канзас. Първият силен атмосфе-
рен вихър удари предградие на
Сейнт Луис. Въртящият се стълб
от въздух изтръгна покривите
на редица къщи. Второто торна-
до падна в Арканзас. Стихията
нанесе щети на най-малко 33
сгради и рани поне трима души
в района Ван Бюрън.

Две сгради рухнаха след голям пожар,
избухнал в центъра на град Бермео,

Северна Испания. Пламъците засегнали
общо шест здания, като нанесли щети

и на общината. Десетки хора били
евакуирани. Не се съобщава за жертви.
Леко ранени били трима пожарникари и

един полицай, участвали
в борбата с огъня

Снимкa БГНЕС

Лавров:

ЕвроПРО не е „под
чадъра” на НАТО

та фаза е отложена за продължи-
телен период (някои анализатори
посочват срок от десет години),
новата конфигурация остава в рам-
ките на глобалната система на аме-
риканската ПРО”.

Лавров поясни, че никой не
трябва да се заблуждава, че тази
система се създава “под чадъра” на
НАТО. “НАТО не е внасяла и няма
да внася никакъв интелектуален и
друг принос за промяната на аме-
риканския замисъл”, изтъкна той.

Министърът отбеляза, че ана-
логични системи на САЩ се
разгръщат не само в Европа, но в
Далечния изток съвместно с Япо-
ния и Южна Корея, както и в Близ-
кия изток.

Рецесия в Испания
и през 2014-а

ПАЛЕСТИНА ОСТАНА
БЕЗ ПРЕМИЕР

зследване на ООН отчита
мрачно настроение сред гер-
манчетата, въпреки че са сред
най-богатите в света, предаде

Богатите деца
са нещастни
Богатите деца
са нещастни
Богатите деца
са нещастни
Богатите деца
са нещастни
Богатите деца
са нещастни

И

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Доклад на УНИЦЕФ сочи, че испанчетата са
третите най-щастливи в света, а
германчетата заемат едва 22 място

ДПА. Публикуваното от Фонда на ООН
за децата (УНИЦЕФ) проучване е про-
верило материалното благосъстояние и
представата за себе си на деца в 29
относително богати страни. Изследва-
нето включва европейски страни плюс
САЩ и Канада.

Децата в Гърция и Испания са се
определили като далеч по-доволни от
живота в сравнение с мястото им по
богатство в световната класация. Испан-
четата са третите най-щастливи, а тези
в Гърция - петите. Германчетата са едва
на 22 място. Според Ханс Бертрам,
който е член на германския комитет на
УНИЦЕФ, причина за това е жестокото
отношение към провалите в обзетото
от мания за успех германско общество.

Холандчетата са с най-високите
равнища на материално благосъстоя-
ние сред богатите страни, следвани от
четири северни държави - Финландия,
Норвегия и Швеция. Германия е на
шесто място.

Благосъстоянието на децата е из-
мерено по критерии като здраве и си-
гурност, образование, поведение и ри-

скове, както и жилища и околна среда.
Холандия е единствената страна, която
е в челната петица по всички критерии
за благосъстояние на децата.

Един от проблемите, на които са се
натъкнали от УНИЦЕФ по време на из-
следването, са относително високите
нива на ранна бременност в САЩ, Ве-
ликобритания и Румъния. Близо 10 про-
цента от децата в Австрия, Чехия, Унга-
рия, Латвия, Литва, Румъния и Слова-
кия пушат. А по-малко от половината
деца в Румъния и Словения нямат оси-
гурена закуска.

Въпреки щастливите си деца Испа-
ния и Гърция не са на водещо място в
материално отношение, заемайки едва
19-а и 25-а позиция. В материално от-
ношение последните четири позиции
се заемат от трите най-бедни страни в
изследването - Латвия, Литва и Румъ-
ния - и от една от най-богатите - САЩ.

Според изследването няма силна
връзка между брутен вътрешен продукт
на глава от населението и общото бла-
госъстояние на децата. Например Че-
хия е преди Австрия, Словения преди
Канада, а Португалия изпреварва САЩ.

В своя доклад за благосъстоянието
на децата в богатите страни УНИЦЕФ
настоява правителствата да поставят

децата на първо място при вземането
на решения за намаляване на нацио-
налния дълг. “При въвеждането на вся-
ка нова политическа мярка правител-
ствата трябва да се съобразят с ефекта
и влиянието от нея върху децата, се-
мействата с деца, юношите и младежи-
те”, заяви директорът на Изследовател-
ския център на УНИЦЕФ Гордън Алек-
сандър.

Повечето от данните в доклада са
от 2010 г. Но според УНИЦЕФ после-
двалите три години на икономически
трудности не вещаят нищо добро за
настоящето или близкото бъдеще.
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Хиляди протестиращи се събраха в центъра на Лондон, за да изразят
недоволството си срещу новия петролопровод от канадската провинция

Алберта до мексиканското крайбрежие на САЩ. Мнозина еколози се обявиха
против строителството на “Кийстоун Екс Ел”. Евентуално разливане на

“мръсния петрол” може да причини екологична катастрофа, защото ще
застраши 20 вида животни и растения, ще замърси питейната вода за

милиони американци и ще доведе до нови промени в климата

ъщерята на кипърския президент
Никос Анастасиадис и бившият ми-
нистър на финансите Михалис Сарис
са изтеглили средства от банките в
страната малко преди решението на
Еврогрупата през март за еднократния
данък върху депозитите на стойност
над 100 хиляди евро, предаде
кипърската телевизия “Мега”. Имената

Сблъсъци между поли-
цията и имигранти,
задържани по подозрения
в нарушаване на имигра-
ционните закони, избухна-
ха в бивша военна база в
Южна Гърция. Там имиг-
рантите изчакват депорта-
цията си. Полицията съоб-
щи, че нейни служители
са използвали сълзотво-
рен газ срещу задържани-
те, които хвърляли кере-
миди срещу тях и подпа-
лили сгради в комплекса,

Ирански учен се
провъзгласи за изобре-
тател на машина време-
то. Али Разеги заяви, че
е овладял времето с ма-
шина, която позволява да
се премине до 8 години
напред в бъдещето. Уст-
ройството може да пре-
движда бъдещето, след
като човек само се до-
косне до него.

27-годишният Разеги
заяви, че уредът работи
чрез определен ком-
плекс от алгоритми, като
може да предвиди от 5
до 8 години напред в
живота на всеки човек с
98-процентова точност.

Като администрати-
вен директор на иран-
ския Център за стратеги-
чески изобретения, Ра-
зеги е откривател на

Ирански учен изобретил машина на
времето (или поне така твърди той)

още 179 изобретения.
“Работих по този проект
през последните 10 го-
дини”, заяви той.

Изобретението на Ра-
зеги е голямо колкото
персонален компютър.
То не представлява ма-
шина на времето в пре-
кия смисъл на думата. “С
негова помощ вие не
отивате в бъдещето, а
бъдещето идва при вас”,
разяснява творението си
иранският учен.

Според Разеги изоб-
ретението му може да е
от полза за иранското
правителство, предвиж-
дайки вероятността от
военна конфронтация с
други страни, колебани-
ето в чуждите валути или
пък цените на петрола.
“Ако правителството

може да види какво
предстои през следващи-
те пет години, ще е спо-
собно да се подготви за
предизвикателствата,
които го очакват”, твърди
Разеги.

Иранският учен заяви,
че новият му проект е
бил критикуван доста от
приятели и роднини. Те
го обвинявали, че се
опитва да играе ролята
на Бог, направлявайки
живота и историята.

“Това изобретение не
се конфронтира с наши-
те религиозни ценнос-
ти”, пояснява Разеги.
“Американците се опит-
ват да изобретят подоб-
на машина, хвърляйки
милиони долари в това
начинание. А аз вече го
постигнах само с части-

ца от тези разходи. При-
чината, поради която
все още не сме предста-
вили нашия прототип, е,
че китайците ще открад-
нат идеята и ще създа-
дат милиони от изобре-
тението за една нощ”,
казва иранският изобре-
тател.

Журналистите са на-
строени повече от скеп-
тично към изобретението
на иранеца. “Той е изоб-
ретил машина на време-
то? Тя ли му казала
това?”, иронизира авст-
ралийският сайт Gizmodo.
“Как ще научим, че пред-
сказаното е истина? Това
са по-скоро предсказа-
ния, с каквито се занима-
ват момиченцата”, прави
извода в. “Ню Йорк
овзървър”.

Щерката на Анастасиадис спасила парите си
на Елза Анастасиади и Михалис Сарис фигу-
рират в списъка от 6000 физически и юриди-
чески лица, които са превели от Кипър
десетки милиони евро в периода от
1 до 15 март, т. е. малко преди споразумени-
ето между Кипър и Еврогрупата за въвеждане-
то на данъка върху влоговете. Според телеви-
зията през първата половина на март от Кипър
са изнесени около четири милиарда евро.

ДДДДД

Снимка БГНЕС

Полиция и
имигранти се
сбиха в Гърция

намиращ се край град
Коринт. Полицията е аре-
стувала 47 афганистанци,
заподозрени, че са участ-
вали в сблъсъците.

Организация, защита-
ваща правата на имигран-
тите, заяви, че стълкнове-
нията са започнали, кога-
то полицията използвала
насилие срещу задържан,
отказвал да се храни в
знак на протест срещу
удължаването на срока на
задържането му.

Банките са по-опасни
от всякога, заяви дирек-
торът на Международния
валутен фонд Кристин
Лагард. Оценката на ме-
диите е, че Лагард е от-
крила огън по индустрия-
та на финансовите услуги.
По думите на шефката на
МВФ в твърде много слу-
чаи - от САЩ 2008 г. до
Кипър днес, се вижда как-
во се случва, когато бан-
ковият сектор избере

Банките са по-опасни
отвсякога, твърди Лагард

бързите пари, подкрепяй-
ки бизнес модел, който
дестабилизира икономи-
ката. Лагард посочи, че
не може да има предкри-
зисно банкиране в пост-
кризисен свят. Тя изтъкна,
че светът има нужда от
реформа, дори пред ли-
цето на силен отпор от
страна на бизнеса.

Кристин Лагард заяви,
че моделът на извънмер-
ното банкиране е по-опа-

сен от всякога. “Трябва да
стигнем до корена на
проблема с всеобхватна и
ясна регулация”, катего-
рична е Лагард.

Ръководителят на
МВФ посочи, че финансо-
вите условия се подобря-
ват в голяма част от све-
та, но в същото време
различията между про-
спериращите и страдащи-
те икономики “са по-ост-
ри от всякога”.

Социалният
диалог в Европа
под натиск

астоящата икономическа кри-
за е сериозно предизвикател-
ство за диалога между пред-
ставители на работниците и
работодателите и правителст-

Нов доклад на ЕК посочва дисбаланс в отношенията
между „социалните партньори” и правителствата при
провеждането на икономическите реформи

H
вата съгласно доклад, публикуван вчера
от Европейската комисия. Правителствени-
те реформи невинаги са били придружа-
вани от напълно ефективен социален ди-
алог, което е довело до все по-конфликтни
индустриални отношения в Европа, съоб-
щиха от пресслужбата на ЕК.

Според комисаря по заетостта, соци-
алните въпроси и социалното приобщава-
не Ласло Андор социалният диалог е под-
ложен на все по-силен натиск в контекста
на понижено макроикономическо търсе-
не, увеличение на данъците и съкращава-
не на държавните разходи. “Трябва да
укрепим ролята на социалните партньори
на всички равнища, ако искаме да изле-
зем от кризата и да запазим ползите от
европейския социален модел”, посочи той.
Освен това участието на представители на
работниците и работодателите (“социал-
ните партньори”) в правителствените ре-
форми е от първостепенно значение. За-
това споразуменията, постигнати с тяхното
участие, спомагат за осигуряване на дълго-
срочна устойчивост на икономическите и
социалните реформи. В страните, в които
социалният диалог е обичайна практика и
институциите са силни, обикновено иконо-

мическото и социалното положение е по-
устойчиво и напрежението е по-малко. А
това е предпоставка за подобряване на
трудовия живот на европейците, посочва
още докладът. Особена е ролята на съкра-
щаването на държавните разходи в пуб-
личния сектор - администрация, образова-
ние и здравеопазване. В някои страни този
процес се извършва с по-балансиран под-
ход и ограничени конфликти, като се за-
пазва обхватът на решенията, намерени
чрез колективно договаряне между проф-
съюзите и публичния сектор, докато в дру-
ги страни често се изключва социалният
диалог. Тази тенденция не се ограничава
само до държавите, получаващи финансо-
ва помощ от ЕС и МВФ. В резултат на това
в много държави увеличаването на данъ-
ците и съкращаването на държавните раз-
ходи предизвикаха вълна от индустриални
конфликти и подчертаха спорния характер
на някои от мерките за реформа, които не
са били обект на социален диалог.

По отношение на страните от Централ-
на и Източна Европа докладът констатира,
че в голяма част от тях някои реформи
действително не позволяват участието на
социалните партньори при провеждането
на промени. Това се забелязва особено
ясно при решаването на въпросите за
реформиране на осигурителните и пенси-
онните системи и в прехода към по-устой-
чива икономика.
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Със скоростта
на света
Във Вашингтон ще научат какво е това Русия

Константин НОВИКОВ

Николай Злобин е убеден, че е невъзможно да се
занимаваш с изследване на руско-американските

отношения извън глобалния политически контекст

Николай Злобин, аме-
рикански и руски полито-
лог, историк и публицист,
а също така постоянен ав-
тор на “Российская газета”,
наскоро откри във Вашинг-
тон изследователския
център Center on Global
Interests.

Въпреки че дори сами-
ят Злобин нарича себе си
“американец с руски пас-
порт”, реши да не превеж-
да наименованието на ру-
ски език: “В медиите започ-

наха да го наричат център
на глобалните интереси, и
аз дори не разбирам как
звучи това на руски - доб-
ре или зле”.

Center on Global
Interests е неправителстве-
на частна независима ана-
литична организация. Ос-
вен самия Николай Злобин,
който е нейн президент,
ръководството ще се осъ-
ществява от съвет на дирек-
торите. Преди всичко ана-
лизаторите в центъра ще

се занимават с руско-аме-
риканските отношения.

“Във Вашингтон има
много аналитични органи-
зации, но няма нито една,
която да се занимава с

Русия - каза политологът
пред “Российская газета”. -
Има отделни програми в 5-
6 организации, още от вре-
мето на студената война.
Някъде с това се занимава
един човек, другаде може
и да са повече, но това ви-
наги е една от многото
програми, при това далеч
не първостепенна, на-
всякъде има по-важни про-
грами. В този смисъл ние
имаме предимство. Ние
можем да се занимаваме с
Русия така, както искаме.
Аз не трябва да мисля как
ще погледнат на нашата
работа едни или други
хора. Това е огромно кон-
курентно предимство. Ние
се създаваме сега - не
само след студената вой-
на, но и след презарежда-

нето. Създаваме се на мя-
сто, което засега е инте-
лектуално празно.”

Всъщност Николай
Злобин е убеден, че е
невъзможно да се занима-

ваш с изследване на рус-
ко-американските отноше-
ния извън глобалния поли-
тически контекст. И рабо-
тата в тази насока неиз-
бежно ще доведе до въпро-
си на стратегическото пла-
ниране за няколко десет-
ки години напред. Полито-
логът е убеден, че от така-
ва работа са заинтересо-
вани всички, защото днес
глобалната политика се
гради на импровизации.

“Елитите са в задънена
улица и две десетилетия се
занимават с импровизация,
за стратегия не им остава
време - смята Злобин. -
Светът се развива толкова
бързо, че глобалните ели-
ти не успяват да го стигнат.
Когато гледам руско-амери-
канските отношения, разби-

рам, че трябва да се гледа
на стратегическите проце-
си в целия свят. Какво ще
представлява Русия след
15 години? Голям въпрос.
САЩ са още по-голям
въпрос. Какво ще представ-
лява светът през 40-50-те
години на нашия век? Еко-
логията, енергетиката ста-
ват глобални - къде ще оти-
дат суверенните държави?
Доколко САЩ и Русия ще
бъдат суверенни след 20-
30 години? Къде изчезва
понятието суверенитет?
Какво става с понятието
гражданство? Милиони
хора имат по 2-3 паспорта.
Ако изчезва понятието
гражданство, какво е пат-
риотизъм? Как да се осигу-
ри лоялността на армията?
Това е само един пример,
а изобщо такива въпроси
има ужасно много”.

Center on Global
Interests е единственият
аналитичен център, който
се оглавява от човек с ру-
ски паспорт. Организация-
та обаче не получи статут
на “агент на влияние”. “Из-
точниците на финансира-
не нямат значение за
такъв статут, а с лобиране
ние не възнамеряваме да
се занимаваме”, уточни
Злобин, като подчерта, че
центърът принципно няма
да взима пари от държава-

Center on Global Interests
е неправителствена

частна независима
аналитична организация

та и свързаните с нея струк-
тури. Всички средства за
функционирането на
центъра ще идват само от
частни инвеститори.

“Има инвеститори, кои-
то смятат, че в интелекту-
алното развитие на света
не си струва да се влагат
пари, и те са доста - каза
Злобин. - Рано или късно
от интелекта започва да
се появява печалба. Освен
това по-прагматичните ин-
веститори мислят за дълго-
срочни проекти и геопо-
литическите рискове за
инвестициите. Има и дру-
ги по-прагматични факто-
ри: финансирането на та-
кава организация като мо-
ята позволява да се нама-
ляват данъците. Инвести-
райки в нас, те ще загубят
по-малко. Е, разбира се, и
участието в процеса е
пиар. Както казва прези-
дентът Владимир Путин,
на всеки му е приятно да
се нареди до успеха”.

Ким Чен-ун: баща и вожд на нацията или пълководец
Маските на севернокорейския лидер

От баща и вожд на нацията
до пълководец, предизвикващ
Голиат - севернокорейската про-
паганда променя имиджа на
младия ръководител Ким Чен-ун
в полза на все по-войнствените
провокации на режима към Сеул
и Вашингтон. През последните
седмици контролираните от
държавата медии видоизмениха
обичайните образи, в които
представят “върховния вожд” с
ясно изразеното желание да
“втвърдят” имиджа на този мъж с
румено лице и тромава походка.

Откакто пое властта след
смъртта на баща си Ким Чен-ир
в края на 2011 г., младият, трети
поред, Ким присъства изобилно
в публичното пространство във

Лим ЧАН-УОН

военен контекст, в компанията на
висши офицери, строги и скова-
ни в бомбастичните си унифор-
ми. Целта е светът да бъде убе-
ден в успешния преход, в преда-
ността на въоръжените сили на
новия неопитен лидер, който още
няма 30 години, накратко каза-
но, да се внуши, че е запазена
приемствеността в милитарис-
тичната политика.

“Заобиколен от най-висшите
военни, младият Ким вероятно
спечели известно доверие, без
дори да е служил в армията”,
казва Кейти О от Института за
анализи в областта на отбрана-
та в Александрия, щата Вирджи-
ния. В средата на 2012 г. обаче
тонът се промени. Снимките и
кадрите с войника Ким не изчез-
наха, но се разредиха, иззад
чертите на военния се появи
ликът на един благодетелен, ус-
михнат, излъчващ бащинска за-
гриженост човек.

Както дядо си Ким Ир-сен,
основал режима през 1948 г., а
после и баща си, Ким раздава
съвети за правилно планиране в
селски стопанства, в производст-
вени цехове, разпространява в
училищата посланието за свет-
лото бъдеще на “Корейската на-
роднодемократична република”.

По-екстровертен от баща си
пред публика, новият ръководи-
тел видимо се забавлява, на-
слаждава се на позициите си и
се показва открито дори в раз-
влекателен парк, докато милио-
ни севернокорейци според ООН
и наличните в страната непра-
вителствени организация гладу-
ват. Освен това държавните ме-
дии от време на време излъчват
по някое изображение на съпру-
гата му - елегантна млада жена,
която внася модерна нотка в тази
изолирана и съсипана държава,
където има недостиг на всичко.

Севернокорейците са свикна-
ли с двуликия Янус - от една
страна, Атила, от друга - патри-

архът. В книгата си “Най-чистата
раса” Брайън Ренълдс Майърс,
експерт по севернокорейската
пропаганда, твърди, че Северна
Корея отстоява идеология, осно-
ваваща се на расата, която при-
дава на севернокорейците по-
висши нравствени, но не и физи-
чески добродетели от тези на
чужденците, което ги кара да
търсят закрилата на лидер.

Ново “отклонение” от образа
от края на 2012 г. настъпи с ус-
пешното изстрелване на ракета
(която Сеул и Вашингтон смятат
за балистична) през декември, а
през февруари беше извършен
трети ядрен опит.

Войникът Ким е вездесъщ:
катери се из бункери, инспек-
тира окопите, посещава арти-
лерийски батареи на островите
на морската граница в Жълто
море, стои изправен на палу-
бата на военен кораб, изтърпя-
вайки, без да трепне вятъра и
дъжда. Когато Северът заплаш-

Заобиколен от най-висшите военни, младият Ким, изглежда,
спечели известно доверие, без дори да е служил в армията

Войнственото поведение на
Пхенян накара японците да

разположат ракети “Пейтриът”
в центъра на Токио, за да се

предпазят от евентуален
корейски удар

ва САЩ с ядрен удар (експер-
тите смятат, че страната не раз-
полага с технологичните сред-
ства да го нанесе), Ким бива
представян в канцеларията си,
в командно помещение, заоби-
колен от висши офицери. На
заден план карта на генерал-
ния щаб показва подробно ра-
кетните удари и американските
мишени.

“Истинската промяна се
извърши след ядрения опит.
Имиджът изведнъж стана запла-
шителен”, коментира Бьон Йон-
ук, фотограф от южнокорейския
в. “Дон-А илбо”, чиято работа от
години е да редактира изобра-
женията, разпространявани от
севернокорейската пропаганда.

“Може да намираме някои
изображения за преувеличени
или смешни, но севернокорей-
ското население без колебание
разпознава в тях фигурата на
силен и смел водач”, казва той.

Снимки БГНЕС

Сълзи от щастие, че са видели ръководителя
си, бликат от очите на пионерчетата
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На фокус

Ще вземем ли пари от ЕС
за наука и образование?
МОМН трудно ще подели едни европейски средства
с други три министерства, а може да ореже и
националните образователни програми

Колаж Силвия ШОПОВА

Просветното министерство огласи на
сайта си нов вариант на проекта за
оперативна програма (ОП) “Наука и
образование за интелигентен растеж”.
Освен че е структуриран в таблички
според формата на представяне на
програмите в ЕС, той малко се разли-
чава от предишния проект, направен
по времето на министър Сергей Игна-
тов. По принцип тази програма бе за-
мислена уж заради необходимостта
България да навакса безпрецедентно-
то си изоставане в областта на инвес-
тициите за наука и иновации (приори-
тет номер 1 на ЕС) и да поизчисти
имиджа си на единствената страна,
която досега в периода 2007-2013 г. не
предложи ОП за развитие на научния
си сектор. Това е и една от причините,
поради които държавата ни днес се
класира на последно място в ЕС по
изпълнение на критериите на стратеги-
ята “Европа 2020”. Изоставането ни в
това отношение е с над 17 пункта за
последните три години, докато следва-
щата след нас отзад напред - Румъния,
бележи спад само с около 5 пункта.

Дори бившият премиер Бойко Бори-
сов в МС миналата година заповяда

да се предвиди нова
оперативна програма

- “вижте там, науката напред”. Вместо това
обаче Игнатов в изпълнение на решени-
ето на МС от 25 април 2012 г. за създа-
ването й написа програма за... образова-
ние, в която науката бе сложена за каму-
флаж. Проектът предвиди 6 оперативни
оси, от които само една е за наука, оста-
налите включват всички задължения на
МОМН по отношение на образованието -
от предучилищните групи през отпада-
щите ученици, ограмотяването на ромите
и оценяването в училище през квалифи-
кацията на учителите до обучението през
целия живот. Науката, която е секторът с
най-голям спад на финансирането през
т.нар. преход, всъщност остана да “духа
супата”. Замислената нова ОП предвиж-
даше за изследователския сектор две
неща - купуване на апаратури и дигита-
лизиране на културното наследство. Про-
ектът бе обявен всъщност през януари т.г.
и посрещнат от шефовете на БАН и някои
вузове с овации, въпреки символичното
присъствие на науката. Не е лошо, че
програмата е за образование, лошото е,
че не е за наука. Неколцина учени били
участвали в писането й, но не се чу да са
съобщили някому, че науката не е само
железария. Няма я изследователската
дейност и това личи много ясно, ако чо-
век погледне какво съдържат досегашни-
те програми за наука и иновации на сход-
ните нам страни, за които ДУМА писа
неведнъж. А от обширните разсъждения в
научните форуми за това какво трябва да
съдържа такава програма и надеждите,
че най-сетне ще се обърне внимание на
изследванията, се създава впечатление-
то, че в самата научна общност

никой не е прочел проекта
на МОМН

- километричните писания са на свет-
линни години от реалния проект, в тях
за него няма ни дума.

Уви, единствената разлика по съще-
ство в новия уж вариант, обявен от слу-
жебния екип на МОМН, е, че “приоритет-
ната” ос за наука (“научни изследвания и
технологично развитие”) се е свила още,
от нея е отпаднало дигитализирането на
културното наследство. МОМН събира

Велиана ХРИСТОВА

мнения по проекта до 14 април, пише в
сайта. Министерствата у нас по принцип
нямат навика да огласяват какви отзиви
са получени по даден проект, за да не
се разбере, че обикновено никой не им
обръща внимание.

Всеки знае, че от 4 години насам ГЕРБ
сви парите за наука в пъти. Отпуснатият
от Дянков и от ГЕРБ бюджет за водещата
научна институция - БАН, е срамен и не
достига за заплатите, чийто среден раз-
мер е умопомрачителен - около 570 лв.
на месец. Средства за самата научна
дейност и за издръжката на лаборатори-
ите са в размер на нула лева. На този фон
идва оперативната програма, която вече
мина под ръководството на Петя Евтимо-
ва - зам.-министър при Игнатов и сега в
екипа на министър Николай Милошев.
Новият проект предвижда с европейски
пари да се купуват апаратури, за да се
модернизират лабораториите в БАН и
вузовете. Чудесно. Само че условията, за
да се развива една наука, са комплексни.
Да, има нужда от обновяване на оборуд-
ването, но когато липсват основните мер-
ки за развитие на науката,

парите за оборудване не
помагат

Ако ще е само апаратурата, поне
трябва цялата да е подменена до 2020
г. И в момента в институтите има нови
апаратури, които седят неизползвани,
просто защото вече няма кой да ги
обслужва - техническите кадри са из-
посъкратени за икономии, научните са
масово изпопенсионирани или
продължават да напускат. А останалите
плащат тока на лабораториите си за
сметка на принудителен неплатен от-
пуск, понеже държавата е занулила
парите за електричество.

От проекта разбираме нещо кон-
кретно - че със средства от ЕС ще се
създадат или развият 6-8 центъра за
върхови постижения и 8-10 нови центъ-
ра за компетентност - на базата на
независима международна оценка на
потенциалните бенефициенти (кой и
срещу какви пари ще я направи?). А
една от целите е... преструктуриране на
научните институти и вузовете за “пре-
одоляване на фрагментацията”. Вузове-
те ГЕРБ ги фрагментира до 52 и никой
не смее да ги пипне. А научните инсти-
тути докога ще ги преструктурираме -
20 години вече ги закриват, сливат,
окрупняват, прегрупират и деградират.
Кому е хрумнала абсурдната идея да
се създават нови центрове, когато тряб-
ва да се укрепят съществуващите, до-
ведени зорлем до просешка тояга. На
тях им трябват издръжка; кадри, които
не си допечелват вечер като шофьори
на такси и не работят в пет вуза за
някой лев отгоре; стимули за реализи-
ране на научните проекти в индустрия-
та и в обществото; насърчаване на пуб-
ликационната активност; защита на
рискови разработки, на патентната дей-
ност; допълващо и наистина научно
проектно финансиране и пр.

Нищо от това не е налице

но ще се купуват нови машинарии. Дали
защото от тях комисионите са най-го-
леми?

С тази ОП щели да се модернизи-
рат не по-малко от 20% от научната
инфраструктура в научните институти и
не по-малко от 10% във висшите учили-
ща. До 2020 г.! Пък и как ги изчислиха
тези проценти в МОМН, като дисба-
лансът между науката и образованието
в замислената програма, съответно в
парите, е огромен - 1 към 6 в полза на
образованието. Разчети за парите, камо
ли конкретни суми, в проекта липсват...
Излиза, че плановете се правят с по-
глед в тавана, а резултатите ще се от-
читат по едни индикатори, които са аб-
сурдни - колко нови лица са наети на
работа в съответната новооборудвана
или новопостроена лаборатория. И като
знаем какви тълпи млади хора са се
устремили да се наемат в декласира-

ната от
държавата на-
ука, можем да си
представим реалния ре-
зултат от това, че едни пари
ще бъдат похарчени.

Впрочем ще бъдат похарчени, ако
ни ги дадат. Защото никак не е ясно
дали изобщо в ЕС може да бъде одоб-
рена такава програма “тюрлю-гювеч”,
омесваща ведно детската градина и
свръхспециализираната наука. Освен
това, за да я има тази ОП, трябва да
бъдат извадени всички дейности,
свързани с образованието и науката,
от останалите оперативни програми,
които досега, а и в бъдеще, са под
ведомството на икономическото, соци-
алното, регионалното министерство.
МОМН планира да вземе пари от два
структурни фонда на ЕС - за регионал-
но развитие и от социалния фонд. От
същите фондове ще вземат пари за
своите ОП и споменатите три министер-
ства. Много от дейностите, които МОМН
предвижда, ги има в ОП “Човешки ре-
сурси” на социалното министерство,
други пък - в ОП “Иновации и конкурен-
тоспособност” на икономическото ми-
нистерство. Това се вижда добре от
проектите, представени вече от други-
те министерства на групата в МС, която
подготвя партньорското споразумение
с ЕС за 2014-2020 г. И понеже дубли-
ране ЕС не разрешава, МОМН ще тряб-
ва да отнеме дейности и пари от тези
три ведомства, което изобщо

не е мечта на техните
министри

Най-трудно ще е да се разграничат
“технологиите” в ОП на просветното
министерство от “иновациите” в иконо-
мическото. Решаването на този проблем
постоянно се отлага, а сроковете текат.

За момента има пълна неяснота на
какви пари  разчита МОМН. Какви суми
ще има за всеки от 6-те й раздела? Петя
Евтимова оправда липсата на финансо-
ви разчети с това, че от ЕС не били
казали на какви пари общо може да
разчита България до 2020 г. Което не е
вярно. През февруари ексминистър То-
мислав Дончев обяви, че за всичките ни
оперативни програми щели да ни се пад-
нат 15 млрд. евро. Предварителните ек-
спертни разчети по няколко сценария
обаче са правени за 9,288 млрд. евро.
Във всичките сценарии парите за наука,
технологии и иновации са в един ред и
варират от 409,35 млн. евро до 545,96

млн. евро. Колко точно от
тях ще се дадат на МОМН
и колко на други минис-
терства, е напълно неясно.
Ако Еврокомисията ни раз-
реши изобщо такова раз-

дробяване.
Същото е и с парите за сектор “об-

разование”. В сценариите те варират от
969,83 млн. до 1112,07 млн. евро. Как
ще бъдат разпределени между опера-
тивните програми, колко ще попаднат в
МОМН, също не е ясно. Освен това част
от мерките в програмата на МОМН
съвпадат с тези, които се финансират
чрез специални програми на ЕС за
образованието като “Еразъм за всички”
например. А финансиране с европари
на една и съща дейност от два източ-
ника не се разрешава. От друга страна,
дублиране има и с училищните дейно-
сти, които се финансират от национал-
ните образователни програми. МОМН
трябва ясно да заяви колко ромчета
например ще вкара в училище по ОП и
колко с национална програма, за да се
допълват двата източника, а не да се
дублират. А може би в МОМН смятат да
ликвидират националните програми,
ако вземат европарите? Най-малкото -
да ги орежат.

Така че рибата е още далеч в море-
то, а МОМН грее тигана. Министерство-
то дори обяви на сайта си...

конкурс за лого на
оперативната програма!

Едни още химерни пари вече се
харчат предварително за познатия в
последните 4 години и тотално нену-
жен пиар. Служебният министър Нико-
лай Милошев и Съветът на ректорите
решиха, че искат за ОП “Наука и обра-
зование за интелигентен растеж” да се
дадат 10% от всичките пари, които се
падат на България. Ако общата сума е
9,288 млрд. евро, това означава за
новата ОП да се заделят около 929 млн.
евро - за 7 години. За сравнение - опе-
ративните програми само за наука и
иновации на другите страни за 2007-
2013 г. са за над 1 и дори над 2 млрд.
евро - за изследователските дейности.
Защото тях онези държави са обявили
за свой приоритет. У нас обаче няма
държавна политика за наваксване на
тоталното изоставане на България в
науката и иновациите. Продължава с
пълна сила политиката на ГЕРБ - държа-
вата прехвърля издръжката на вузове-
те на студентите чрез таксите, а грижа-
та за науката - на ЕС.
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Казахме ли ви?

Щастието
не е само в парите

КРИСТИЕЛА
СИМЕОНОВА

ИНА
МИХАЙЛОВА

А истината...

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА АВИАЦИЯТА И
КОСМОНАВТИКАТА. На

този ден през 1961 г. с кора-
ба “Восток” Юрий Гагарин
осъществява първия в исто-
рията на цивилизацията полет
на човек в Космоса. Стартът е
в 9,07 ч. московско време от
космодрума “Байконур”. Ко-
рабът прави една обиколка на
Земята и се приземява в 10,55
ч. в района на с. Смеловка, Саратовска област.
Дубльор за полета е Герман Титов.

65 - УМИРА ЛУЦИЙ АНЕЙ СЕНЕКА, РИМСКИ
ФИЛОСОФ, ДЪРЖАВНИК И ДРАМАТУРГ (Р.
ОК. 3 Г.ПР.Н.Е.). Един от най-вид-

ните римски мислители. Блестящ сти-
лист, автор на философски и други
произведения. Написал девет траге-
дии - “Медея”, “Едип” и др., сюжетите
на които са почерпени от творбите
на Есхил, Софокъл и Еврипид. Ос-
новното понятие в етиката на Сене-
ка е добродетел, схващано като обща цел на
всички индивиди, независимо от техния произ-
ход или съсловна принадлежност.

1861 - НАЧАЛО НА ГРАЖДАНСКАТА ВОЙНА
В САЩ. Известна още като

Войната между Севера и Юга.
След победата на президентски-
те избори на 6 ноември 1860 г. на
кандидата на Републиканската
партия Ейбрахам Линкълн (на
снимката), който се обявява за
отмяна на робството, на 20 декем-
ври 1860 г. Южна Каролина изли-
за от състава на САЩ, последвана от още 6
щата. На 8 февруари 1861 г. в Монтгомъри, сто-
лица на щата Алабама, представители на 7 южни
робовладелски щата - Алабама, Джорджия,
Луизиана, Мисисипи, Тексас, Флорида и Южна
Каролина, провъзгласяват Конфедералните аме-
рикански щати с президент Джеферсън Дейвис,
сенатор от Мисисипи. Към тях се присъединяват
още Арканзас, Вирджиния, Северна Каролина и
Тенеси. На 9 април 1865 г. войските на Юга
капитулират. На 18 декември 1865 г. с поправка
в конституцията робството в САЩ е забранено.

1911 - УЧРЕДЕН Е ОБЩ СЪЮЗ НА НАРОД-
НИТЕ ЧИТАЛИЩА В БЪЛГА-

РИЯ. През 1923 г. се преименува
на Върховен читалищен съвет, а
през 1950 г. - на Съюз на народ-
ните читалища в България. Пре-
установява дейността си през
1954 г. През май 1990 г. Съюзът
на народните читалища е възстановен.

1933 - РАЖДА СЕ МОНСЕРАТ КАБАЙЕ, ИС-
ПАНСКА ОПЕРНА ПЕВИЦА. Най-видната

съвременна представителка
на стила белканто. Прочута е
с интерпретациите си на роли
от Росини, Белини и Донице-
ти. Като резултат от любовта
си към рок музиката през
1992 г. Кабайе записва дуетна песен с Фреди
Меркюри - “Barcelona”, станала химн на Олим-
пийските игри с.г. Посвещава се на благотвори-
телност - тя е посланик на ЮНЕСКО и основава
фондация за подпомагане на нуждаещи се деца
в родната Барселона.

1954 - РОЖДЕН ДЕН НА РОКЕНДРОЛА. На
тази дата Бил Хейли записва на
плоча песента си “Rock around
the clock”. Музикалният стил
възниква в САЩ в края на 40-
те години и става популярен
през 50-те години на миналия
век. Официално се смята, че
за първи път като стил рокенд-
ролът се използва на увесели-
телно парти с танци, организи-
рано от Алан Фрийд - дисководещ и водещ на
радиопредавания, в зала “Арена” в Калифорния
през март 1952 г.

1981 - ИЗСТРЕЛЯНА Е ПЪРВАТА КОСМИ-
ЧЕСКА СОВАЛКА „КОЛУМБИЯ”. Полетът е

част от американ-
ската програма “Со-
валка”. Командир на
екипажа е Джон
Янг, пилот - Робърт
Крипън. След 36
обиколки около Зе-
мята на 14 април
1981 г. първата кос-
мическа совалка на
САЩ се приземява
успешно във военната база “Едуардс”, Кали-
форния. Совалката е кръстена на американския
кораб, извършил околосветско пътешествие
през 1792 г. На 1 февруари 2003 г. “Колумбия”
изгаря със 7-членен екипаж на борда.

Анатолий СТАНКУЛОВ

И лекарствата без ре-
цепта поскъпнали трой-
но за година. Пляс! Още
един шамар по тежката
артилерия на ГЕРБ. При
това - след като госпожа
бившата министърка
вдигна пушилка до небе-
то колко поевтинила ле-
карствата.

Да, но поевтини она-
зи част от стойността на
лекарствата, която се
плаща от НЗОК. За смет-
ка на това поскъпна част-
та, доплащана от граж-
даните. Всъщност, управ-
лението на ГЕРБ нито
веднъж не даде ясно
обяснение защо неколко-
кратно поскъпнаха онко-
лекарствата например в

периода от март 2011 г.
до март 2012 г. Истината
е, че около 3 години
ГЕРБ всячески притиска-
ше комисията по цени и
реимбурсиране да не
работи. Едва ли болният
от рак, останал без ле-

карства, които му се по-
лагат, или леля Пенка от
затънтеното село Х с
пенсия от 140 лв. ги ин-
тересува това - за тях е
важно, че за лекарства-
та си трява да плащат
баснословни суми. Таки-

ва, които европейците
със същите заболявания
и многократно по-високи
доходи никога не са пла-
щали.

Неведнъж преду-
преждавахме миналото
лято, че извивайки ръце-

те на фирмите произво-
дители и на притежате-
лите на разрешение за
употреба на лекарства, с
искане да ги продават
по-евтино на касата, ще
доведе до увеличаване
на частта, плащана от
пациентите. Те са нато-
варени и от отнетите про-
центи от надценките на
търговците. Отделен
въпрос е какви са печал-
бите на въпросните
търговци.

Днес българинът,
който и без това плаща
най-много от джоба си за
здраве от всички евро-
пейци (между 75 и 80%
повече), трябва да се
бръкне още повече за
лекарства. При това - и
за лекарствата, отпуска-
ни без рецепта. От това
по-зле не може, защото
цените на лекарствата
вече удариха тавана,
смятат експерти.

Може би все още има
някаква надежда. И тя е
в състава на наложения
на инат в края на манда-
та на ГЕРБ Национален

съвет по цени и реимбур-
сиране да бъдат включе-
ни представители на
съсловните организации
и на пациентите. За да
се гарантират и правата
на болните, а не само на
бизнеса и на фиска.

Не всичко е пари,
приятелю, пее примата
на българската естрада
Лили Иванова. Този ре-
френ, познат на мало и
голямо, без съмнение е
изпълнен с дълбок
смисъл, защото невинаги
материалното благопо-
лучие носи щастие. И
докладът на УНИЦЕФ за
благосъстоянието на де-

цата за пореден път до-
казва твърдението, че
щастието не се крие в
богатството. Оказва се,
че страни като Испания
и Гърция, които са доста
закъсали във финансово
отношение, имат по-ща-
стливи деца, отколкото
финансово благополуч-
ната и здраво удържаща
на ударите на кризата
Германия. Германчетата
макар и по-задоволени
материално са доста
след испанчетата. 22-ото
им място в класацията на
УНИЦЕФ вероятно се
дължи на факта, че гер-
манците са обладани от
идеята за просперитет и
не съумяват да предоста-
вят на децата си нужните
им внимание и ласки.

Ясно е, че “не само с
хляб ще живее човек”. За
пълноценен живот са нуж-
ни ценности и идеали,
върхове, които човек да
покорява, за да изпита
след това чувство на удов-
летвореност, полза от
действията си и пълно
щастие. Защото фокусира-
нето само върху матери-
алното благополучие не е
живот, а просто съществу-
ване, което не ни отлича-
ва особено от животните.

От УНИЦЕФ отчитат
редица проблеми, които
влияят върху благополу-
чието на децата - ранна
бременност, пушене,
употреба на алкохол. Тук
вече е съществената
роля на родителите.
Къде обаче са те? На

работа, за да изкарат
насъщния. Уморени, уг-
рижени, кога да обърнат
внимание на децата си?
Как да възпитат у тях
някакви ценности и иде-
али? Позната ситуация
за почти всяко българско
семейство...

Въпреки цялата тази
философия обаче, че
щастието не се корени в
богатството, и хляб е ну-
жен, нали? Тревожен е
фактът, че по-малко от
половината деца в Румъ-
ния и Словения нямат
осигурена закуска. Що за
държава тогава е тази,
която не се грижи за бла-
госъстоянието на децата
си, в чиито очи би след-
вало да вижда собстве-
ното си бъдеще?

Колкото и “следващи
епизоди” да изчакаме,
както ни посъветва град-
ският прокурор Николай
Кокинов, усещането за
предизвестения край на
прокурорските проверки
не ни напуска. Прокура-
турата се тресе от пани-
ка. Главният прокурор
Сотир Цацаров вчера
поиска ВСС да уволни
отстранената преди вре-

ме шефка на Инспекто-
рата към Върховната ка-
сационна прокуратура
Малена Филипова. И
обясни, че е бил подве-
ден от зам. градския про-
курор Роман Василев за
СРС-та по делото срещу
бившия военен министър
Николай Цонев. Василев
бил “заобиколил” закона.
Но това явно не дава
основание на обвинител
№1 да се притеснява за
неговата работа по една
от най-важните проверки
тези дни, свързана със
СРС-та и подслушване -
сигнала на Сергей Ста-
нишев. Дори мистериоз-
ното изречение “Нещо
някога ще се направи” не
хвърля светлина в дебри-
те на прокуратурата.

Вместо да започне да
дава отговори и да търси

начини как да се справи с
надвисналата черна сян-
ка над авторитета си, про-
куратурата все повече се
отклонява от истината. И
не решава проблеми, а ги
замазва. Или отстранява
този, който ги е създал,
вместо да му потърси на-
казателна отговорност.

И тъй. Вместо да про-
верява дали данните в
сигнала на Станишев са
верни, има ли частни зве-
на за подслушване и как
МВР е забъркано в цяла-
та история, прокуратура-
та се видиотява да търси
автора на сигнала. Мо-
жем само да ръкопляска-
ме на обвинител №1 за
представлението - люби-
мият на Цветан Цветанов
прокурор Роман Василев
ще го проверява дали
подслушва. А истината?

Вместо да разрови
историята около “актив-
ността” на прокурор Фи-
липова, да извади факти
и обстоятелства за чадъ-
ра над ексминистър Ми-
рослав Найденов, други-
ят “любим” прокурор про-
сто отстранява човека. А
истината? Думите на
уволнения се квалифици-
рат като лично отмъще-
ние. Впрочем, и Цацаров
се колебаел да не напра-
ви едно-друго - да не се
изтълкувало като реван-
шизъм към хората на
бившия главен прокурор.

Странна работа... Не,
просто истината и
обвързаността са два
различни свята. И докато
прокуратурата е зависи-
ма, всички проверки ще
бъдат с предизвестен
край. А истината...
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ПРОМЯНА ЗА ДОСТОЕН
ЖИВОТ В БЪЛГАРИЯ
(предизборна платформа на БСП)

Б
езработица, финансови сривове и небивало
неравенство разтърсват голяма част от света и
Европа. Всички го виждат. Но трябва да назо-
вем истинските причини за това - неолибера-
лизмът и диктатът на финансовия капитализъм.

 Нашата страна остава най-бедната в Европейския
съюз, защото в България икономическият модел беше
най-погрешен. Половината население вече живее в
бедност или в риск от бедност. В същото време хора от
властта и още повече тези, които те обслужват, продължа-
ват да забогатяват за сметка на цялото общество.

Управлението на страната през последния мандат
остави над 630 000 безработни и обезкуражени - почти
20% от работоспособното население. Десетки хиляди
фирми прекратиха своята дейност. Това управление на-
мали наполовина фискалния резерв и увеличи държав-
ния дълг - общо 8 млрд. лв. пасив, без да привлече
сериозни инвестиции и да повиши индивидуалното по-
требление. Замрази заплатите и пенсиите, а скъпотията
расте.

 Властват корупция и  престъпност. Увеличават се
самоубийствата от отчаяние. Пошлост и жестокост ни
заливат отвсякъде. Създадена е система за промиване
на мозъци, която включва медии, социологически и рек-
ламни агенции. Десетки хиляди продължават да напус-
кат страната, за да търсят препитание в чужбина.

Всичко това никога не е било. Това са резултатите от
досегашното управление.

 Авторитарното управление е само външен израз на
политиката в обслужване на монополите и олигархична-
та власт. Тази политика вместо да овладее кризата я
изостри до крайност. Безизходицата изведе стотици хи-
ляди хора на улицата. Мнозинството не иска нищо по-
малко от радикална промяна.

 Сега преди всичко трябва да угасим пожара. Държа-
вата да гарантира сигурност - лична, икономическа, со-
циална.  Да съживи надеждата, че в България има до-
стойно място за всеки. Но сбъдването на всяка надежда
се нуждае от време. Това е времето на отговорността
пред избирателите и закона.

До края на годината трябва да спрем пропадането на
страната, а след това да постигнем растеж и напредък,
да измъкнем страната и хората от бедността и мизери-
ята. Да спрем господството на бездуховността и проста-
щината. Да подкрепим знанието и културата, да увели-
чим средствата за наука и иновации.

БСП е за активно участие на България в Европейския
съюз съобразно с националните интереси и недопуска-
не на Европа на “две скорости”. Споделяме целите на
програмата “Европа 2020” за борба с бедността, за со-
циално включване и образование.

БСП предлага това, без което не може. Това, което
ни отличава от нашите опоненти. Сега всички се опитват
да говорят от името на народа, важно е кой ще застане
на негова страна.

ДЪРЖАВАТА И ДЕМОКРАЦИЯТА

Управлението на ГЕРБ драстично ограничи социал-
ни и граждански права, включително свободата на сло-
вото. Масовите граждански протести, довели до оставка-
та на правителството, показаха недоволството от това
управление, от тежкия живот и от несправедливостта. Но
проблемът е по-дълбок - ниското доверие в държавните
институции и в цялата политическа система.

БСП като част от политическия живот на страната
през последните десетилетия, в които повечето българ-
ски граждани се чувстват ощетени от прехода, също
носи отговорност за днешното състояние на страната. Но
за разлика от нашите политически опоненти ние винаги
сме се застъпвали за социалната роля на държавата,
отстоявали сме демокрацията и парламентарното управ-
ление в България.

Сега предлагаме радикална промяна, която да върне
доверието на гражданите в политиката, да направи
държавата отговорна пред тях, да възстанови нейните
административни способности. Разчитаме на действена
и демократична държава, чрез която да се реализира
нашата социално-икономическа политика.

Време е да стигнем до истинския смисъл на демокра-
цията като власт на народа. Да съчетаем представител-
ната и пряката демокрация, а тях двете - с гражданско
участие и контрол. Проблемът не е в Конституцията, а в
незачитането на прогласени от нея основни права. БСП
е готова да обсъжда промени в основния закон, но няма
да допусне зад тяхната фасада да се ограничи демокра-
цията.

Промяната диктува да освободим политиката от част-
ни интереси и външна зависимост. Държавата трябва да
регулира пазара, да влияе върху разпределението на
капитала и да пази обществото от всевластието на па-
рите. Да стане щит срещу монополите. Всичко това на-
лага народът да си върне държавата.

БСП е за парламент, в чиято цялостна дейност и в
законодателния процес се обсъждат и решават най-важ-
ните за хората въпроси в съответствие с техните интере-
си. Ще използваме парламентарния контрол за редовен
публичен отчет на министър-председателя и Министер-
ския съвет пред Народното събрание и обществото за
изпълнение на правителствената програма.

БСП е за повишаване на способността на админис-

 В енергетиката:
- Предлагаме да се приеме решение за рестартира-

не на проекта АЕЦ “Белене”.
- Искаме проверка на правомерността на сключени

договори и въвеждане в експлоатация на възобновяеми
енергийни източници през последните години.

 В инфраструктурата:
- Ускоряваме изграждането на автомагистралния

пръстен на България и на железопътната инфраструкту-
ра по важните коридори и направления; значително по-
добряваме поддръжката и доизграждането на I, II и III
клас пътища.

- Развиваме морските и речни пристанища и изграж-
даме контейнерни терминали на пристанищата във Вар-
на и Бургас.

- Ефективно използваме държавните мрежи за кому-
никация.

 В земеделието - ефективно целево използване на
държавния поземлен фонд за повишаване на продуктово-
то разнообразие и за затваряне на кръга - производство
- преработване - продажба на земеделска продукция.

В другите приоритетни сектори - добивна и преработ-
вателна промишленост и туризъм ролята на държавата
е да осигури благоприятни нормативни условия за тяхно-
то развитие в интерес на българското общество.

За БСП спасението от безработицата е преди всичко
в реиндустриализацията на страната и в развитие на
производството. Разчитаме нашата външна политика и
дипломация да насочат своята дейност освен към евро-
пейските пазари и към страни с устойчив висок растеж.

Предлагаме да се приеме 10 годишна програма за
създаване на индустриални предприятия, осигу-
рена чрез национален инвестиционен фонд, фор-
миран със средства от европейски фондове и
целеви външни и вътрешни източници, включи-
телно от търговски банки.

Поставяме задача да възстановим позициите
на България като стратегически транспортен

център на Балканите чрез изграждане и поддържа-
не на съвременна транспортна инфраструктура, вклю-
чително на Черноморските и речни пристанища.

Преди това ще спрем приватизацията
на БДЖ и ще предприемем стъпки

за разсрочване на дълговете на
компанията. Обявяваме се против
приватизацията на “Български
пощи”.

Настояваме там, където се пре-
доставят държавни ресурси и финан-
си да има ясен собственик. В съот-
ветствие с това трябва да се забра-
ни на офшорни компании да участ-

ват в приватизацията и концеси-
онирането, да притежават фи-
нансови институции и медии.

Хората не бива да са за-
ложник на монополите, а биз-
несът да бъде рекетиран от
властта. Възприемаме достъпа
до електроенергия и вода като
човешко благо и право.

Необходима е съвременна
ценова политика. За целта пред-
лагаме отново да се приеме за-
кон за борба срещу спекулата,
който да предотврати прекомер-

ните печалби и да защити потребителите.
Нашият стремеж е значително да се повиши делът

на българските продукти в изхранването на население-
то. За постигането на тази цел предвиждаме мерки за
подкрепа на произведеното в България, за поставяне на
българските производители в равностойно положение
по отношение на големите търговски вериги.

В бъдеще екологичната криза може да засенчи фи-
нансовата. Ние отстояваме исканията на хората за опаз-
ване на околната среда и за използване на природните
ресурси предимно в интерес на българския народ.

БЪЛГАРИЯ - СОЦИАЛНА ДЪРЖАВА

БСП се стреми да увеличи значително работните
места и да намали наполовина безработицата за време-
то на мандата. Усилията са насочени към постигане на
трайна заетост.

Предлагаме национална младежка политика, осно-
вана на достъпно и качествено образование и на държав-
на гаранция за младежка заетост.

За БСП основният принцип за изразходване на об-
ществените средства за социални цели е: обществените
пари - за обществени нужди - предимно в обществени
институции. Според този принцип трябва да се устроят и
здравната и образователната система.

Необходими са животоспасяващи и коригиращи мер-
ки за българското здравеопазване. Настояваме здравни-
те вноски на гражданите да се използват само за здра-
веопазване. Здравната система да се преориентира към
предотвратяване и профилактика на социално значимите
заболявания. Това налага промяна на здравния модел за
засилване на ролята на държавата и за промяна на ста-
туса на лечебните заведения като търговски дружества.

Обръщаме внимание на здравословния начин на
живот чрез създаване на условия за системни занима-
ния с физически упражнения и спорт, особено за децата
и младежите.

трацията да работи за гражданите. В нея
вместо “калинки” и корумпирани чиновници
трябва да има само компетентни и лоялни
към закона служители.

БСП разчита на активна местна власт,
която във взаимодействие с държавата успеш-
но да се справя с местните проблеми и да се
заеме със социално-икономическото разви-

тие на общините.
Предприемаме незабавни мерки за овладяване и

ограничаване на престъпността чрез по-голямо присъ-
ствие на полицията “на терен” и взаимодействие между
нея, общинските власти и граждански инициативи.

Противодействаме срещу корупцията чрез открито
управление, строга дисциплинарна и имуществена отго-
ворност за допуснати нарушения на закона от държавни
служители; чрез  рязко ограничаване на конфликта на
интереси и въвеждане на гражданско наблюдение върху
дейността на държавни и общински органи.

Настояваме за пряк избор на районни кметове и
районни съвети в най-големите градове.

Ние сме за пряк избор на членовете на Висшия съде-
бен съвет от съдебната квота с участието на всички ма-
гистрати.

БСП разчита на активността на гражданите. Пред тях
се ангажираме да внесем и подкрепим законопроект,
който да свали бариерата за валидност на национални-
те и местни референдуми.

Предлагаме да се създаде общест-
вен фонд (на конкурсни начала) за фи-
нансиране на медиите, когато
изпълняват обществени и
културни функции. Заста-
ваме срещу медийните
монополи, включително в
разпространението на
печата и на телеви-
зионните кана-
ли. Ние сме

за публичност на информацията за собствеността и фи-
нансирането на всички медии; за тяхната равнопоставе-
ност при кандидатстване за обществени средства.

БЪЛГАРИЯ - ИКОНОМИЧЕСКИ
АКТИВНА ДЪРЖАВА

За БСП приоритети са създаването на заетост, дохо-
ди, образование и здравеопазване. За решаването на
тези проблеми е необходима икономически активна
държава.

Отхвърляме досегашната политика, която води до
диктат на монополи и до изтощаване на българската
икономика от чужди компании. Вместо върху едрия капи-
тал държавата упражнява своята сила върху малкия и
среден бизнес, който все повече се задушава от бюро-
кратични пречки, необосновано високи санкции и дори
политически и административен рекет.

Необходимо е да възстановим равновесието между
реална икономика и финансов сектор, между производ-
ство и услуги.

Застъпваме се за активна фискална политика, която
да стимулира инвестиционното и индивидуалното по-
требление с цел по-бързо България да излезе от депре-
сията и да постигне устойчив растеж.

Държавата трябва да участва в икономиката - като
регулатор, като инвеститор и като собственик. Като пла-
нира насоките на икономическото развитие и определя
приоритетни направления за растеж.

БСП е за активно регулиране и за увеличаване на
държавното участие в структуроопределящите отрасли:

 Във финансовия сектор:
- Облекчаваме кредитирането на малкия и среден

бизнес чрез допълнително капитализиране на Българ-
ската банка за развитие и превръщането й в солиден
инструмент за провеждане на държавната политика в
банковия сектор.

- Засилваме надзорната роля на БНБ.
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ПРОМЯНА ЗА ДОСТОЕН ЖИВОТ 
За това предлагаме подрастващите да ползват без-

платно или при ниски такси спортни съоръжения, предо-
ставени от държавата и общините. Да се повиши
издръжката за спорт на всеки ученик и студент.

Да преминем от пасивно към активно социално под-
помагане. Социалният работник трябва да работи не
само на бюро и с документи, а и там, където живеят
хората.

Доброто образование все повече става условие за
развитие на страната и за просперитет на нацията. Не-
обходимо е образованието, особено професионалното,
да се обвърже с икономическите и социалните потреб-
ности на регионите. Поставяме си като непосредствена
задача рязко да намалим високата неграмотност и лип-
сата на квалификация. Училището да възстанови тради-
ционните морални ценности и възпитателните си функ-
ции.

За нас ученика не е “касичка с пари”, която се движи
от училище в училище. Ролята на държавата е да оси-
гурява издръжката в държавните и общинските учили-
ща, да подкрепя училищата в малките населени места,
включително с допълнителни субсидии, а не да финан-
сира частното образование. Училището трябва да създа-
де социална среда за равнопоставено развитие на уче-
ниците от всички социални групи.

България е в критично демографско състояние. Отго-
ворът на БСП на този проблем е:

- Увеличаване на размера на обезщетението за от-
глеждане на дете от една до две годишна възраст до
размера на минималната работна заплата.

- Стимулиране на отглеждането на три деца чрез
увеличаване на размера на еднократната помощ за
раждане.

- Държавата да създаде условия и да изисква
изпълнение на задължението за придобиване на мини-
мално образование и трудови умения.

- Поставяме проблемите на ромите преди всичко като
част от острите социални проблеми в България, като за
тяхното решаване разчитаме на национални и европей-
ски средства.

България е с големи регионални неравновесия. За
тяхното намаляване БСП предлага:

- Бюджетите на страната да се съобразяват с интере-
сите на най-бедните региони - на Северозападния и на
почти цяла Северна България.

- Разработване на национална позиция за запазване
и засилване на специалния подход на Европейския съюз
към най-слабо развитите страни и приемане на допълни-
телни икономически мерки с цел ускоряване на сближа-
ването.

- Провеждане на национална регионална политика с
осигурени от държавата средства и проектно финанси-
ране за всеки от икономическите региони, особено за
изостаналите.

- Въвеждане на минимални социални стандарти, на
които да отговаря всяка община.

- Развитие на децентрализацията чрез възлагане на
дейности, включително социални, от държавни на мест-
ни органи с осигуряване на необходимото финансиране.

БСП ще насочи публичните разходи приоритетно
към инвестиции за заетост, към образование, наука и
иновации, към здравната и социалната сфера. Ангажи-
раме се с:

- Повишаване на събираемостта на данъци и други
приходни източници; с рязко ограничаване на контра-
бандата и свиване на сивата икономика.

Предлагаме замяна на “плоския” данък с прогресив-
но облагане на доходите на физическите лица.

 Започваме да работим за цялостна промяна в обла-
гането на доходите на физическите лица, за да преми-
нем през втората половина на мандата към семейно
подоходно облагане.

 От 2014 г. въвеждаме:
- Нулев данък за доходи в размера на минималната

работна заплата.
- Запазваме 10% ставка за облагане на доходите над

минималната работна заплата до 4 500 лв.
- 20% ставка за частта от доходите над 4 500 лв.

- Корпоративният данък остава 10%; заедно с това
предлагаме стимули за запазване и разкриване на ра-
ботни места, особено за младежи и хора в предпенси-
онна възраст и за инвестиции в районите с висока без-
работица.

- Защита на кредитополучателите от едностранна
промяна на условията по договорите от банките.

- Гражданите да се освободят от заплащане на бан-
кови такси, когато правят преводи към бюджета или да
могат да заплащат тези такси на специални каси.

- Да се създаде механизъм с който държавата да
предпази изпадналите в “дългово робство” и да предот-
врати отнемане на единственото жилище, което креди-
тополучателите изплащат.

За финансиране на обявените политики и на избро-
ените ангажименти разчитаме на няколко допълнителни
приходни източника към дър-
жавния бюджет:

- Повишена събираемост на
държавните вземания с 1-1,5
милиарда лева годишно.

- От оползотворяване на
средствата по европейските
програми и от европейско фи-
нансиране за новия програмен
период - 4-4,5 млрд. лв. годиш-
но.

- Ползване на вътрешни и
външни финансови ресурси за
продуктивни инвестиции за раз-
витие на икономиката и за по-
вишаване на заетостта.

УВАЖАЕМИ
ИЗБИРАТЕЛИ,

В този критичен за страна-
та момент нашата политика е в
съответствие с актуалните на-
ционални задачи, с интересите
на огромното мнозинство бъл-
гарски граждани.

Да се обединим без разли-
ка на възраст, пол, вероизпове-
дание, етническа принадлежност, всички български граж-
дани, които приемат предлаганата от нас промяна и
създаването на национално отговорно управление.

Само вашата убедителна подкрепа е гаранция, че
няма да се наложи да отстъпваме от поети ангажименти.
Полученото доверие за обявената от нас политика е по-
важно от властта на всяка цена.

Предлаганата радикална промяна ще накара част от
напусналите страната да се върнат в нея, а другите да
останат тук, за да има за всички ни бъдеще в България.

Скъпи избиратели, гласувайте за БСП, за Коалиция
за България - за достоен живот в България!

За повишаване на заетостта и на доходите от труд:
- Създаване на условия за разкриване на не по-

малко от 250 хиляди работни места по време на мандата
чрез вътрешни и външни инвестиции, включително от
европейски средства.

- На всеки млад човек да се предложи работа или
обучение за заетост не по-късно от 4 месеца от завършва-
не на образование.

- Създаване на възможности за заетост чрез нови
програми за определени групи - за млади хора, за хора
с увреждания и за тези в предпенсионна възраст като се
увеличат средствата - от държавния бюджет с поне 100
милиона лева годишно и чрез европейско финансиране.

- Създаване на фонд за стимулиране на работодате-
ли, които наемат хора с увреждания.

- Облекчаване на реда за ползване на фонда за
обезщетение при фалити на предприятия, за да получа-
ват работниците това, което им се полага.

- Увеличаване на минималната работна заплата,
която до края на мандата да достигне 450 лв., и на
минималната пенсия за трудов стаж, така че до края
на мандата плътно да се доближи до прага на бед-
ността.

- Увеличаване на размера на детските добавки, съо-

бразно с възрастта, и ревизиране на подоходния крите-
рий за тяхното получаване.

- Увеличаване на целевите помощи за първокласни-
ци в съответствие с минималната работна заплата.

- Увеличаване на стимулите за отглеждане на деца
с увреждания в семейна среда.

- Разширяване на обхвата на лица, които ползват
“личен асистент” и “социален асистент”.

- Спиране на увеличаването на осигурителния стаж
и възрастта за пенсиониране.

- Въвеждане на гъвкави условия за пенсиониране
при недостиг на 2 години осигурителен стаж и/или
възраст.

- Ежегодно осъвременяване на пенсиите в съответст-
вие с инфлацията и ръста на осигурителния доход; пери-
одично преизчисляване на старите пенсии.

- Увеличаване на максималния месечен размер на
осигурителния доход на 10 минимални работни заплати.

- Промяна на условията за пенсиониране на во-
еннослужещите и възстановяване на отнети от тях соци-
ални права.

За ограничаване на монополите и на енергийния
произвол:

- Въвеждане на по-ниска тарифа за заплащаната еле-
ктроенергия за потребление до определен лимит.

- Предприемане на действия за завръщане на държа-
вата в енергетиката, включително в електроразпределе-
нието.

- Преразглеждане на сключените дългосрочни дого-
вори за изкупуване на ел. енергия и намаляване на дела
на скъпите източници в енергийния микс.

- Спиране на безконтролния ръст на слънчевите еле-
ктроцентрали.

- „Разбиване” на изкуствените монополи и предотв-
ратяване на картели - при горивата (чрез по-лесен достъп
до акцизни складове), при лекарствата (чрез огранича-
ване на хоризонталната и вертикалната концентрация
на аптеки), в съобщенията, във финансовия сектор и в
търговията.

- Преразглеждане на действащи концесионни дого-
вори; запазване на значителен публичен дял (държавен
или общински) в най-важните концесии.

- Освобождаване на малкия и средния бизнес от ад-
министративния произвол; намаляване на разрешител-
ните и лицензионни режими.

- Приемане на график за срочно разплащане на
дължимите от държавата средства на бизнеса.

- Увеличаване на възможностите за кредитиране на
малкия и средния бизнес чрез Българската банка за
развитие.

- Осигуряване на реален достъп до повече общест-
вени поръчки за малки и средни фирми чрез премахва-
не на дискриминационните условия в тях.

Здравеопазване с грижа за хората:
- Възстановяване на диспансерната форма за наблю-

дение на социално значимите заболявания - сърдеч-
носъдови, онкологични и други.

- Специално внимание на майчиното и детското здра-
веопазване.

- Спешната медицинска помощ да стане наистина
спешна и да остане държавна.

- Въвеждане на финансови стимули за работа в отда-
лечени и трудно достъпни райони, както и целеви субси-
дии за общинските болници там.

- Лечението на инфекциозните, психичните и други
социално-значими заболявания, както и дейностите,
свързани с общественото здраве (ваксинации, асистира-
на репродукция и др.) да се поемат от държавата.

- Премахване на лимитите за направления и делеги-
раните бюджети за болниците.

- Бърза промяна, която да улесни специализацията
на младите лекари.

- Въвеждане на справедлива единна методика за
оценка на труда на категориите персонал в болниците и
заплащане съобразно индивидуалния принос.

- Създаване на фонд за финансиране на здравната
помощ за социалнослаби граждани.

- Фактическо възстановяване на поликлиничното об-
служване чрез стимулиране на груповите медицински
практики.

- Промяна в здравния модел чрез засилване на ро-
лята на държавата в областта на здравеопазването.
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Панчо ПАНЧЕВ

ова заглавие не съм го
измислил аз, а е пре-
писаното от първата
стихосбирка на голяма-

та българска поетеса Елиса-
вета Багряна, която тези дни
щеше да навърши сто и
двайсет години. Едва ли е
точно казано “щеше да
навърши”, след като чрез
поезията си тя продължава
да живее повече от мнозина
физически живи поети. Ако
трябва да съжаляваме и се

Т

От дума на дума, та в... ДУМА

чувстваме национално ощетени и пренебрегна-
ти, че нито един българин не е получил Нобело-
ва награда за литературно творчество, според
мен най-голямо основание за това ни дава пре-
небрегването на Елисавета Багряна.

Тя е родена на 16 април 1893 г. в София,
където завършва гимназиалното си образование
и следва славянска филология. Съвсем млада
учителства в село Афтане (днес Неделино), във
Враца и в Кюстендил (там е преподавала на леля
ми и на майка ми). През 1915 г. в списание
“Съвременна мисъл” са поместени две нейни сти-
хотворения - “Вечерна песен” и “Защо”. През 1027
г. излиза първата й книга “Вечната и святата”,
последвана (за над половин век) от стихосбирки-
те “Търкулнати годинки”, “”Звезда на моряка”,
“Сърце човеко”, “Пет звезди”, “От бряг до бряг”,
“Контрапункти”, “Светлосенки” и “На брега на
времето”. Поезията й е превеждана на повече от
30 езика и е издавана в много страни - Франция,
Чехословакия, Югославия, Съветския съюз, Румъ-
ния, Италия, Швеция, Полша и други.

В суперлативните оценки на редица писатели
и критици за нейната поезия четем думи като
“внася теми и идеи, които преди нея не същест-
вуват”, “творчеството й е синтез на традиция и
модерност”, “в поезията й виждаме разбунтува-
ния човек на 20-те години и една индивидуална
съдба, която троши ключалките на затвореното
духовно пространство”, “поезията й е символ на
виталността, жаждата за промяна, порива за вол-
ност и свобода”, за да стигнем до “екзистенциал-
ни търсения и философски акценти”...

Нейни програмни стихотворения, и то от най-
ранните, се четат и рецитират и днес от истин-
ските любители на поезията. Ще ви припомня само
три заглавия: “Потомка”, “Стихии”, Кукувица”. А на
мен са ми изключително близки и скъпи стихо-
творенията й от сравнително късния Боянски
цикъл, поместени в книгата “От бряг до бряг”, на
която голямата поетеса ми е дала и автограф...

Един ден излизам от малката къщичка на по-
ета Коста Павлов (на стръмната улица “Чукаро” в
Бояна), където той изпращаше мен и посрещаше
режисьора Методи Андонов (обмисляха някакъв
бъдещ сценарий) и от двора отсреща видях да
излиза самата Елисавета Багряна, придружена
от професор Петър Динеков. Бяха тръгнали да
ходят у професор Боров, чиято вила беше доста
по-нагоре, на улица “Беловодски път”. Приеха с
радост предложението ми да ги закарам до там
и се качиха в колата ми. А аз подкарах като
препариран. Не мога да си представя по-голяма
отговорност от тази да возиш великата поетеса.
Пък и Динеков беше национално богатство. Сла-
ва богу, стигнахме благополучно и докато те
слизаха, отнякъде се появи Ахото (писателят
Борис Априлов), батко, но и мой добър приятел...
Какъв ден! По късно се виждах няколко пъти с
Багряна, дори съм танцувал танго с нея на един
от купоните в списание “Септември”, където аз
работех, а тя е била редакторка преди моето
постъпване.

Освен с природната си красота нашата малка
родина може да се гордее и с имената на редица
големи поети, много от които са свързали твор-
чеството си със своята революционна и патрио-
тична дейност или със социалните си пристрас-
тия. Към Ботев и Вапцаров, Дебелянов, Яворов и
Смирненски е нормално да се добавят още мно-
зина. Друг феномен на България е и големият
брой на чудесни поетеси. Не само за да пестя
определеното ми място във вестника, а и за да
не пропусна някои от тях, няма да цитирам име-
на. Има ги във всички наши писателски поколе-
ния. С възторг чета и блестящите стихове, пълни
с невероятни идеи и образност, на съвсем млади
изключително надарени наши поетеси, които
компенсират изданията на немалкото полугра-
мотни графоманки - рожби на всеядната демо-
крация.

Изглежда малката ни страна освен с прекрас-
ната си природа е дарена и с поетичния талант
на много от жителите си. Както е известно, добра
литература се пише по време на войни, масови
бедствия и други трудни за хората периоди. То-
гава, подложени на тежки изпитания, ние раз-
криваме истинската си същност. Дори човек може
да се запита - по ли е добре да имаме драматич-
ни преживявания на страх и оскъдица, описани в
силна литература или да си живеем кротко и
спокойно и да четем старите, написани в пре-
дишни години, хубави романи и поезия?

Вечната и
святатаВ БЪЛГАРИЯ

- Публичните средства да се раз-
пределят на принципа на равнопоста-
веност и лоялна конкуренция. Според
него договорните партньори на НЗОК
не бива да получават допълнително
заплащане от пациентите.

- Намаляване отново на такса
“достъп” за посещение при лекар за
пенсионерите на 1 лев.

- По-голямата част от цената
на предписаните лекарства за хронич-
но болни да се изплаща от здравната
каса.

Образование за всеобща грамот-
ност и напредък на нацията:

- Предприемане на мерки за ряз-
ко намаляване на  преждевременно
напускащите образователната сис-
тема, като в училището се осигуря-
ва освен обучение, хранене и уче-
ническо облекло; като създадем и
използваме училища “Втори шанс”.

- Издигане на престижа и на соци-
алния статус на българския учител
чрез увеличаване на възнагражденията и въвеждане на
държавен стандарт за учителския труд.

- Държавната поръчка във висшите училища да се
определя не само от техния капацитет, а главно от об-
ществените потребности и качеството на обучение.

- Въвеждане на финансови стимули за установяване
на взаимодействие между висшите училища и бизнеса.

- Намаляване на дела на таксите в държавните вис-
ши училища, заплащани от студентите - до 1/4 от опре-
делената издръжка.

- Установяване на национални критерии за заемане
на академични длъжности.

- Държавата да се грижи приоритетно за финансира-
не на науката, иновациите и за стимулиране на високо-
технологичните производства.

Ние сме за държавна подкрепа за съвременни
български културни проекти и автори, за запазване и
развитие на читалищата като духовни средища, за
съхраняване и популяризиране на националното кул-
турно наследство. Подкрепяме културните индустрии и

защитаваме авторските права.
За подкрепа на земеделското производство
Поемаме ангажимент за подкрепа на българското

селско стопанство и на българското село, за стабилизи-
ране на горския сектор чрез:

- Съчетаване на общата селскостопанска политика
на ЕС с национални секторни приоритети и развитие на
селските райони.

- Държавни помощи за подпомагане на слабите зве-
на в сектора - производство на плодове и зеленчуци,
подкрепа на животновъдството.

- Подкрепа за кооперациите чрез промяна на досе-
гашната политика, която привилегирова едрите земе-
делци.

- Подпомагане на дребните и средните произво-
дители чрез целево финансиране и въвеждане на
“таван” върху субсидиите,  плащани на една земе-
делска фирма.

- Защита на собствениците на земеделска земя, ко-
ито да получават минимално гарантирана рента.

- Създаване на Агенция за земята с цел ефективно
използване на земеделската земя и за предотвратяване
на злоупотребите с държавния и общински поземлен
фонд.

- Развитие на преработването на селскостопански

продукти и осигуряване на достъп до пазара на дребни-
те и средните земеделски производители чрез инвести-
ции в общините.

За чиста природа и природни ресурси за общест-
вото:

- Незабавно спиране на незаконните и в разрез с
обществения интерес процедури по Черноморското край-
брежие; въвеждаме постоянно наблюдение и контрол
върху управлението на държавните имоти по крайбре-
жието.

- Бързо обявяване на всички утвърдени зони по НА-
ТУРА 2000 и за осигуряване на тяхната защита.

- Спиране на безогледното изсичане на горите и
възобновяване на горския фонд.

- Отстояване на забраната за проучвания и добив на
шистов газ чрез метода хидравлично разбиване.

- Ефективно използване на минералните и геотер-
малните води за развитие на българската икономика и
туризъм.

- Гарантиране на държавния интерес в геоложкото

картиране на процеси и богатства в недрата и прилежа-
щата зона на Черно море.

За граждански диалог
Ние се обръщаме към гражданските организации и

към участниците в гражданските протести с предложе-
ние за:

- Провеждане на форум под мотото “Отговорен пар-
ламент”, в който с участието на граждански организации
да се дискутират приоритетите в работата на парламен-
та в първите месеци от работата на 42-ото Народно
събрание.

- Ще инициираме извънреден цикъл на диалога меж-
ду местната власт и Народното събрание до края на
месец юни 2013 г. за съгласуване на неотложни дейст-
вия за подкрепа на общините.

- Включване на граждански експерти за наблюдение
върху дейността на регулаторните органи и в държавни-
те и общински комисии за обществени поръчки.

- Започване на проверка на големите приватизаци-
онни и концесионни договори, сключени в последните
15 години, с приоритет на тези, към които има най-голям
обществен интерес.

- Създаване на публичен регистър във всяко ведом-
ство и община за спечелените обществени поръчки и за
предоставени от държавата/общината средства.

Вечната и
святата

Вечната и
святата
Вечната и
святата

Вечната и
святата

Вечната и
святата

Снимка Мариета ТОМОВА
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Култура
очаквайте

К
Камен Донев свири сбор за своите

почитатели с новия си моноспектакъл
“Възгледите на един учител за всеобщата
просвета”. Пак под шапката на Пловдив-
ския театър и пак залата е пълна до
пръсване. Прилича на втора серия и срав-
ненията са неминуеми със спектакъла “за
народното творчество”, донесъл му куп
награди и хиляди зрители за своите 350
представления. Новият спектакъл ще има
още по-голям успех. Тук Камен Донев
надминава себе си. Знаем, че пее пре-
красно - тук пее на 7 езика: английски,
китайски, испански, грузински, цигански,
“Родна реч” в джаз вариант, мексиканска
приспивна песен, италианска,  арии от

Обявиха номинациите за „Аскеер 2013”,
наградите ще бъдат връчени на 23 май
Обявиха номинациите за „Аскеер 2013”,
наградите ще бъдат връчени на 23 май
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наградите ще бъдат връчени на 23 май
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наградите ще бъдат връчени на 23 май

Или Камен Донев за
всеобщата просвета

Пенка КАЛИНКОВА

Раблезианско
и нежно
Раблезианско
и нежно
Раблезианско
и нежно
Раблезианско
и нежно
Раблезианско
и нежно

операта “Риголето”... Знаем, че танцува
прекрасно - той е син на Иван Донев,
създателя на Танцов театър “Найден Ки-
ров” в Русе, като след кончината на баща
си е и негов художествен ръководител.
Тук вече танцува не само български на-
родни танци, но и грузински танц, фънк,
линди хоп, индийски танц, рок, брейк,
английски валс, показва китайско бойно
изкуство и какво ли не още. Финалът беше
с изпълнение на барабани/джаз банд.
Само огън не е гълтал.

На прицел е съвременната “всеобща
просвета” от прохождането на детето до
последната права - тази “всеобща про-
света”, в която скъп подарък за абитури-
ентския бал на дъщерята са двете сили-
конови динки отпред, на прицел са сек-

суалният разгул (сексът като сумо), аме-
риканизацията, банките и кредитите, ло-
шите пътища и въобще абсурдите на жи-
веенето ни, безкрайното зяпане на лоши
тв образци, сбърканото образование,
ценностната ни система, липсата на ро-
дителски грижи и какво ли не още. С
раблезианска чрезмерност, яркост и вол-
нодумие, глумливо и  жизнелюбиво, но и
жестоко и саркастично на осмиване е
подложено по същество всичко, с малки
изключения. Изкушенията пред автора и
изпълнител Камен Донев са били без-
край. И защо не - много от съвременните
хора наистина приличат на Гаргантюа и
Пантагрюел с всеобщата си лакомия и с
безхаберие към най-свидното - децата.
На другия полюс са майчиното писмо,
учителят и приятелят Тодор Колев, в
чиято чест и памет спектакълът започна
с изпълнение на циганска песен, детско

хорче, което пее нежно на китайски,
истинската любов, серенада, операта
“Риголето” с родителското страдание на
главния герой, английският валс, стихо-
творение на Пабло Неруда,  представата
за храм и покаяние, която възниква при
грузинските песнопения.

Тезите са ясни, връзките са налице,
картината е добре сглобена от автора-
режисьор-изпълнител Камен Донев. Сред
верните участници са китаристът Дани
Милев, цигуларят Людмил Стойнев, певи-
ци и танцьорки. Представлението е дина-
мично, той проявява всестранните си за-
ложби, талант, умения в нарастващо тем-
по. Вероятно пулсът му е бил граничен,
прединфарктен, колкото трениран актьор
и да е. Амплитудата е огромна, публика-
та, смаяна, понякога изоставаше в реак-
циите си. Навакса си го накрая в дългите,
нестихващи ръкопляскания.

Дни на корейската култура
започват в НДК от днес, съоб-
щават от двореца. Инициати-
вата е част от тазгодишния
Салон на изкуствата и включ-
ва изложба, концерт и кино,
научи ДУМА от Вера Банчева.

Фотографката Донгчун Ли
представя изложбата “Чонгга”,
която ще бъде открита днес и
може да се види в Арт галери-
ята на НДК до 26 април. 67-те
фотографии са избрани измеж-
ду хилядите, които авторката
прави, докато живее в Андонг
- село, съхранило традицията
на “Чонгга” повече от 600 го-
дини. “Чонгга” е домът на най-
възрастния син от рода. От
времето на династия Чосън
това е центърът на разпрост-
ранение на конфуцианската
традиция от поколение на по-
коление. Самата фотографка
споделя за изложбата си: “Ре-
зултатът от моето пътуване към
“Чонгга” са тези картини на
душата на корейците, на тех-
ните нрави и на красивите ме-
ста, на които живеят.”

Концерт класическа музи-
ка на младата корейска звез-
да Анжела Парк е насрочен
на 17 април от 19 ч. в зала 8
на НДК. Талантливата вио-
лончелистка ще изпълни про-
изведения на Бетовен и на

За десети път в Народно читалище “Напредък 1871” в
Никопол в рамките на “Месеца на Европа” се провежда
конкурсът “Писано яйце” с ученици от  СОУ “Христо
Ботев”. Събитието се осъществява в изпълнение на Работ-
ната програма за 2013 г. по Комуникационната стратегия
на България за Европейския съюз. Членовете на журито
пак се затрудниха - всичките осем отбора с общо 32 деца
бяха достойни претенденти за първото място. Класирането
отреди първенци да са отборът на IVб клас, на второ място
IIа клас, на трето IIIб клас. Поощрителна награда взеха
малчуганите от отбора на Iа клас. Всеки отбор занесе на
своя клас футболна топка. Наградите са предоставени от
областната администрация в Плевен. За вложеното стара-
ние малките художници са наградени от плевенския
център “Европа директно” с книги.
Веднага беше подредена изложбата “Писани яйца за
чудо и приказ” във фоайето на читалището. По тради-
ция тя остава по-дълго време, за да може да я видят
повече хора. Взаимствахме идеята от учителите Краси-
мир Харалампиев и Росица Петкова от ОУ “Никола
Икономов” в Разград. Интересът към изложбата е
голям. На драго сърце споделяме как сме изработили
големите гипсови яйца, които учениците всяка година
“боядисват” и разкрасяват  все по-хубаво и по-хубаво.

Празник на корейската
култура в НДК

Изложбата
“Чонгга” на
Донгчун Ли
може
да се види
от днес
до 26 април

корейския композитор Исанг
Юн. Музикантката е гастроли-
рала в най-известните кон-
цертни зали в света от Бер-
линската филхармония до
Карнеги хол. Анжела Парк
свири на виолончело, изра-
ботено през 1845 г. в прочу-
тата работилница “Пиер и
Иполит Силвестър” в Лион.

За любителите на киното
е лентата “Причина да живе-
еш”. Филмът проследява ис-
торията на Да Хье, която е
изгубила годеника си в авто-
мобилна катастрофа, от коя-
то виновникът, 15-годишно
момче, е избягал. Тя обаче
му прощава и подписва пети-
ция в негова защита. Година
по-късно прави документален
филм, чиято идея е да бъде
премахнато смъртното нака-
зание. Да Хье се връща на-
зад към спомените и болка-
та, интервюирайки други
“жертви”, които са успели да
простят. Филмът ще има про-
жекция на 23 април от 19 ч.
в кино “Люмиер”. Входът за
трите събития е свободен.

18-ото издание на Сало-
на на изкуствата обединява
над 90 събития, разпределе-
ни в периода 9 май - 26 юни,
както и закриващо събитие на
1 юли.

Деца изрисуваха яйца
за чудо и приказ
Николинка ХРИСТОВА

Снимки Е. Шумов

Устово „възкръсва”
в два тома

Почти няма малко или голямо
селище в Средните Родопи, ко-
ето да няма селищна история,
писана в миналото или в наши
дни. Наред със знаменитата
книга на Васил Дечов за Чепела-
ре, излязоха краеведски издания
за Широка лъка,  Славеино, Пет-
ково, Манастир, Момчиловци,
Турян, Проглед, Арда, Павелско,
Забърдо, Соколовци, Смолян,
Чокманово (в два тома), Райко-
во, Стойките, Сивино, Доспат и
др. Към тази поредица се добавя
и новоизлязлата книга на доц.
Христо Гиневски “Миналото на
Устово” в два тома. Устово днес
е квартал - един от броеницата
Смолян, Райково и Устово, но в
миналото е оживено селище с
развити занаяти и търговия,
както и център на духовното
възраждане в този край. Преми-
ерата на двутомника на доц.
Христо Гиневски в столицата
ще бъде на 15 април, понеделник,
от 17.30 ч. в клуба на Съюза на
тракийските дружества в Бълга-
рия, ул. “Стефан Караджа” 7А.
Изданието ще бъде представе-
но от акад. Георги Марков.

Реставрираният меч на тракийския
владетел Севт III заедно с

украсената кания и ефес вече
може да бъдат видени в

Националния археологически музей-
БАН, който показва изложба на

находките от могилата Голямата
косматка край Казанлък, открити

от археолога Георги Китов и екипа
му през 2004 г.

„Читателска щафета
3 мини” завършва
с изненади

Хлапета прочетоха над 1850
книги за пет месеца в рамките
на националната кампания за
стимулиране на четенето. С
детски книжен празник за фина-
ла на “Читателска щафета 3
мини” и много изненади ще бъде
отбелязан тази година и в Бълга-
рия 12 април - Световният
D.E.A.R. Day (Ден “Остави всичко
друго и чети”). Събитието за-
почва в 14 ч. в Американския
център на Столичната библио-
тека и на него са поканени малки
и големи фенове на хубавите
детски книги. По време на праз-
ника ще бъде изтеглена голяма-
та награда в  кампанията “Чи-
тателска щафета 3 мини”, по-
светена на книгите на амери-
канската писателка Бевърли
Клиъри, която празнува рожден
ден на D.E.A.R. Day. Победителят
ще получи електронен четец и
пълен комплект произведения на
Клиъри, издадени на български
от изд. “Милениум”.

Снимка Мариета ТОМОВА
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нес в страната ще бъде предимно слънчево.
Ще се появи висока облачност над Западна
България още преди обяд, над централните
райони от страната в следобедните часове,

а над източните чак към края на деня. В източната
половина от страната ще духа слаб южен вятър.
Максимални температури, в повечето места, меж-
ду 18o и 23o. Над планините ще се появи висока
облачност. Ще духа слаб югозападен, по най-ви-
соките и открити части умерен западен вятър. Мак-
симална температура на 1200 метра 13o, на 2000
метра 6o. Над Черноморието ще преобладава
слънчево време, но в часовете преди обяд ще има
ниска облачност, главно по северното крайбрежие.
Към края на деня ще се появи пък висока облач-
ност. Без валеж. Ще духа юг-югоизточен вятър.
Максимални температури между 11 и 16o. Темпера-
турата на морската вода е 7-9o.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,49141

GBP
2,36526

CHF
1,62620

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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‚˙Ì¯ÌËˇ ÒË ‚Ë‰,
Á‡˘ÓÚÓ ÏÓÊÂ ‰‡
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ƒÌÂÒ  ÌÂ˘‡Ú‡
˘Â Ò‡ ‰ËÌ‡ÏË˜-
ÌË ,  Ú‡Í‡  ˜Â
„ÎÂ‰‡ÈÚÂ ‰‡ ÌÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È
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¬ÒË˜ÍÓ ˘Â ‚Ë ÒÂ
ÓÚ‰‡‚‡ ÓÚ Ò‡ÏÓ
ÒÂ·Â ÒË Ë ÚÓ‚‡ ˘Â
Ì‡Ô‡‚Ë ‰ÂÌˇ ‚Ë

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË
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—ÔÓÚÛ‚‡ÈÚÂ, ÍÓÎ-
ÍÓÚÓ ÒÂ ÏÓÊÂ ÔÓ-
‚Â˜Â. ÕÂ ËÁÔÛÒÍ‡È-
ÚÂ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚÚ‡

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
œÓ‰ıÓ‰ˇ˘Ó ‚ÂÏÂ
Á‡ ‡Ê‰‡ÌÂ Ì‡ ÌÓ‚‡
‚˙ÁÍ‡. ÕÂ Á‡·‡-
‚ˇÈÚÂ Á‡ ÒÓ·ÒÚ‚Â-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ
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Â¯ËÚÂÎÌËÚÂ ‰ÂÈ-
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24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë
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‰‡ ·˙‰ÂÚÂ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÂÍÒÚ-
‡‚‡„‡ÌÚÌË.

ÌÓÚÓ ÒË Á‰‡‚Â. Œ·˙ÌÂÚÂ ‚ÌË-
Ï‡ÌËÂ Ì‡ Í‡Í‡Ú‡ ÒË.

ÌÂÚÓ ‰Ó ÔÓÒÎÂ‰ÌËˇ ‚˙ÁÏÓ-
ÊÂÌ ÏÓÏÂÌÚ.

ÏÓÊÂ ‰‡ ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ Ò‡ÏË ‚ Í‡ˇ
Ì‡ ‚Â˜ÂÚ‡.

ÔËˇÚÂÌ. ΔË‚ÓÚ˙Ú ˘Â ‚Ë ËÁ-
„ÎÂÊ‰‡ ËÌÚÂÂÒÂÌ.

˘‡Ú‡ ˘Â ÒÂ ‡ÁÂ¯‡Ú Í‡ÚÓ ÓÚ
Ò‡ÏÓ ÒÂ·Â ÒË.

ƒÓ·Â ˘Â Â ‰‡ ÌÂ „ÂÌÂË‡-
ÚÂ ÍÓÌÙÎËÍÚË.

‚˙ÎÌÛ‚‡ÚÂ. Œ˜‡Ó‚‡ÌËÂÚÓ ‚Ë ˘Â
‚Ë ÒÔ‡ÒË ÓÚ ÒÂËÓÁÌË ÍÓÌÙÎËÍÚË.
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ÚÂ Á‡ ‡·ÓÚ‡. ¡˙‰ÂÚÂ ÔÓ-
Ó„‡ÌËÁË‡ÌË.
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ÓÍÓÎÌËÚÂ.

ÒÂ˘ÌÂÚÂ ‚‡ÊÌËˇ ˜Ó‚ÂÍ ‚ ÊË-
‚ÓÚ‡ ÒË.
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Забвение

Филмите до 18 април

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе”
115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29),
Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall;

Гамбит
¬ ˆÂÌÚ˙‡ Ì‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Â ÔËÎÂÊÌËˇÚ Ë

ÒÚËÍÚÌÓ ÒÎÂ‰‚‡˘ Á‡ÔÓ‚Â‰ËÚÂ ƒÊ‡Í ’‡Ô˙,
ÍÓÈÚÓ ‚˙¯Ë ÛÚËÌÌË, ‚ÒÂÍË‰ÌÂ‚ÌË Á‡‰‡˜Ë
‚ Â‰Ì‡ ÓÔÛÒÚÓ¯ÂÌ‡ ÓÚ ‡ÔÓÍ‡ÎËÔÚË˜ÂÌ ÍÓÌ-
ÙÎËÍÚ ÔÎ‡ÌÂÚ‡ «ÂÏˇ. «‡Â‰ÌÓ Ò ÌÂ„Ó Â ¬ËÍ-
ÚÓËˇ ŒÎÒÂÌ. ΔË‚ÓÚ˙Ú Ì‡ ‰‚‡Ï‡Ú‡ Â ·ÂÁ-
Í‡ÈÌÓ ÔÓ‰Â‰ÂÌ, ÚÂ ÒÂ Ó·Ë˜‡Ú Ë Ó˜‡Í‚‡Ú
ÒÎÂ‰ ‰‚Â ÒÂ‰ÏËˆË ÒÚ‡Ê˙Ú ËÏ ‰‡ ÔËÍÎ˛˜Ë.
—˙‰·‡Ú‡ Ë ÍÓÒÏÓÒ˙Ú Ó·‡˜Â ËÏ‡Ú Ò˙‚ÒÂÏ
‡ÁÎË˜ÌË ÔÎ‡ÌÓ‚Â...

’‡Ë ƒËÈÌ Â ÒÛÔÂ ‰Ó·˙ ÍÛ‡ÚÓ Ë
ËÁÍÛÒÚ‚Ó‚Â‰, ÍÓÈÚÓ Ó·‡˜Â ËÏ‡ ÌÂ˘‡ÒÚË-
ÂÚÓ ‰‡ ‡·ÓÚË Á‡ ÒÂ·Ë˜ÂÌ Ë ‰ÓÒÚ‡ Á˙Î
ÏÛÎÚËÏËÎË‡‰Â. Õ‡ ’‡Ë ‚ Í‡ÈÌ‡ ÒÏÂÚ-
Í‡ ÏÛ ‰ÓÚˇ„‡ ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ, Á‡ ‰‡ ËÁÏËÒÎË
ÍÓ‚‡Ì‡ ‚ÂÌ‰ÂÚ‡. «‡ Ú‡ÁË ˆÂÎ ÚÓÈ ˘Â
ËÁÔÓÎÁ‚‡ ÛÏÂÌËˇÚ‡ ÒË Ì‡ ÓÔËÚÂÌ ‡Ú
ÍËÚËÍ, Í‡ÍÚÓ Ë ¯‡ÌÚ‡‚‡ ·ÎÓÌ‰ËÌÍ‡ ÓÚ
“ÂÍÒ‡Ò. ¿ Í˙‰ÂÚÓ ËÏ‡ ÛÒÓÍÓÒÍ‡, ÌÂ ÒÂ
ÒÍÛ˜‡Â ‰˙Î„Ó, ÓÒÓ·ÂÌÓ Ò ˜Û‰ÂÒÌËˇ ·Ë-
Ú‡ÌÒÍË ıÛÏÓ.

Цветът на
хамелеона

Cinema City 16:50, 19:15, 21:40;
Cinema City Paradise 19:10, 22:00;
Арена Deluxe 21:45; Арена The Mall
12:30, 15:00, 17:40, 20:00, 22:20;
Арена Запад 11:40, 12:50, 14:00,
15:10, 16:20, 17:30, 18:40, 19:50,
21:00, 22:10; Арена Младост 11:40,
12:50, 14:00, 15:10, 16:30, 17:30,
18:50, 19:50, 21:10, 22:10

Cinema City 14:00, 16:30, 19:00,
21:30; Cinema City Paradise 14:00,
15:10, 16:30, 17:40, 19:00, 20:10,
21:30, 22:40; IMAX 15:10, 17:40, 20:10,
22:40; Арена Deluxe 12:40, 14:00,
15:10, 16:30, 17:45, 19:00, 20:15,
21:30, 22:50; Арена The Mall 11:20,
12:40, 14:00, 15:15, 16:40, 17:50,
19:10, 20:20, 21:45, 22:50; Арена
Запад 12:00, 13:20, 14:30, 15:50,
17:00, 18:20, 19:30, 20:50, 22:00;
Арена Младост 12:00, 13:20, 14:30,
15:50, 17:10, 18:30, 19:40, 21:00, 22:10

Cinema City 14:20, 16:20, 18:20, 20:20,
22:15; Cinema City Paradise 14:20,
16:20, 18:20, 20:20, 22:20

¡‡ÚÍÓ —Ú‡ÏÂÌÓ‚ Â‰ÌÓ‚ÂÏÂÌÌÓ Â Î˙ÊÂˆ,
‚ÂÎËÍ ÍÓÏ·ËÌ‡ÚÓ, Ï‡ÌËÔÛÎ‡ÚÓ, ÛÊ Ú‡ÂÌ
‡„ÂÌÚ, ‡ ‚Ò˙˘ÌÓÒÚ ÓÏ‡ÌÚË˜ÂÌ ÏÎ‡‰ÂÊ, ÍÓÈ-
ÚÓ ËÒÍ‡ ‰‡ ËÁ‚ÎÂ˜Â ÓÚ ÊË‚ÓÚ‡ Â‰ÌÓ-‰‚Â ˜Â-
‚ÂÌË ÍÛÙ‡˜ÂÚ‡ Ë ÔÓ‚Â˜ÍÓ ÏÓÏÂÌÚË Ò˙Ò
Ò‚ÓˇÚ‡ ÔËˇÚÂÎÍ‡. »ÒÚÓËˇÚ‡ Â ‰Ó‚ÓÎÌÓ
ÓÔÎÂÚÂÌ‡ Ë ÚÛ‰Ì‡ Á‡ ÔÂ‡ÁÍ‡Á, ÌÓ ‡ÍÓ
‚ÌËÏ‡‚‡ÚÂ ‚ Í‡ÚËÌÍ‡Ú‡, ‚ÒË˜ÍË Ô‡˜ÂÚ‡ ˘Â
ÒÂ ÔÓ‰Â‰ˇÚ.

ПРЕМИЕРИ
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Първият от серията

юбилейни концерти
Роял дикси бенд - Вели-
ко Търново, подари на
столичните си почитате-
ли в “Студио” 5. След
повече от 20 години ле-
гендарните музиканти
на Георги Попов (1941-
2011) отново изнесоха
самостоятелен концерт в
НДК. Е, не в зала 3, но
времената сега са дру-
ги и за вкусовете на
публиката агресивно
“поработиха” редица
фактори. Ценителите на
“упадъчната американ-
ска музика”, както няко-
га наричаха джаза, оба-
че са верни почитатели
и следят изявите на до-
брите родни джазмени.

С безкористната по-
мощ на Манол Цоков от
Габрово, един от доайе-
ните на диксиленд музи-
ката в България, възник-
ва Роял дикси бенд -
Велико Търново. Това
става преди 30 години
под шапката на тогаваш-
ния Дом на народната
армия в старата столица,
с музиканти от тогаваш-
ния духов оркестър на
Висшето народно воен-
но училище “Васил Лев-
ски”. Три-четири години
по-късно започват сери-
озните изяви на дикси-
ленда - радиопредава-
ния, записи, участия във
фестивали. Той е първи-
ят джаз състав, за който
Радио Шумен подготвя
специално предаване,
излъчено на живо, от
което има и професиона-
лен студиен запис. Роял
дикси бенд - Велико

Сред многообразието на за-
главия през сезон 2012/2013
Държавна опера - Бургас, при-
общи верните си почитатели към
премиерата на две балетни про-
изведения, обединени в един
спектакъл - “Шехерезада” и “Ро-
мантично”.

Главният хореограф и режи-
сьор проф. Хикмет Мехмедов,
заедно с цялата трупа, отведоха
публиката в приказния свят на
радостта и уюта. Пъстрите кос-
тюми, декорът и безкрайното
сладкодумно себеотдаване, по-
казаха интимната атмосфера на
Ориента. Разточителни и екзо-
тични, източните мотиви в музи-
ката на Н. Римски-Корсаков и в
хореографията на Х. Мехмедов
заплениха сетивата на много-
бройната публика. Всеки детайл,
всеки жест бе охарактеризиран
от изпълнителите с професио-
нално майсторство, особено вни-
мание и тънък естетически вкус.
Гостуващите балетисти от Софий-
ската опера - Веса Тонова и Емил
Йорданов, много успешно и без
излишно усилие партнираха на
бургаските артисти Галина Кал-
чева и Недко Георгиев. Този тан-
дем особено ярко впечатление

Пиршество на сетивата
в новия балетен спектакъл
на Бургаската опера

направи във втората част на
спектакъла - “Романтично” - по
музика на Фр. Шуберт. Тревож-
ните интонации на романтична-
та “Недовършена симфония” кон-
трастираха с източните ладове
на “Шехерезада”. Контраст меж-
ду двете произведения имаше в
стиловия изказ на движенията,
както и в характерното за епохи-
те нюансиране на настроенията.

Две произведения - два сти-
ла!

Първият - с бликащата живо-
творна и жизнеутвърждаваща
сила на безкрайността!

Вторият - с изискания и фин
прочит на душевните търсения
със статичен и аристократичен
син пламък.

Публиката се захласваше
във всеки детайл, в общото раз-
витие на спектакъла, като апло-
дираше своите любимци. Освен
гостите от Софийската опера и
артистите от Държавна опера -
Бургас, в представлението има-
ха участие и ученици от НУМСИ
“Проф. П. Владигеров”. Изключи-
телно показателно и ползотвор-
но като практика за успешното
им израстване като професио-
налисти. Тази приемственост
дължим на проф. Х. Мехмедов,
като неговият стил, дух и

възможности дадоха тласък на
толкова инициативи в града - и
класове в училището, и хорео-
графски конкурси. Учител се на-
рича този, който има последо-
ватели! А последователите на
хореографската школа на Мех-
медов не са малко!

Не мога да не отбележа и
работата на Цветанка Стойнова
и Борис Стойнов. Пиршество на

сетивата - от багри, звуци, дви-
жения, всичко балансирано с
изключително естетически вкус
и точно усещане за мярка.

Колко ли години трябва да
отминат, за да можем от дистан-
цията на времето да оценим, че
в това безвремие, изкуството е
обединителят! Позитивната фан-
тазия и градивната надежда аку-
мулират енергия от такива сре-

щи с изкуството. Внушението за
красота и стремежът към
съвършенство преобразяват хо-
рата и ги стимулират за нови и
неоткрити територии в едновре-
менно най-далечните и в най-
близки дестинации на философ-
ското търсене и радостно при-
емане на всекидневието.

А нима всекидневието не е
приказно или не е романтично?!

Снимка ДЪРЖАВНА ОПЕРА � БУРГАС

Разказвали ли сте
концерт? Джаз концерт?
Роял дикси бенд - Велико Търново,
започна празненствата за 30-годишния
си юбилей от София

Веселка ВЕНКОВА Търново, е свирил на фе-
стивали в Банско, София,
Пловдив, Тетевен, били
са абонати на Диксиленд
парада в Габрово и джаз
фестивалите в Коринт,
Гърция. Години наред
свирят на всички големи
празници в старата сто-
лица, а от 2008 г. успя-
ват да организират Дик-
си джаз фест, който от 11
до 13 юли т. г. трябва да
се проведе за шести път.
Моторът и душата на
оркестъра, който оби-
чайно е от осмина музи-
канти, допреди две годи-
ни е университетският
преподавател по френ-
ски език, кларнетист и
великолепен аранжор
Жоро Попов. Съставът
започва с изпълнения на
диксиленд стандарти,
както и инструментални
адаптации на известни
френски шансони.

Биографичните данни

за състава са от днеш-
ния ръководител Емил
Костурков - ударни, уош-
борд, поднесени песте-
ливо в интермедийни
паузи между изпълнени-
ята на Роял дикси бенд.
Снимкова ретроспекция,
илюстрирана от две
плазми, разходи публи-
ката по стъпките на ор-
кестъра - Шумен, 1984,
Коринт, 1990, 1992, Ве-
лико Търново,1992,
2008, 2010, Диксиленд
парада в Габрово, 1998,
Несебър, 2008, Попово,
декември 2010, Суинг
клуб “Jazzcircle Route
66”, Виена и Дом “Вит-
генщайн” през 2010 г.,
Лутраки, Гърция, 1992.
Фотографиите са запе-
чатали изяви с Теодосий
Спасов и Ивелина Бал-
чева. На техен концерт
преди 5 години големият
Милчо Левиев се качил
на сцената с фисхармо-

ника, която му била под
ръка, и “посвирили”, а
удоволствието няма да
забравят никога.

Костурков разказва-
ше и историите на някои
песни, както правел не-
забравимият Жоро По-
пов на концертите им, на
чиято светла памет по-
светиха и няколко от
изпълненията си. В сти-
хията си отново бяха
певците Цветомир Цан-
ков, който свири и на
банджо, вокалната му
педагожка доц. д-р
Стефка Оникян, непод-
ражаемата Ивелина
Балчева, чиято кариера
тръгва от изяви точно с
Роял дикси бенд - Вели-
ко Търново. Сред специ-
алните гости, свирили по
време на целия втори
сет, бяха Венцислав
Благоев - тромпет, и ве-

ликотърновецът по рож-
дение Невилян Гемижев
- кларнет. На сцената
бяха “ветераните” на
диксиленда професорът
по графика Христо Ца-
цинов-Хари - тенор сак-
софон, който е в ор-
кестъра от 1987 г., Геор-
ги Донев - тромбон, от
1989 г., Красимир Сте-
фанов - туба, от 1990 и
по-младите им колеги
Младен Николов - клар-
нет, тромпетистът Сте-
фан Ников и невероят-
ният джаз пианист Тео-
дор Петков-Тото, като
гост.

Как се разказва джаз
концерт? Запис не мога
да ви предложа във ве-
стника, за да усетите
поне настроението...

Диксилендът е широ-
ко разпространен в мно-
го европейски държави и

формации за такава му-
зика има всяко село в
Холандия. Във Франция
няма сватба, на която да
не свири диксиленд фор-
мация. Е, и Роял дикси
бенд са свирили и това
са комай платените им
изяви. В Германия пък на
всеки бирен фест тирол-
ската музика се редува с
диксиленд оркестър.

Велико Търново може
да се гордее, че има този
състав, защото у нас са
останали май само три.
В този факт личи отно-
шението към формация-
та на културните инсти-
туции в старата столица,
които трябва да намерят
и това лято спонсори, за
да може Дикси джаз
фестът край паметника
на Асеневци да събере
отново най-горещите по-
читатели на джаза у нас.

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Благовеста РЯДКОВА
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В сърцата ни той остави ярък спомен на
достоен, безпрекословно честен, прям човек
с голямо сърце, богати интереси, несломим

дух и неподражаемо чувство за хумор,
на човек посветил живота си на идеята за

свобода и равенство за хората.
Той освети живота ни с любовта си

и ние ще го помним завинаги с любов.
От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

40 ДНИ от смъртта на

Маестро Георги Димитров дири-
жира радиосимфониците на концерт,
който ще се състои днес от
19 ч. в зала “България. В програмата
са включени увертюрата “Творения-
та на Прометей” от Бетовен и Сим-
фония 3 “Литургична” от Онегер.
Солисти в петъчния концерт са Дан-
чо Радевски (кларинет) и Алек-
сандър Сарандев (фагот), научи
ДУМА от Иван Върбанов.

Данчо Радевски е от Плевен.
Завършва средно образование в
Националното училище по изкуст-
вата “Панайот Пипков”, след което
продължава обучението си в НМА
“Проф. Панчо Владигеров”, в класа
по кларинет на проф. Димитъp Ди-

Имам слабост към
книги със заглавия от
една дума. Но тази дума
да е слънчевият сплит на
художествения орга-
низъм, наречен Книга. А
авторът на документално-
публицистичния сборник
“Шипченци” Георги Геор-
гиев едва ли знае откъде
идат и скритите ми и не
дотам скрити лични сим-
патии към неговата мъже-
ствено-лирична поетич-
но-чувствителна особа. Аз
обаче знам и ще го запа-
зя в тайна. Важното е, че
ми дава прекрасната
възможност да споделя
впечатлението си за чу-
десната му книга “Шип-
ченци”, подарена ми пре-
ди близо две години
навръх рождения ми ден
и човешко е да цитирам
част от автографа му:
“Твоята поезия винаги е
вълнувала дълбоко душа-
та ми. Дано срещата ти с
“Шипченци” озонира
сърцето ти.” Той знае кол-
ко трудно се пишат тези
мои резонанси за книги-
те, които представям във
Файтона. Ето и сега - уж
съм се готвил дълго и
всичко ми е ясно, а нещо
не е така май. Макар на
гърба на корицата да е
казано, че новата книга
“Шипченци” на Георги
Георгиев е история в об-

пектакълът “Декамерон” на театър “Българска ар-
мия” само за няколко дни се сдоби с две от най-
престижните награди, присъждани от театрална-
та гилдия. Спектакълът на Диана Добрева, създа-
ден по шест от новелите на Бокачо, очевидно
провокира и вдъхнови актьорски изпълнения, ко-
ито се съревноваваха достойно и се наложиха
като победители. Съюзът на артистите в Бълга-
рия присъди “Икар 2013” на Анастасия Ингилизо-
ва за ролята на Перонела в “Декамерон” по Бо-
качо, реж. Диана Добрева, на театър “Българска
армия”.

Наградата “Златен Кукeрикон” на Сатирич-
ния театър за най-добра женска роля отново беше
присъдена за изпълнението на ролята на Перо-
нела в “Декамерон”, а Анастасия Ингилизова се
записа като първата носителка на приза в исто-
рията на наградите.

Зрителите и почитателите на Театъра на ар-
мията ще имат възможност лично да преценят
основанието на връчените награди на Анастасия
Ингилизова, а също - да се забавляват, любуват,
въодушевяват и смеят през сълзи на изпълнени-
ето на актьорите в невероятната комедия “Дека-
мерон” - Ангел Генов, Антоанета Добрева-Нети,
Веселин Анчев, Георги Къркеланов, Гергана Дан-
данова, Екатерина Стоянова, Иван Радоев, Бо-
рислава Костадинова - гост, Милен Миланов, Ми-
рослав Косев, Радина Кърджилова, Мимоза Ба-
зова, Стефка Янорова и Тигран Торосян - днес и
на 10 май, съобщиха от театъра.

РАДИОСИМФОНИЦИТЕ
под палката на Георги Димитров
Солисти на днешния концерт в зала „България”
са Данчо Радевски и Александър Сарандев

митров. След дипломирането си започ-
ва работа в оркестър “Симфониета” на
Българското национално радио, по-

късно се присъединява към състава на
Симфоничния оркестър на БНР, където
работи досега. Едновременно с концер-

тите и записите с радиосимфоници-
те, Данчо Радевски се изявява и
като солист. Участва в различни ка-
мерни формации, концертира в Ев-
ропа, Америка и Азия. Паралелно с
развитието на творческата си кари-
ера Данчо Радевски преподава в
Музикалната академия и Музикал-
ното училище в София.

Александър Сарандев се докос-
ва до света на музиката още на 6-
годишна възраст. Преминава през
“строгата клавирна школа” в юно-
шеските си години, а в Национал-
ното училище по изкуствата “Добри
Христов” - Варна, започва занима-
ния на фагот. Продължава обучени-
ето си в Националната музикална

академия, в класа на проф. Марин
Вълчанов. От 1989 г. работи в Симфо-
ничния оркестър на БНР като водач на

фаготовата група. В периода 2006-
2010-а по покана на Вълчанов препо-
дава в Музикалната академия. Саран-
дев е автор на редица камерни произ-
ведения, сред които “Трио за кларинет,
пиано и ударни”, “Сюита за камерен ор-
кестър”, “Скерцо за фагот и пиано”.
Музикантът осъществява множество
записи за БНР с камерни формации и
оркестри. Радевски и Сарандев заедно
с Христо Павлов (флейта), Костадин
Йоцов (обой) и Ясен Теодосиев (валд-
хорна) създават духовия ансамбъл “Со-
листите на БНР”.
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Маестро Георги Димитров

Данчо Радевски Александър Сарандев

Присаденият шипченец
Велин ГЕОРГИЕВ рази, галерия от портре-

ти на будители, бунтовни-
ци, учители, учени, воен-
ни, художници с шипчен-
ски родов корен, то още в
първия панорамен текст
“Будители народни” е от-
ворил почти в началото
една скоба и пояснява, че
няма амбицията да пише
история на Шипка, “а
само портретувам образи
на... Това е моята кратка
история в документални
образи на художници,
майстори, военни дейци,
учени, културни деятели,
извисили ръст личности...”
Да възкресиш предците,
да заживееш с тях, с тех-
ните усилия в отминали
времена, да се самозаб-
равяш във вдъхновението
си до степен да си всеки
бележит шипченец. А
знайно е, че авторът ле-
тописец на градеца Шип-
ка Георги Георгиев е ро-
ден в Катунец, Ловешко.
От Шипка е неговата из-
гора Валя, светла да й
бъде паметта. Заминавай-
ки за отвъдното, тя го вко-
рени още по-дълбоко в
нейното малко отечество,
правейки го завинаги не-
гов поданик, натурализи-
ран шипченец. Какъвто
тази паланка заслужава.

Тук му е мястото да
отбележа, че цялата “Ис-
тория в образи”, която е
написал този вдъхновен
български летописец, за-

служава да се разглежда
и като пантеон, и като
възродено минало от лич-
ности, които представля-
ват България в миниатю-
ри. Само този факт - от
всичките 156 села, дали
опълченци, Шипка е сред
трите, дали най-много
свои чеда на Опълчение-
то. Сред видните шипчен-
ци е първата учителка
Петрана Чирпанлиева,
възкресени са и първите
законодатели, и първите
летописци, жив е и Христо
Духовников със своя Днев-
ник, цял творчески съюз
са шипченските художни-
ци, към които авторът има
по-специален поглед, той

е издирил и първия гене-
рал на Шипка - капитана
от Шипченската епопея
Христо Караджов... Но ако
неуморимият летописец
шипканлия суетно ме по-
пита имам ли си все пак
фаворит сред неговите
рожби, без колебание ще
посоча знаковата Перла в
полите на Балкана - храм-
паметника “Рождество
Христово”, който буди не-
описуемо удивление и,
както казва един от събе-
седниците на автора, ако
някой не знае какво зна-
чи шедьовър, да дойде и
види Храма на Шипка...

Не е за подминаване
вторият раздел на тази
шипченска Библия - “Ви-
дяно и преживяно”. Тук са
най-съществените следи,
оставени от духовните
български първенци за
тази България в миниатюр
като Любен Каравелов,
Захари Стоянов, Иван Ва-
зов и много др. А очите
ми разгръщат тази на-
столна за българите Кни-
га и все търси Перлата на
ревера на Стара планина
- това неръкотворно бо-
жествено чудо...

Книгата “Шипченци”
ще бъде представена в
НЛС “Старинният фай-
тон” на 15 април от 18 ч.

В АРМИЯТА ДНЕС
ИГРАЯТ „ДЕКАМЕРОН”,
УДОСТОЕН С ДВЕ
ПРЕСТИЖНИ ОТЛИЧИЯ
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Ценители на графиката от
Хамбург ще имат възможност
да се запознаят отблизо с
работата на преподавателя в
НХА доц. Димо Колибаров,
който на 13 април ще подреди
в тамошната галерия “Три” своя
самостоятелна експозиция.
Поканата дошла от уредничката
на галерията след миналого-
дишната съвместна изява с
живописеца проф. Ивайло
Мирчев. За нея графикът е
приготвил 35 нови работи. В
края на годината Колибаров ще
стегне куфарите си за Китай,
където един месец ще рисува в
графичната творческа база
Гуанлан край Хонконг. На
финала на престоя си там
академичният преподавател ще
покаже както нарисувани на
място творби, така и създадени
в предходни периоди.
Две от новите му работи ще

Наш график излага в Хамбург и Хонконг
Петър ГЕОРГИЕВ

намерят място в богатия фонд на
творческата лаборатория, където
се съхраняват произведения на
стотици автори от цял свят.

“Китай от доста време инвести-
ра в изкуство, като кани пред-
ставители на различни направ-
ления и жанрове. За разлика
от нас, където всеки творец се
спасява “поединично” и трябва
сам да се грижи за собствено-
то си израстване, там ти пред-
лагат всичко, само и само да
разкриеш способностите си”,
коментира Колибаров. Преди
да отпътува за Германия,
преподавателят заедно с доц.
Марин Добрев подреди 55
работи на 15 свои студенти и
колеги - преподаватели от
Националната художествена
академия в старозагорската
галерия.
В експозицията има творби на
доц. Йохан Йотов, Десислава
Христова, Васил Колев и Петър
Милев. Включени са и студенти
от последните курсове като
македонеца Зоран Мише, Васил
Ангелов, Лазарина Неделчева,
Павел Целковски и др.

Димо Колибаров
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В БАЛТИЙСК ЗАПОЧНАХА
ДЪРЖАВНИ ИЗПИТАНИЯ
НА ИНДИЙСКА ФРЕГАТА

В

Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

ЧИЛИ ЩЕ ВЗЕМЕ ОТ ГЕРМАНИЯ
СТО ТАНКА LEOPARD 2A5

ПОЛША ОПРЕДЕЛИ
УЧАСТНИЦИТЕ
В ТЪРГ ЗА САМОЛЕТИ

АВСТРАЛИЯ ПРЕДЛОЖИ НА
ИНДОНЕЗИЯ ПОДДЪРЖАНИ
C-130H HERCULES

L

В

САЩ ИЗПРОБВАХА
НОВИЯ КОРАБЕН
ПРОТИВОРАКЕТЕН
КОМПЛЕКС AEGIS

А

Ще показват Су 35
на авиосалона в Бурже

Изтребител
Су-35

Снимка „СУХОЙ”

Р
уският многоцеле-
ви изтребител Су-
35 от поколение
4++ за пръв път ще
бъде показан в

Руският многоцелеви изтребител от поколение 4++
за пръв път ще бъде представян зад граница

чужбина на 50-ия междуна-
роден авио-салон във френ-
ския град Ле Бурже през юни
т.г. Това съобщава ИТАР-
ТАСС, като цитира официал-
ния представител на Обеди-
нената авиостроителна корпо-
рация (ОАК) Борис Крилов. По
думите на Крилов на изложе-
нието също ще бъде показан
новият руски учебно-боен са-
молет Як-130, производство
на корпорацията «Иркут».
Двата руски самолета ще
вземат участие в летателната
програма на авиосалона. Как-
то е разказал пред ИТАР-
ТАСС генералният директор
на авиосалона в Ле Бурже

Емирик д’Арсимол, на посе-
тителите на изложението ще
бъде показан също руският
боен вертолет Ка-52 «Алига-
тор» и пътническият авиолай-
нер Sukhoi Superjet 100. Ави-
осалонът в Ле Бурже ще се

проведе от 17 до 23 юни.
Съгласно договор от 2009 г.
Министерството на отбрана-
та на Русия е поръчало на
компанията «Сухой» 48 изтре-
бители Су-35С, които трябва
да постъпят на въоръжение

през 2015 г., като след това
количеството самолети се
планира да се удвои. Сега в
разпореждане на военното
ведомство се намират 11 та-
кива самолета, включително
три опитни. Още 12 машини
«Сухой» ще достави през
тази година. Пръв от чужде-
странните купувачи на рус-
ките самолети по всяка веро-
ятност ще стане Китай. Както
бе съобщено, страните
обсъждат доставката на КНР
на 24 руски изтребители.

Су-35С развива скорост от
2,5 хиляди километра в час и
достига височина до 19 кило-
метра. Далечината на полета
е 3,4 хиляди километра, а бой-
ният радиус - 1600 километра.
Изтребителят е въоръжен с
30-милиметрово оръдие и 12
точки за окачване на ракети и
бомби с маса до осем тона.
Самолетът може да открива
въздушни цели, отдалечени на
повече от 400 километра.

СССССС

L-159 Alca

Снимка МО НА ЧЕХИЯ

лед като бе обявен търгът AJT (Advanced Jet Trainer) за
доставката на осем учебно-бойни самолети за ВВС на

страната, Министерството на отбраната на Полша назова чети-
ри участници. Както съобщава Flightglobal, за победа в конкурса
ще се борят компаниите Czech Aero Vodochody, Alenia Aermacchi,
BAE Systems и британското подразделение на Lockheed Martin.
Чешката компания ще представи на конкурса учебно-бойния
самолет L-159T1 Alca, италианската - M-346 Master, британската
BAE Systems - Hawk AJT, а Lockheed Martin, най-вероятно, - T-50
Golden Eagle, разработен съвместно с Korea Aerospace Industries.
Преговорите за участието в конкурса на конкретните самолети
ще започнат в средата на юли, а подаването на окончателните
заявки е насрочено за ноември т.г. Победителят е планирано да
бъде избран до края на годината. Всичките осем нови учебно-
бойни самолети ВВС на Полша разчита да получи в периода
от 15 януари 2014 до 30 ноември 2017 г. Както бе съобщено по-
рано, Полша е поставила пред потенциалните участници усло-
вия, съгласно които от 10 до 30 процента от работите по стро-
ителството на самолетите трябва да бъдат изпълнени от полски
предприятия. Самолетът-победител от търга трябва да замени
остарелите полски учебно-бойни реактивни самолети TS-11 Iskra,
които стоят на въоръжение от 1964 г.
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C-130H НERCULES от ВВС на Австралия

встралия е предложила на Индонезия пет военнотранс-
портни самолета C-130H Hercules, изведени от състава
на австралийските ВВС в края на 2012 г. Както съобща-
ва Jane's, съответното предложение е направил ми-

нистърът на отбраната на Австралия Стивън Смит в хода на
визитата си в Индонезия. Съгласно австралийското предложе-
ние, в случай че се съгласи да вземе самолетите, Индонезия
също ще получи наземни тренажьори и запасни части «на
цена по-ниска от пазарната». През 2012 г. страните вече под-
писаха съглашение за доставката на Индонезия на четири
транспортни C-130H от състава на ВВС на Австралия. По усло-
вията на съглашението Индонезия е получила самолетите
безплатно, но трябва да плати работите по тяхното възстановя-
ване и ремонт. В началото на август 2012 г. правителството на
Индонезия обяви, че може да придобие от Австралия допълни-
телно количество транспортни самолети, но конкретно реше-
ние по въпроса не бе прието. В момента на въоръжение в
Индонезия сто-
ят пет транс-
портни C-130B,
два C-130H, пет
C-130H-30, три
L-100-30 и два
KC-130B, като
тези самолети
са били купени
през 60-70-те
години, като
повечето от тях
са значител-
но остарели и
непригодни за
и з п ъ л н е н и е
на полети.

оенното министерство на Чили е започнало преговори с правител-
ството на Германия за закупуване на 100 основни бойни танка
Leopard 2A5, съобщава Infodefensa, цитирайки източник от чилий-
ските сухопътни войски. Ако страните се договорят за доставката,

Чили ще получи танкове от състава на сухопътните войски на Германия.
Новата техника трябва да поддържа висока бойна готовност на войските,
дислоцирани на север в Чили, където заради лошите метеорологични
условия бойните машини по-често се нуждаят от обслужване. В север-
ните райони на Чили, в пустинята Атакама, действат строги изисквания
по техническото обслужване на трите танкови бригади, развърнати в
региона. В посочения район особения състав на пясъка способства за
по-бързата корозия на метала. Същият този пясък притежава високи
абразивни свойства. По този начин времето между основните ремонти
на танковете Leopard за този регион съставлява една трета от времето,
препоръчано от производителите за Европа. Сумата по потенциалната
сделка не се уточнява. Министерството на отбраната на Чили има наме-

Фрегатата «Талвар» от проект 11356

прибалтийският корабостроите-
лен завод «Янтар», който влиза в
състава на Обединената корабо-
строителна корпорация, започна-

ха държавните изпитания на фрегата
«Триканд», построена по проект 11356,
се съобщава в прессъобщение на ОСК.
Сега фрегатата се намира в главната
база на Балтийския флот на ВМФ на
Русия в Балтийск и се готви за редовни
излизания в открито море. Очаква се
изпитанията да продължат до 20 ап-
рил, а през юни т.г. корабът да бъде
предаден на ВМС на Индия. Строител-
ството на фрегата «Триканд» започна
през юни 2008 г., а през май 2011 г.
корабът бе спуснат на вода. Ходовите
изпитания на фрегатата започнаха през
февруари т.г. «Триканд» бе купен в
рамките на контракта от 2006 г. за стро-
ителството на три кораба за общата
сума от 1,5 милиарда долара. Първите
две фрегати «Тег» и «Таркаш» Индия
получи през април и ноември 2012 г.
Контрактът за строителството на кораби
по проект 11356 стана за Индия втори.
Аналогично съглашение за три кораба -
«Талвар», «Тришул» и «Табар», бе под-
писано в края на 90-те години. Първите
руски фрегати индийските ВМС получи-
ха през 2003-2004 г. В края на 2012 г.
бе съобщено за плановете на Индия да
поръча на Русия още три фрегати от
проект 11356. Фрегатата «Триканд» има
водоизместване 4035 тона и дължина
124,8 метра. Развива скорост до 30 възе-
ла и може да измине до 7800 киломе-
тра. Въоръжена е с противокорабни
свръхзвукови ракети «БраМос».

Ракетният крайцер «Ченселорсвил»

Снимка ВМС НА САЩ

ockheed Martin е провела първите
изпитателни стрелби с използване
на новата версия на корабния про-
тиворакетен комплекс Aegis -

Baseline 9. Както се съобщава в прес-
съобщение на компанията, Aegis, разпо-
ложен на борда на ракетния крайцер
«Ченселорсвил» (Chancellorsville), успеш-
но е открил и поразил учебна дозвукова
цел на средна височина. Ударът по учеб-
ната цел «Ченселорсвил» е нанесъл със
зенитна ракета SM-2. Освен това ком-
плексът Aegis е стрелял по цели от

127-милиметров артилерийски комплекс
(очевидно става дума за артилерийска ус-
тановка Mark 45). През годината на борда
на ракетния крайцер новия Aegis  ще пре-
мине през още четири изпитания. До края
на 2013 г. обновеният комплекс за ПРО
ще премине квалификационни изпитания.
В бъдеще ВМС на САЩ ще модернизи-
рат комплексите Aegis, стоящи на въоръ-
жение на ракетните крайцери «Нор-
манди», «Принстон» и «Кейп Сейнт
Джордж», построени по същия проект,
както и «Ченселорсвил» (ракетни край-
цери тип «Тикондерога»). Сега противо-
ракетните комплекси за бойно управле-
ние Aegis стоят на въоръжение на амери-
канските ракетни крайцери, тип «Тикон-
дерога», а също и на ескадрените мино-
носци от типа «Арли Бърк».

Снимка "ЛЕНТА.РУ"

На всички българи, посветили живота си
на небето, да е честит Международния
ден на авиацията и космонавтиката!

Снимка PRIMEPORTAL.NETТанк Leopard 2A5

Честит празник!

рение също да купи от
Германия комплекти за
модернизация на танко-
вете Leopard 2A4 до вер-
сия 2A5. В момента на
въоръжение в сухопътни-
те войски на Чили стоят
около 180 танка Leopard
2A4, купени през 2005-
2007 г., като 80 от тях е
планирано да се модер-
низират. Чилийските во-
енни ще закупят допълни-
телно двигатели и запас-
ни части за танковете,
немско производство.



30 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Попитали Радио Ереван:
- От какво се страхуват и жа-

бите, и момичетата?
- От щъркели...- отговорили от

медията.

12
Св. преподобни Василий Изповедник,

епископ Парийски
Преподобни Василий заради добро-

детелния си живот станал епископ на
древния град Пария, Мала Азия, по вре-
мето на император Лъв Исаврянин. Бил
непоколебим почитател на светите икони
и смел защитник на православието. По
примера на св. ап. Павел предпочел да
търпи скърби и страдания, но да остане
верен на вярата си. Като угодил на Бога
във всичко, преподобният Василий Изпо-
ведник, епископ Парийски, завършил
живота си в мир.
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ДЕСИ ТЕНЕКЕДЖИЕВА, актриса,
певица, продуцентка
ДОСЬО ДОСЕВ, актьор
ЕЛЕНА АЛЕКСИЕВА, писателка
ЙОРДАНКА ФАНДЪКОВА,
кмет на Столична община
ЛИЛИ МОРКОВА, учредителка
на клуба „Приятели на ДУМА”
в Пазарджик
МИГЛЕНА ИВАНОВА, учредителка
на клуба „Приятели на ДУМА”
в Габрово
ПЛАМЕН МАНАСИЕВ, актьор
СИЛВИЯ ЧОРБАДЖИЙСКА-
ПЪРВАНОВСКА, член на НС на БСП
СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА,
член на НС на БСП
СМИЛЯНА НИТОВА-КРЪСТЕВА,
член на НС на БСП
СТОЙЧО МЛАДЕНОВ,
футболен деятел
РАМАДАН АТАЛАЙ, политик
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Звездите на италианската поп музика ще представят
на българската публика иновативния си проект

реди грандиозния си спек-
такъл в зала 1 на НДК на
16 април Умберто Тоци и Тото
Кутуньо ще кацнат на летище
София в неделя привечер,
докато Ал Бано ще пристигне

П
на обяд на следващия ден. Обичаните
звезди на италианската поп музика ще
представят своя иновативен проект, като
присъстващите на концерта в българска-
та столица ще имат възможност отново
да се насладят на  отбрана част от злат-
ните им хитове и композиции.

Оркестърът на Софийската филхармо-
ния вече започна усилено да репетира
за предстоящия музикален спектакъл.
Зад пулта ще застане Алтеризио Пауле-
ти - гост диригент на фестивала “Сан
Ремо”. Специално за концерта в българ-
ската столица от Лондон долита Матео
Чифели - един от най-добрите саунд
инженери, който работи и с Том Джоунс.

Дни преди грандиозния си спектакъл
в зала 1 на НДК обичаните изпълнители
споделиха, че се вълнуват от срещата си
с българската публика, независимо от
факта, че вече са гостували у нас. За
пореден път тримата италианци предпо-
четоха да отдъхват в луксозния хотел
“Даунтаун” в столицата. Преди да изля-

Тазгодишните носители на
най-високото отличие за
българска мода - “Златна
игла”, са общо четирима,
въпреки че категориите, в ко-
ито бяха връчени призовете,
са 5. Мистерията около награ-
дите бе разкрита на бляскав
гала спектакъл в сряда вечер,
когато София Борисова граб-
на две статуетки: за “Дизай-
нер на годината”, а нейната
“Romantika Fashion” бе отли-
чена като “Модна къща на
годината”.

Грандиозният спектакъл
по раздаването на престиж-
ните призове, които бяха
присъдени за 15-и път, събра
представителите на светския
елит у нас, предишните носи-
тели на наградите, както и
многобройни специални гос-
ти. Те имаха шанса да станат
свидетели как Академията за
мода с председател проф.
Любомир Стойков и почетен
председател Донка Ганева от-
личи носителите на “Златна
игла 2013”.

Стилист Капанов получи
статуетката за “Принос към
българската мода”. Прочутият

НИКОЛЕТА
СЕ ВРЪЩА В
„КЪРТИЦАТА”

Николета Лозанова не издържа дълго
извън базата на “Къртицата” и едва след
няколко дни престой навън се връща в
шоуто. Плеймейтката ще дебютира като
водеща на дневните епизоди на риали-
тито още днес, 12 април. Красавицата
ще се изявява на малкия екран всеки
понеделник, сряда, петък и събота.

“Николета има изключителен потен-
циал за телевизионна водеща, защото
камерата я обича, тя се чувства комфорт-
но в студиото и съм убеден, че я очаква
супер успешна кариера на екрана. Ща-
стливи сме да обявим, че Николета ни се
довери и реализацията й като телевизи-
онно лице започва именно в “Къртица-
та”, коментира продуцентът и водещ на
формата Иван Христов. “Мотивирана съм
да дам всичко от себе си - нещо, което
доказах и по време на участието си в
предаването. Благодарна съм на TV7 и
Иван и Андрей, че ми дават шанс да ре-
ализирам мечтата си да стана телевизи-
онна водеща”, коментира Николета Ло-
занова, която репетира всекидневно за
новата си роля.

зат на сцената, те отправиха към органи-
заторите на концерта им у нас - “Жокер
медиа”, списък с изисквания за времето
на пребиваването им в гримьорната.
В голяма част от менюто на звездите
присъстват разнообразни плодове,
задължително чай и кафе. За комфорта
на Тоци, Кутуньо и Ал Бано ще се погри-
жат от ресторант “Джоя”: не само заради
отличното реноме на заведението, а и
понеже имат дългогодишен професиона-

лен опит в италианската кухня.
Триото също така ще участва на живо

в музикалния формат на bTV “Гласът на
България” на 15 април, от 20,00 ч. След
това на звездите предстои незабравима
италианска вечер на българска земя в
ресторант “Карузо”, който ще им предло-
жи традиционна кухня на регион Пулия
(откъдето са Ал Бано и Умберто Тоци),
пресъздаден чрез изтънчени ястия, при-
ятно съчетани с дегустацията на изиска-
ни вина и изпълнението на любими джа-
зови мелодии.

А веднага след концерта в зала 1 на
НДК ще се заформи страхотно афтър
парти в “София лайв клуб”, за което и
тримата изпълнители потвърдиха свое-
то присъствие.

Билети за музикалния спектакъл на
16 април има само за ВИП зоната (ор-
кестрина) на цена от 250 лв. Пропуски-
те се продават в мрежитe Eventim.bg и
на касите на НДК. За тези, които вече
са си закупили билети за концерта,
както и за всички желаещи да при-
състват на афтър партито, срещу сума-
та от 30 лв. на предварителна продаж-
ба ще бъде осигурен достъп в клуба.
В деня на събитието, както и на място,
пропуските ще са по 40 лв.

Альона НЕЙКОВА у нас и в чужбина коафьор
остана верен на себе си и
демонстрира таланта си, като
оформи прическите на някои
от моделите направо пред
очите на публиката.

“Златна игла” в категория-
та “Най-добър млад дизайнер”
бе връчена на Николай Бо-
жилов, който показа на гости-
те концептуалната си колек-
ция “1300+33”, адаптираща
към новия век идеите на ку-
бизма и минимализма.

Костадин Кръстев-Коко
бе отличен като “Моден фо-
тограф на годината” и полу-
чи своята “Златна игла” от
предишния носител на при-
за в тази категория - Мони
Франсез.

По време на модния спек-
такъл бяха показани актуал-
ни колекции на “Аристократ”,
“Paloma Fashion” с дизайнер
Поля Кинова, “Limited Edition”
на София Борисова, “Четири
сезона” на VHK fashion с ди-
зайнер Веселка Крачунова,
модна къща “Агресор”, офици-
ални тоалети на Стоян Ради-
чев, както и линията “Небесна
палитра” на трикратната но-
сителка на приза “Златна
игла” Жана Жекова.

Четирима отнесоха
„Златна игла 2013”
в 5 категории
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Проф. Любомир Стойков и носителите на “Златна
игла 2013” София Борисова, стилист Капанов,

Николай Божилов, Костадин Кръстев-Коко

Снимка Божидар и Антон МАРКОВИ/© ОТ ИГЛА ДО КОНЕЦ

6 МЛН. ДОЛАРА ЗА ПИСМО
ОТ ОТКРИВАТЕЛЯ НА ДНК

Писмо от британски учен,
съоткривател на двойната
спирала на ДНК, бе продаде-
но на търг за рекордната сума
от 6 059 750 долара, съобщи-
ха от “Кристи`с”.

 Посланието от 7 страни-
ци е адресирано до 12-годиш-
ния син на Франсис Крик, кой-
то е в училище интернат. Пис-
мото е с дата 19 март 1953 г.
и съдържа следния текст: “Про-
чети това внимателно, за да
го разбереш. Когато си дой-
деш вкъщи, ще ти покажем
модела. Мислим, че сме откри-
ли основния възпроизвеждащ

механизъм, чрез който жи-
вотът се възпроизвежда в
живот.”

Очакваше се за послание-
то на Крик към сина му
Майкъл да бъдат платени
между 1 и 2 млн. долара.

От аукционната къща “Хе-
ритидж” в Ню Йорк на търг е
предложен и Нобеловият ме-
дал за физиология и медици-
на от 1962 г. Франсис Крик е
удостоен с отличието заедно
с колегата си Джеймс Уотсън
и Морис Уилкинс за револю-
ционното откритие на ДНК
спиралата.

ри двойни билета за концерта си в София лично
ще подари Ищар на някой от феновете си в
България. Израелската етно звезда ще се
срещне с почитателите си в Paradise Center на
13 април, от 17 до 17,30 ч. Кралицата на Изтока
ще раздава автографи и ще се снима с посети-
телите на най-мащабния търговски център у нас,
който отвори врати тази пролет. Ищар ще изтег-
ли трима късметлии от съботната томбола в
мола. Те ще получат двойни билети за концерта
й в София същата вечер.
Певицата е втората световна звезда, която
избира Paradise Centеr за среща със своите
фенове. В деня на откриването на първия лайф-
стайл мол у нас изпълнителят на супер хита
Casablanca - британецът с кадифен глас Low
Deep T, раздаде автографи на почитателите си
на същото място.

Ищар подарява билети
за концерта си у нас

Т
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кратки

ÀÓÍÓ œ‰ - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 0:1
 ÓÍÓÌÓ‚ (89); ¡ÂÓÂ - ¡Ó-
ÚÂ‚ œ‰ 2:1 1:0 ’ËÒÚÓ‚ (4),
2:0 ¿Ì‰ÓÌÓ‚ (16), 2:1 ¬‡Ì-
‰Â (64); œËËÌ √ƒ - ÀÂ‚ÒÍË
1:1; ◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ÃÓÌÚ‡Ì‡
2:1; ÃËÌ¸Ó - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ
0:1; ÀËÚÂÍÒ - ≈Ú˙ 6:1; ÀÓÍÓ
—Ù - —Î‡‚Ëˇ 1:0; Í˙ÒÌÓ ÒÌÓ-
˘Ë: ÷— ¿ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ

XXI  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈
  1. ЛУДОГОРЕЦ 20 14 5  1 36:8 47
 2. ЛЕВСКИ 21 14 4  3 42:14 46
 3. ЛИТЕКС 21 13 4  4 48:14 43
 4. ЦСКА 20 12 5  3 35:12 41
 5. Ботев Пд 21 12 5  4 33:17 41
 6. Черноморец 21 10 3  8 20:18 33
 7. Локо Пд 21  8 8  5 28:23 32
 8. Славия 21  7 5  9 22:25 26
 9. Берое 21  7 4 10 25:33 25
10. Пирин ГД 21  7 3 11 19:38 24
11. Ботев Вр 21  5 5 11 13:33 20
12. Локо Сф 21  4 8  9 16:25 20
13. Черно море 21  5 5 11 16:30 20
14. Миньор 21  4 4 13 13:34 16
15. Етър 21  4 4 13 18:46 16
16. Монтана 21  3 4 14 18:32 13

резултати

ФУТБОЛНО
ПЪРВЕНСТВО

XXII Í˙„, ÛÚÂ, 15.00: ÀÂ‚ÒÍË - ÀÓÍÓ —Ù
(“¬ 7); 17.00 ¡ÓÚÂ‚ œ‰ - œËËÌ √ƒ (Õ˛Á 7);
ÌÂ‰ÂÎˇ, 15.00 —Î‡‚Ëˇ - ÀËÚÂÍÒ (¡Õ“ 1);
17.00: ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ¡ÂÓÂ; ≈Ú˙ - ÷— ¿ (Õ˛Á
7); ¡ÓÚÂ‚ ¬ - ÃËÌ¸Ó; 19.00: ◊ÂÌÓÏÓÂˆ
- ◊ÂÌÓ ÏÓÂ; ÔÓÌÂ‰ÂÎÌËÍ, 18.00: ÀÛ‰Ó„Ó-
Âˆ - ÀÓÍÓ œ‰ (Õ˛Á 7)

ПО БНТ 1
23.50 Лига Европа

(обзор)
ПО ЕВРОСПОРТ

13.00 Жребий
за Шампионска лига

и Лига Европа
ПО НОВА СПОРТ

21.45 Лестър - Бирмингам
ПО ЕВРОСПОРТ 2

19.00 Ерцгебирге - Кьолн
21.30 Фрайбург - Хановер

ПО ТВ +
23.00 Бетис - Севиля

Щангистите ни се
дънят в Тирана

Ивайло Филев остана на 7-о
място в група “А” в кат. до 69
килограма от европейското
първенство по вдигане на тежес-
ти в Тирана с двубой от 303 кг.
След близо 5-годишно отсъствие
от подиума заради допинг наказа-
ние той изхвърли последователно
135 и 137 кг, но не успя на 138 кг.
В изтласкването той удържа 166
кг от втори  опит и измести
Зимон Брандхубер (Гер). Диан Мин-
чев остана втори в група “Б” с 290
кг (130+160) и общо 10-и в крайно-
то класиране. Минчев бе 7-и мна
Евро 2012 в Анталия. Шампион
стана Олег Чен (Рус) с 331 кг
(155+176), пред Сардар  Хасанов
(Азерб) 326 (150+176), Даниел Годе-
ли (Алб) 325 (145+180) и др. При
жените в кат. до 58 кг нямаше
българка. Титлата спечели 19-го-
дишната Алена Чичкан (Блрс) с 213
кг (95+118), пред Елена Тома (Рум)
210 (93+117), Ромела Бегаж (Алб)
207 кг (95+112) и др.

Васил Иванов-Лучано също се кандидатира за председа-
телското място на Българския олимпийски комитет (БОК).
Бившият спортен министър от кабинета на НДСВ е 2-ри
опонент на сегашния шеф Стефка Костадинова. Другият,
който изяви желание за мястото, е бившият председател на
Държавната агенция за младежта и спорта Весела Лечева.
Изборите са на 9 юни. Иванов беше кандидат и през 2005
г., но тогава беше победен от Костадинова. Рекордьорката
в скока на височина довършва втория си мандат начело на
комитета и ще се кандидатира за 3-ти.

Лучано беше подкрепен от ръководители на  спортни
федерации и за временен министър на спорта в служебното
правителство. След назначаването на Петър Стойчев пред-
седателят на федерацията по художествена гимнастика Или-
яна Раева каза, че също е била за Иванов, “защото той е
човек с много опит”.

Изборите за председател на БОК бяха изтеглени тайно
с 3 месеца. Кандидатурите могат да се подават до 19 април.

Националният ни отбор по футбол се смъкна с 5 места в
Световната ранглиста на ФИФА, въпреки положителните
резултати в мартенските мачове. Миналия месец в световни-
те квалификации “лъвовете” спечелиха 4 т., след като разби-
ха Малта с 6:0 и направиха 1:1 като гости на основния съпер-
ник за 2-ото място в групата Дания. Въпреки това те слязоха
от 46-а на 51-ва позиция с 583 т. Нашите са изпреварени от
Република Корея, която прогресира с 5 позиции до №42 с
644 т., Коста Рика (№47 с 606), Албания (№48 с 596), Уелс
(№49 с 589) и Буркина Фасо (№50 с 587).

От съперниците ни в Група В 4-кратният световен шам-
пион Италия регресира с 3 позиции до №8 с 1117 т. Дания
се изкачва с 5 места до №20 с 900 т., а Чехия изпреварва
Мали и Черна гора за 25-ото място с 829 т. Aрмения пък
пада с 4 места до №90 с 421 т., а Малта се смъква с 10 до
№157 със 153. Води световният и европейски шампион Ис-
пания с 1538 т,. пред Германия 1428, Aржентина 1292 и др.

И ЛУЧАНО ИСКА
ДА Е ШЕФ НА БОК

МАКАР И С 4 Т. НАЦИОНАЛИТЕ
ПАДАТ С 5 МЕСТА В
РАНГЛИСТАТА НА ФИФА

29 арестувани
левскари край Предела
ППППП
Ултрасите били бити като кучета, настояват за чистка в отбора

олицаи са арестува-
ли 29 запалянковци
на Левски край Пре-
дела. “Ултрасите” би-

ривържениците на Левски излязоха с декларация, в
която се настоява шампионатът да бъде доигран от
юношите на клуба, а играчите от настоящия състав
да бъдат освободени. “Преминахте всички граници.

П
Вашите безобразия пречупиха и най-силните от нас. Вие
сте не просто жалки футболисти и треньори, недостойни сте
и като човеци. С цената на всичко няма да позволим кло-
уни като вас да представят Левски в неговия 100-годишен
юбилей. Не ни пука за скапаната тенекиена купа. Не ни
интересува първото място в това фалшиво, измислено и
пародийно първенство. За какво първенство всъщност го-
ворим, щом бездушници като вас имат шанс да спечелят
титлата? В Левски никога няма да се толерират страхливи-
те сиви мишки. Последното нещо, което правим, е да ви
посъветваме, за ваше добро, и ако имате поне една по-
следна останала капка чест и достойнство, да се изметете
на секундата от любимия ни отбор. Прекратявайте си дого-
ворите, плащайте неустойки, ако трябва, търсете си други
отбори, най-добре да са заводски, изявяващи се в амать-
орските дивизии. Махайте се на секундата, за да са ви
мирни главите. Иначе ще ви направим живота черен”, на-
писаха в официално писмо феновете на Левски.

ли гневни от поредната
издънка на любимците си -
равенството 1:1 с дебютан-
та в “А” група Пирин в Гоце
Делчев и спрели на пътя
клубния автобус с отбора,
за да им поискат сметка за
слабата игра.

Те блокирали с автомо-
били главния път Е-79, но
ескортиращите полицаи вед-
нага се намесили, за да
бъде пропуснато возилото.
Все пак последва разговор
на висок тон между Илиан
Илиев, неговите помощници
и феновете. До саморазпра-
ва не се стигна, тъй като
рейсът на Левски бе при-
дружаван от полицейски ав-
томобили. На футболистите
не бе разрешено да слизат
от автобуса. На арестувани-
те са изготвени актове за

административно наруше-
ние по Закона за опазване
на обществения ред при
провеждането на спортни

мероприятия.
Шефът на фенклуба на

Левски Владимир Владими-
ров-Гугутката разкри, че го-

ляма част от ултрасите са
били бити “като кучета” от
полицаите.

“Какво да кажа? Изтре-
паха ни, изтрепаха ни. Та-
кова нещо не съм виждал.
Само това мога да кажа. Не
знам кой какво е хвърлял”,
каза Владимиров пред Да-
рик радио.

От полицията пък съоб-
щиха, че привърженици на
Левски са хвърлили “неус-
тановено пиротехническо
изделие” към полицаите, ес-
кортиращи автобуса на “си-
ните”. “От феновете бяха от-
правяни нецензурни думи и
призиви към състезателите
да слязат от автобуса за са-
моразправа. Полицейските
служители бяха притискани
към автобуса и към тях също
са отправяни провокативни
и нецензурни изрази, а част
от полицаите са напръска-
ни със сълзотворен спрей”,
обявиха от МВР.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Българските клубове явно бойкотираха Съдийската комисия, която
покани техни представители на заседанието си вчера, което определи
и нарядите за ХХII кръг на “Нюз 7 футболно първенство”.

“Не очаквахме журналистите, а се надявахме да дойдат представи-
тели на клубовете, на които да покажем принципите, когато правим
назначенията, и да дискутираме наболели въпроси, ако има нещо да
питат. Явно те са убедени в нашата безпринципност”, каза Джугански, но
после се поправи, че става въпрос за принципност. “Те постоянно се
изразяват, че сме безпринципни. Интересуваха се по какви критерии
изготвяме назначенията. Неприятно е, че ги няма, но това е факт”,
допълни Джугански, а малко след встъпителното му слово се появи
изпълнителният директор на Ботев Вр Валентин Станчев.

Нарядите за ХХII кръг: Левски - Локо Сф (Стефан Спасов); Ботев
Пд - Пирин ГД (Георги Димитров); Славия - Литекс (Таско Тасков);
Монтана - Берое (Георги Йорданов), Етър - ЦСКА (Цветан Кръстев);
Ботев Вр - Миньор (Георги Кабаков); Черноморец - Черно море (Ни-
колай Йорданов); Лудогорец - Локо Пд ( Никола Попов).

Председателят на
Шахклуб ЦСКА Васил

Илиев, предшественикът
му и евродепутат от

БСП Кристиан Вигенин,
шампионката по шахмат

Мария Велчева и
изпълнителният

директор на ШК Левски
Николай Тодоров (от

ляво на дясно) дадоха
пресконференция за

четвъртия мегамач на
100 дъски между
“червени” и сини”

привърженици, който ще
се проведе в неделя от

10.00 ч. в зала
“Универсиада”. По

традиция състезанието
предхожда “вечното

футболно дерби, което
този път е на 27 април

от 16.00 ч. на стадион
“Васил Левски”

Само от Ботев Вр
уважиха съдиите

СТОЙЧЕВ ПИТА
ХОРАТА ЗА СПОРТА

Служебният спортен министър Петър Стойчев
обяви началото на национално проучване за
интереса и отношението на българските гражда-
ни към физическото възпитание и спорта. В след-
ващите три седмици хората могат изкажат мне-
ние за развитието на спорта, а резултатите от
допитването ще бъдат анализирани от Стойчев и
екипа му и ще бъдеат изготвени предложения за
актуализиране на нормативната уредба. Въпроси-
те са публикувани в сайта на спортното министер-
ство на адрес http://anketa.mpes.government.bg/.

„Идеята е по-скоро да уточним кои са приори-
тетните спортове, какво харесват хората и къде да
фокусираме ресурс. Анкетата е насочена към всич-
ки български граждани, които искат да изкажат
своето мнение”, обяви Стойчев. Анкетата бе стар-
тирана вчера и ще продължи 3 седмици.

Владимир НИКОЛОВ
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29 левскари
арестувани
на Предела

гледайте

резултати

ПО ЕВРОСПОРТ
ВДИГАНЕ

на тежести
18.00 и 21.00 ЕП в

Тирана
ПО ФИЛМ +
ФОРМУЛА 1

19.30 и 21.00
Тренировки за Гран при на Китай

Шампионска лига
1/4 финали, реванши

Ювентус - БАЙЕРН М 0:2 (общ
резултат 0:4) 0:1 Манджукич (64),
0:2 Писаро (90+1);  БАРСЕЛОНА -
Пари Сен Жермен 1:1 (3:3) 0:1
Пасторе (50), 1:1 Педро (71); от
вторник БОРУСИЯ Д - Малага 3:2
(3:2); Галатасарай - РЕАЛ М 3:2 (3:5)

НАСЕР АЛ-ХЕЛАИФИ
(президент на ПСЖ):

“Радостен съм, защото изиграхме
фантастичен мач. Напускаме турнира с
вдигната глава, защото загубихме само
един двубой и бяхме близо до 1/2-фи-
налите. Tака че можем да кажем, че
сме били сред най-добрите отбори в
Европа и отпаднахме от №1 в света.
Искаме да спечелим турнира в следва-
щите 5 г. Това ни е целта.”

ПЕДРО РОДРИГЕС
(автор на гола, класирал Барселона):

“Щастливи сме. Направихме най-важ-
ното, а именно да вкараме изравните-
лен гол. В края на краищата заслужих-
ме да продължим. ПСЖ е силен тим, но
Меси беше катализаторът на обрата.

АНТОНИО КОНТЕ (треньор на Ювентус):
“Трябва да работим още. Знаехме го

и преди мачовете. Никой не обича да
губи, но трябва да признаеш, когато сре-
щу теб има по-силен отбор от твоя. Труд-
но се играе срещу Байерн, а ние напра-
вихме всичко по силите си. Байерн ще е
от най-добрите отбори в Европа, които
имат на разположение огромни количе-
ства пари и могат да си позволят всеки
футболист. В Италия не е така и именно
това ме кара да мисля, че няма как ита-
лиански отбор да спечели Шампионска-
та лига в близките няколко години.”

Меси спаси Барса
Каталунците на 1/2-финал за 6-и пореден път, ПСЖ отпада непобеден

Лионел Меси спаси Барселона от от-
падане в Шампионската лига. Арженти-
нецът влезе на пожар в 1/4-финалния
реванш с ПСЖ и успя да поведе дома-
кините към равенството, класирало
“блаугранас” за 6-и пореден полуфинал
в най-комерсиалния турнир на конти-
нента. 4-кратният носител на “Златната
топка” трябваше да почива, но парижа-
ни поведоха на “Камп Ноу” с гол на ар-
жентинеца Хавиер Пасторе (50) и се
доближаваха до класиране в Топ 4, след
като първият мач на “Парк дьо Пренс”
бе завършил 2:2. Веднага след попаде-
нието на Пасторе треньорът на Барса
Тито Виланова изпрати сънародникът му
Меси да загрява. Гениалният играч по-
лучи контузия в дясното бедро в първа-
та среща и се очакваше да почива поне
10 дни. Меси стъпи на терена в 62-ата
мин. и само за 5 мин. Барса създаде 3
голови ситуации. Важното попадение
наниза Педро Родригес (71). Контузия-
та на Меси обаче се възобнови и днес
ще стане ясно колко е сериозна. Той
обаче ще бъде готов за 1/2-финалите,
жребият за които ще се тегли днес, а
първите срещи са на 22/23 април. Така
ПСЖ отпадна без загуба в елиминаци-
ите заради по-малко отбелязани голове
на чужд терен, а каталунците подобри-
ха собствения си рекорд и на вечния
съперник Реал М от 5 поредни участия
на полуфинал. Това ще бъде 29-и 1/2-
финал на Барса в евротурнирите. Халфът
Шави Ернандес също подобри прести-
жен рекорд, като постигна 100% точни
пасове в мача от общо 96 отигравания
към съотборници. Tака Шави се превръ-
ща във футболиста с най-много пасове
при пълна успеваемост в Шампионска-
та лига. Досега рекордът се държеше
от ветерана на Интер Хавиер Санети от

Играчите на Барселона са изградили пирамида от радост след гола на
Педро Родригес за крайното 1:1 срещу ПСЖ, класирал отбора им на

полуфинал в Шампионската лига за рекорден 6-и пореден път

2010 г. - също 100%, но от 72 паса.
В другия 1/2-финал Байерн М отново

доказа класата си и би Ювентус и в То-
рино с 2:0. Баварците продължават в
следващата фаза с общ резултат 4:0.
Пред препълнения “Ювентус Стейдиъм”
головете вкараха хърватинът Марио
Манджукич (64) и перуанецът Клаудио
Писаро (90+1). По този начин Байерн
записа 3-ти пореден успех срещу “Ста-

рата госпожа” в Шампионската лига.
През 2009 г. германският гранд триум-
фира с 4:1 в Торино. Оттогава Юве няма-
ше домакинска загуба в турнира, но сега
отново преклони глава пред мюнхенци.

За първи път на полуфинал в Шам-
пионската лига ще има 2 клуба от Гер-
мания - Байерн и Борусия Д. Също за
първи път 1/2-финалистите са по 2 пред-
ставители на 2 държави.

След мачовете

Най-старият столичен клуб
- Славия отпразнува своя 100-
годишен юбилей. Кулминация-
та на честванията бе пищният
галаконцерт в зала 1 на НДК.
Той започна точно в 19,13 ч., а
най-верните привърженици
бяха заели най-горните места
в залата, и като на истински
двубой създадоха неповторима
атмосфера.

Спектакълът бе режисиран
от Андрей Слабаков, чийто
баща, легендарният артист
Петър Слабаков, беше  един
от най-видните слависти. Гала-
концертът на рождената дата
10 април започна с пламенна
реч на клубната легенда Ди-
митър Ларгов, а на сцената
бяха показани няколко безцен-
ни реликви - Първата прото-
колна книга на дружеството,
известна още като “Бялата
библия”, летописната книга на
клуба, Царската купа по фут-
бол, трофеят на европейските

„Бели” музиканти пяха за 100 години Славия

Георги БОЯНОВ

Славия Иванова

Славия Иванова е родена
на 12 февруари 1989 г. в
Кюстендил. Тя е една от 6-те
жени в страната, която носи
името на най-стария софий-
ски клуб. През 2008 г.
завършва Природо-матема-
тическата гимназия “Проф.
Емануил Иванов” в родния си
град, специалност “Информа-
тика с английски език”, тази
година е абсолвентка в Уни-
верситета за национално и
световно стопанство, специ-
алност “Икономика на недви-
жимата собственост”. Дължи
името си на своя баща Мир-
ко Иванов, който е футболен
фен на “белите” и има бизнес
в Кюстендил.

“Тате е виновникът за име-
то ми. Когато съм се родила,
той е искал името ми да бъде
нещо уникално и неповтори-
мо. Затова се е спрял на него.
Не съм кръстена нито на
баби, нито на дядовци. Още
по-малко на близки или да-
лечни роднини. Зная, че шест

жени в цялата страна носят
това име, но вероятно аз съм
най-младата”, разказва де-
войката. Като дете е трени-
рала спортна акробатика, но
харесва много футбола, а и
волейбола, и е особено ра-
достна на достойното пред-
ставяне на мъжкия и женския
национален отбор през ми-
налата година. Мъжете
завършиха 4-и на Олимпиа-
дата в Лондон и на финалите
за Световната лига, а жените
играха финал за Европейска-
та купа.

На сърцето й са футболният
тим на кюстендилския Велбъжд
и, разбира се, Славия.

“Всеки път, като пристигам
в столицата от Кюстендил,
първото нещо, което виждам,
е стадионът на Славия в
“Овча купел”. Пътят ми мина-
ва оттам. Помня, че през 1996
г., когато тръгнах на учили-
ще, Славия стана шампион за
последен път. Винаги съм си
мислела, че мога да бъда
талисман на отбора.  През
есента отборът не вървеше
много добре. Но с настъпва-
нето на пролетта започна и
възходът на “белите”. Натру-
паха победи срещу добри
отбори, стигнаха и полуфинал
за Купата на България и имат
големи шансове да играят и
на финал, ако преодолеят и
Берое. Надявам се, че в края
на шампионата ще са на до-
стойно място в класирането и
ще спечелят Купата”, поже-
лава си Славия по случай
100-годишния юбилей на
любимия си клуб.
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баскетболни шампионки,
клубните знамена.

В празничния концерт уча-
стие взеха музиканти и обще-
ственици, известни със слави-
стката си принадлежност -
участникът в журито на
“Гласът на България” и глас на
легендарната група “Сигнал”

Данчо Караджов; Васил Пет-
ров, чийто дядо е четвъртият
председател на Дружество
“Славия”. Росица Кирилова,
Поли Паскова и възстановени-
ят специално за юбилея хор
“Славия” взривиха “бялата пуб-
лика”, а рок групите “Спринт”
и “Импулс” представиха свои
специални песни в чест на
отбора.

Според режисьора на
спектакъла Андрей Слабаков
привържениците на Славия са
истинските интелектуалци на
България. Галаконцертът
продължи над 2 часа и
потвърди думите му. Новият
културен министър Владимир
Пенев, професорите Боян Би-
олчев и Николай Овчаров,
актьорите Калин Сърменов и
Иван Ласкин отправиха свои-
те послания към всички “бели”
привърженици.

Всеки присъстващ на
събитието бе удостоен с по-
дарък - юбилейна значка, из-
даването на която е спонсо-
рирана от славистите Чавдар
Янков и Благой Георгиев, а
след закриването на търже-
ството небето над нощна
София бе озарено от 100
хартиени фенера и ефектно
пиротехническо шоу, подгот-
вено от “белите” ултраси.

Официални поздравителни
адреси изпратиха прези-
дентът Росен Плевнелиев,
премиерът Марин Райков и
политически партии.

На концерта беше упоме-
нато и предложението на Сто-
личната община имената на
легендарните спортисти на
дружеството баскетболистката
Ваня Войнова и футболният
вратар Симеон Симеонов да
бъдат и имена на софийски
улици, а други 2-ма легендар-
ни футболисти Чавдар Цветков
и Андрей Желязков да бъдат
удостоени със званието “По-
четни граждани на София”.

Актьорът Любен Чаталов бе водещ на концерта спектакъл,
ознаменувал 100-годишния юбилей на Славия

Георги АРГИРОВ

Снимки БГНЕС


